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PPD — BERICHT 

Toen rij onze kiezers beloofden regelmatig iets van ons te laten horey_ ;  bedoelden 
wij eigenlijk een paar maal per jaar een huis—aan—huis krant voor de hele gemeente 
Deurne te k=nen aanbieden. Zo'n krant is eenmaal verschenen, maar we =eten toe-
geven dat dit praktisch en ook financieel niet haalbaar is gebleken. 

Het bestuur van de PPD heeft nu gekozen voor een eenvoudiger uitgave op stencil, 
van ':et eerste nummer nu voor U ligt. Het ligt in de bedoeling hot PPI-BERIC-IT ten 
minste maandelijks te laten verschijnen. De binnen de PPD samenwerkende landelijk-
:politieke partijen krijgen op hun verzoek ruimte toegewezen, die ze ui eeraard zei: 
betalen. Hot PPD—BERICHT wordt verspreid onder de leden en sympathisanten ven de :L'D. 
Bovendien krijgen zij,van wie wij menen te mogen veronderstellen dat 17.J ons doen 
laten volgcn, het PPD—BERICHT toegezonden. Tenslotte willen 1.-dj het PPD—BERIGHT 
zenden aan instellingen waar regelmatig veel mensen samenkomen. Op deze manier hc3n 

zoveel mogelijk mensen in de gemeente van ons doen en laten op de hoogt- te 

I

Het zal duidelijk zijn dat deze opzet veel minder kostbaar is dan de cprsprenkeli :e; 
Toch is in 'orband met deze nieuwe verschijningsvorm een aansporing aan do leden ..:3 

. tijdig hun ?contributie te voldoen pp zijn plaats. 

MEDED-2LIiiM VAN DE REDAKTIE 
Ingezonden stukken blijven voor verantwoording van de schrijver; waar le reé_aktie lat 
nodig vind plaatst ze in hetzelfde nummer haar kommentaar. 

-.1opij' voor het volgende PPD—BERICHT graag v66r 10 juni inleveren op hot redaktie- 
-1.dre:1 	PPD 9  Postbus 114 Deurne. 
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VAN WIE IS DE SCHOOL? 

In de kontoeren-nota heeft minister van Kemenade een blauwdruk uitgegeven voor de 
inrichting van'het onderwijs' tot het jaar 2000. Een populaire uitgave van deze nota 
is door het ministerie van 0 en W gemaakt onder de titel "MEER MENSEN MONDIG MAKEN". 

Sinds kort zijn er felle diskussies losgebrand over do opvattingen van deze PvdA-
minister. Hij stelt in de nota dat het de taak van het onderwijs is, nu en in de toe-
komst, om een bijdrage te leveren om tot.een samenleving te komen waarin de mensen 
meer gelijkwaardige mogelijkheden hebbe. Hij kiest voor een maatshappij waarin ieder-
een gelijkwaardig kan deelnemen aan de bestaande kennis, de kultuur, het leefmilieu, 
de welvaart, de arbeid. Belangrijk is voor hem dan ook.dat iedereen aan besluitvorming 
over eigen leefsituatie kan meedoen. Kansarme groepen krijgen zijn bizondere belang- • 
stelling en aandacht. 

Nu de minister van onderwijs zelf niet naar Deurne kon komen om zijn visie te geven 
over de kontoeren-nota, heeft de VVD het initiatief genCmen om bij monde van Mevrouw 
Dra. Ginjaar-Maas op 26 mei het VVD-standpunt toe te lichten in een openbare bijeen-
komst in de Vierspan. Het lijkt ons dringend gewenst dat ook PPD-leden een gezamenlijk 
standpunt gaan innemen over taak, .7unktie en inhoud van het onderwijs. Op onze weke- ( 
lijkse bijeenkomst in café Stationszicht willen wij op maandag 24 Mei om 8 uur pro-
beren aan de hand van het voorhande.zijnde materiaal en zo mogelijk met een deskundige 
tot een progressieve visie te komen. Deze voorbereiding op de VVD-avond is vooral ook 
van belang, omdat de toelichting uit de mond van een VVD-Tweede-Kamerlid wel anders 
zal zijn dan uit de mond van minister van Kemenade. 

VAN WIE IS DE GROND ? 

Ja van wie is nu eigenlijk de grond ? Van iemand die het vroeger ooit eens gekregen 
heeft ? Van de boer die de grond beboUvt ? Van de speculant die er huizen op zet ? 
Van de eigenaar die het braak laat liggen omdat je er dan veel, veel geld aan kunt 
verdienen ? Van wie is eigenlijk onze aarde.? Ik denk van ons. allemaal. Heel gewoon. 

Laten ve,het ons eens anders voorstellen, dat die grond'Van ons allemaal is, van de 
gemeente bijvoorbeeld. Hoe zou'het er dan uitzien ? Dan zou iedereen het stukje grond 
waar zijn huis opstaat kunnen huren of pachten En iemand die dan veel grond wil heb-
ben:, die betaalt ieder jaar dan ook maar veel geld. De boer hoeft zijn grond niet 
meerte.betalen voordat hij zijn bedrijf kan uitoefenen, maar die betaalt pacht per 
jaar. Iemand die een eigen huis wil bouven hoeft niet meer die f 20.000.- h f 40.000.-
voor de grond te betalen. Meer mensen kunnen dan Oen eigen huis bouwen. De gemeente 
hoeft dan niet meer moeilijk.:te doen met grondontoigeningen.. Dat gaat ook makkelijker 
als er een nieuwe weg moet komen, Er blijven ook niet meer zoveel huizen leeg staan, 
omdat de eigenaar de grond wil verkopen. omdat er dan een grote bugalow, een flatge-
bouw of iets dergelijks op. gebouvd kan =den. 

Aan de andere kant kunnen dan allerlei belastingen afgeschaft =den als iedereen 
pacht betaalt voor zijn stukje grond.Bovendien zal de inflatie, die nu voornamelijk 
ontstaat' door grondspekualties een heel stuk. teruggedrongen kunnen worden. Maar wat 
het belangrijkste iss De grond is toch. van ons allemaal ? Toch ook van jou en jou 

En wat kunnen me dan met zijn allen de natUurbeter beschermen, vieze fabrieken ver-
mijden in druk bewoonde gebieden. Dan kunnen we zoggen daar en daar moet een speel-
plaats je komen, zonder dat. er .eed? eiJ,renaar.zegt "die grond'is.van'.mij en daar moet 
ik heel veel gold voor hebben",.. Waarop de gemeente zegt die grond is te duur voor 
een speelplaats, daar bouwen we een winkelcentrum. Dat zou dan voorbij kunnen zijn. 
Want de grond is toch van ons allemaal ? 
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V A Tt  W I E I S DE WEG 

Op iedere ma .dolf 	ran.dsvergadering wordt door het kollege van Burgemeester en 
Wethouders 	Dourne gevraagd aan do raad om in te stemmen met het verlenen van een 
krediet om de wegen in Deurne te verbeteren. Het lijkt zo eenvoudig: de raad zegt 
"in orde" en _e ,regenbouwers kunnen hun gang gaan. 

Sinds d'e PPD ektief deelneemt aan het besturen van de gemeente — al is het maar mot 
1 fraktielid wordt er door ons gemeenteraadslid Jan Duffhauss, steeds en opnieuw 
aandacht geve gdvoor do verkeersproblemen, want het is niet zo vanzelfsprekend als 
hot lijkt. 

Gelukkig vind niet iedereen het vanzelfsprekend meer dat wegenaanleg zich automesties 
aansluit bij 3o toename van het verkeer, vooral van de auto. Ook de wetenschap eist 
al (kongres ri:-)ekomst in veiligheid,deze week in de RAI) invloed op om het verkeers-
beleid te be., Jon. 

Vele kommercele en niet—kommerciele groepen zijn aktief bezig om bestuurders van 
hun inzichten te overtuigen en maatregelen te ontlokken. Binnenkort presenteert het 
gemeent3bestr van Deurne de verkeerssituatieschets. Om een antwoord te vinden op 
de vraag "var wie is de straat" willen wij in dit blad graag ruimte reserveren voor 
mensen met ee: visie op 1-let verkeer. 

HEERL IS -L 1: HUIS 	 W.W.V. 	R.W.W. 	BIJSTAND ? ? ? 

VERGEET HET MAAR ! ! 

Vele mensen ,bben dezelfde gedachte eis Vader Abraham op zijn plaatje tot uitdrukking 
brengt. Zij -,rgeten echter dat het thuis zijn vele nadelen heeft zoals: 
1. Fine_lciele problemen 1 Zoals bleek uit een televisie—vraaggesprek met kinderen; 

het ene 	.d kreeg geen fruit meer, het andere kind moest langer met zijn kleren 
doen)  omda het er niet meer aanzat, omdat papa werkeloos was. Ga maar eens bij 
Uzelf te ] 'de als U met 2 en na een half jaar met 25% minder zou moeten doen, 

, of r dan L,an f:Inanciele problemen heeft. 
2. Geestelij, pronomen: 

a. -Vele mc :een 	graJ'.g aan het werk en ervaren het werkeloos zijn als iets 
minder -aardigs en voelen zich nutteloos in deze maatschappij. 

b. Door he, feit dat de klusjes die zo aanvankelijk welgemoed zijn gaan uitvoe- 
ren 	en om het huis opraken, komt de tijd dat ze niets meer te doen hebben 
en daa: oor moeder de vrouw op de vingers gaan zitten kijken wat erg irriterend 
kan We: en 	ruzietjes tot gevolg kan hebben. 

c. 7iorder .-inden velen die wol zo gelukkig zijn dat ze werk hebben de werkelozen 
:n en lapzwanzen, zodat do werkeloze daardoor ook weer in de verdrukking 

komt. 

Verder vind 	dat de oplossing van ons werkelozenprobleem al een heel stuk naderbij 
komt: 1. als 'e mensen begrip hebben voor de werkelozen, zodat zij zich niet meer 

aan _c zelfkant van de maatschappij wanen. 
2. als - e mensen die werken beginnen met solidair te zijn met de werkelozen en 

geep overwerk aanvaarden, tenzij dat gecompenseerd wordt met vrije dagen, 
dn c k geen zwart werk meer doen. vervolg op pag.4 
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Ik praat bewust in dit stukje niet over de werkeloze die zwart een loon gaat bij-
verdienen en dus al deze problemen niet heeft, omdat deze minderheidsgroep de enige 
werkelijke parasieten zijn, waar de hele groep voor wordt aangekeken. 

HET TOEKONSTIGE WINKELGEBEUREN IN DEURNE 

Het NKOV afdeling Deurne houdt in samenwerking met de dienst ruimtelijke ordening . 
van de gemeente een openbare bijeenkomst in de Vierspan op 25 mei'a.s. om half acht. 

Aanleiding hiervoor is het rapport "Deurne, integratie door centralisatie" dat door 
het CIEK in opdracht van het 111(0V en het gemeentebestuur is opgesteld. 

Aan do hand van de toen nog voorlopige uitslag van dit rapport heeft de gemeente-
raad op 15 april 1975 besloten de onteigeningsprocedure voor het bestemmingsplan 
"Deurne Centrum" in werking te stellen. 

NKOV-sekretaris C.Peerbooms schrijft in zijn uitnodiging voor deze avond 
U Het voeren van een beleid eist goede informatie om goed gemotiveerd verantwoorde ( 
beslissingen te kunnen nemen. Het onderhavige onderwerp raakt meer kanten van de 
samenleving dan alleen maar het belang van de groeperingen, die de distributie 

. en het ambacht verzorgen." 
De PPD heeft zo zijn twijfels over het nut van het nu nog bespreken van dit rapport. 
Immers de belangrijkste beslissingen zijn indertijd roods genomen aan de hand van 
een voorlopig oordeel ddor het CIMK vooruitlopend op het rapport. Hot PPD-raadslid 
had indertijd dit voorlopig oordeel niet bij de raadsstukken aangetroffen en op grond 
daarvan tegengestemd. 

Volgens ons is het plan nu al in een zo ver gevorderd stadium dat er alleen nog 
maar een ontwikkelingsmaatschappij enthousiast gemaakt hoeft te worden en dan kan 
Deurne voorzien worden van zijn derde nieuwe winkelcentrum dat to vroeg gebouwd werd. 

Er zal .dus heel wat moeten gebeuren, willen we de plannen van do gemeente nog bij.- 
sturen. Daarom is het wel van belang dat zoveel mogelijk burgers op 25 mei hun mond 
komen opendoen. 

VAN DE PENNINGIEESTER 

Door de Eerste en Tweede,Kamer is een vet goedgekeurd die de vergoedingen voor raids( 
leden drasties verbetert. In de progressieve partijen is de claim die partijen leg-
gen op - een deel - van de politieke inkomens voortdurend ter diskussie. Het bestuur 
van do PPD wil op verzoek van ons raadslid in een volgende ledenvergadering hierover 
een regeling aan de leden voorleggen. In afwachting hiervan kan al wel verondersteld 
worden dat e.e.a. toch een zeer positieve invloed, op onze kas zal hebben. Toch blijft 
de kontributie van leden ook een belangrijke zaak. Nog ongeveer 20 leden hebben hun 
kontributie over 1976 niet voldaan. Onze penningmeester is Jan Hellemons Vlierdense-
weg 109 Deurne. Giro nr. • 33 92 243 ten name van de Penningmeester PPD en 

bankrekening nr. 52 33 11 839 bij de ABN te Deurne eveneens ten name van de 
penningmeester van de PPD. 
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Vist U dat van de totale woreldproduktio, de helft uit wapentuig bestaat ? 
Wist U dat met 4% van het bedrag dat aan dit wapentuig besteed wordt de honger in 

in de hele wereld bestreden kan worden ? 

Wist U dat de VARA-ombudsman het initiatief genomen hooft om een vereniging op 
te richten van Bijstandstrekkers 

Wist U dat de PPD Deurnese bijstandstrekkers graag de weg wijst naar deze ver-
eniging ? 

Wist U dat de winkels in de Koolhef nog steeds niet verhuurd zijn ? 

Wist U dat er nog steeds 5 flats boven deze Linkels loog staan ? 

Wist U dat van de Deurnese bevolking in 1967 70% in de kern woonde en 30%,in 
Liessel9  sfeerkant en Holonaveen en dat het nu 73% resp. 27% is. 

WANNEER? 
--7 
Ma, 24 mei 
Di. 25 mei 
Wo. 26 mei 
za. 22 mei 
Za. 29 mei 
Ma. 31 mei 
TYP,. 7 juni 
Do. 10 juni 
Ma. 14 juni 
Di. 15 juni 

W A T ? ? 

onderwijsavond PPD 
bespreking CIS.-rapport 
onderwijsavond VVD 
provinciale ledenvergadering PPR 
studiedag grondpblitiek PvdA/PPR 
bespreking gemeenteDoltiok PPD 
bespreking gemeentepoli-i_iek PPD 
kopij inleveren voor PPD-BERICHT 
voorbereiding -raadsvergadering 
gemeenteraadsvergaderinj: 

WAAR 

Stationszicht 
Vierspan 
Vierspan 
Tilburg 
Tilburg 
Stationszicht 
Stationszicht 
Postbus 114 
Stationszicht 
Vierspan 

••••• 	1••■■ 

Ondergetekende 	  

adres 	....... o • • • II 0 0 

7-, 
)Wil graag regelmatig het PPD-BERICHT toegezonden  krijgen. 

Wil lid worden van de Progressieve Partij Deurno (PPD) 

jil lid worden van do Partij van do Arbeid (PvdA) 

_pil lid worden van do Poltioko Partij Radicalen (PPR) 

Aankruisen wat gewenst wordt en opsturen naar s PPD, postbus 114, Deurno 

Handtokeningg. 
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NIEUWS VAN DE PPR 

Zaterdag 22 mei krijgen de Brabantse radicalen de kans zich uit te spreken over 
de abortusvoorstellen die binnenkort in de Tweede kamer zullen worden behandeld. 
Landelijk voorzitster Ria Beckers zal dan op do provinciale ledenvergadering 
te Tilburg de abortus-opstelling van bestuur en fractie uiteenzetten. Vanuit 
Deurne gaan in ieder geval Wim van Kessel en Jan Duffhauss naar dozo vergadering 
leden die zich bij hen willen aansluiten zijn natuurlijk welkom. Do vergadering 
begint om 10.30 uur in "De Harmonie" in Tilburg en duurt tot ongeveer 15930 uur. 
Ria Beckers zal na do lunchpauze spreken. 

Dolf Coppes spreekt in Eindhoven 
Opliaandag.24 mei spreekt Twede Kamerlid Dolf Coppes in Eindhoven voor de 
PPR over overeenkomsten en verschillen tussen PPR en PvdA. Aanvang 20.00 uur 
in "dommelnegen" 9 Dommelstraat 9 te Eindhoven 

Nieuws van de PvdA 

Op Zaterdag 29 mei a.s. houdt de PvdA/PPR Statenfraktie een studiedag over de 
rol van de provincie in de grondpolitiek. Deze studiedag is in princiepé voor 
belangstellende toegankelijk en wordt van 10.30 uur tot ongeveer 15.00 uur 
gehouden in TERRA NOVA Nieuwlandstraat 9 Tilburg. Deze zaal is vanaf het 
station in 5 minuten te voet bereikbaar. 

Voor deze studiedag zijn drie kundige inleiders aangezocht. Hen is gevraagd 
aandacht te besteden aan: aanpak regionale grongpolitiek, gewestelijke grondt-
bedrijven, grond-banken, onteigening, erfpacht, voorkeursrecht, voorkooprecht, 
voorkomen grondspeculatie, inspelen op mini-proincies en grondverwerving 
(gebruikswaarde-exploitatiomnarde). 

In verband met kopieren van de stukken a.u.b. vooraf aanmelden bij:Adriaan van 
Mierlo9  Anjerstraat 42, Drunen tel. 04163 - 3561 

De Fraktie zoekt een part-time fraktiomeddemerker/ster . Over deze funktie 
kunt U inlichtingen krijgen bij Adriaan van Mierlo (Adres : zie boven) 
De sollicitatietermijn sluit 1 juni. 

PvdA-Statenlid Ger Schink is verhuisd naar Randwijk 7 in Bakel, tel. 04924-2002 

O 

a 
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DEURNE 

ANTI—KRAAKWET recht of onrecht ? 

In Mei werd in de Tweede Kamer de Anti—kraakwet aangenomen.Ook Deurne kent zijn 
"kraakaffaire".Het lijkt ons nuttig even kort stil te staan bij de totstandkoming 
van deze nieuwe strafmaatregel en de konsekwenties voor de betrokkenen. 

Na de tijden van Provo, studentenverzet, kwam in 1970 het kraken van leegstaande 
huizen als een nieuwverschijnsel naar voren. Daklozen namen zander toestemming 
van de eigenaar uit wanhoop leegstaande woonhuizen in gebruik. In hetbegin werd 
dit euvel bestreden door het inroepen van politiehulp (art. 138 wetboek van straf-
recht: huisvredebreuk).De Hoge Raad toonde in een aantal arresten aan dat dit 
wetsartikel onjuist werd geinterpreteerd. In 1972 kondigde minister van Agt aan 
dat hij een speciale strafbepaling tegen het kraken in het leven.. zou roepen.In 
mei 1973 vond een openbare hoorzitting in de Tweede Kamer plaats. Een eerste op-
merkelijke uitspraak op deze hoorzitting kwam van de raad van kerken: 
"als iemand honger heeft, geen geld om brood te kopen, dan mag hij het stelen; 
evenzo mogen mensen die radeloos zijn omdat ze geen woonruimte kunnen vinden, 
en dan ergens zomaar.een huis zien leeg staan, zo'n huis kraken." 

De_ progressieve partijen stelden, ons inziens terecht, dat de minister van justi-
tie.in zijn antikraakwet uitging van een optimale bescherming van priv6 eigendom-
men on de woningnood volkomen verwaarloosde :"het kraken van woningen door, mensen 
in nood kan niet (in materiele zin) als wederrechtelijk worden beoordeeld." 
Andere (rechtse) partijen wilden.kraken slechts als oen misdrijf beschouwen, 
waarvoor je de cel kan indraaien. 
Intussen waren er plaatselijke overheden.die de volgens hen bestaande leemte in 
de wet via politieverordeningen opvulden. Ondanks alle bezwaren kwam er na lang-
durig uitstel toch geen afstel van de anti—kraakwet. Nogmaals klommen vele instan-
ties in de pen.Hulpverlenende instellingen noemden het kraken een laatste red-
middel voor mensen om te voorzien in een elementaire levensbehoefte, waar een 
schrijnend tekort is aan aanvaardbare en betaalbare woonruimte.De raad van kerken 
kwam wederom met een forse uitspraak, zonder de bezorgdheid van van Agt te delen: 
"Het geven van extra bescherming aan de bezitters doet eerder afbreuk aan de idee 
van een rechtstaat;in een rechtstaat dient sociale gerechtikleid het niet af te 
leggen tegen bescherming van kapitaalsbelangenn! 



PRIJSVRAAG 

Hoeveel standplaatsen zijn er op het regionaal woonwagenkamp aan de 
Helmondsingel ? 

Vrat 2 
	

Hoeveel gezinnen wonen er in het regionaal woowagenkamp aan de 
Helmondsingel ? 

Vr1U1_2_ Welke plannen hebben de diverse overheden voor de woonwagenbevolking ? 

Vraag 4 g  Hoe ver staat het met die plannen ? 

OPLOSSING EN vóór 15 juli a.s. inzenden naar: Progressieve Partij Deurne 
Postbus 114 
Deurne 

Onder hen die de vier vragen goed beantwoord hebben wordt het boekje "Do minst 
van een democratische ekonomie" verloot. Dit boekje is geschreven 
door Bas de Gaay Fortman en Henk Thomas en wil een fundamentele bij-
drage zijn tot de diskussie over de •konomische orde in Nederland. 

WIE KRIJGEN HET PPD—BERICHT ?? 

Het PPD—BERICHT wordt gezonden aan alle leden. Ook sympathisanten en die mensen 
waarvan de PPD veronderstelt dat ze ons doen en laten volgen, krijgen het PPD—BE-
RICHT.Iedereen kan zich dus abonneren. Ook kunt U aan de redaktie namen en adres-
sen opgeven van die mensen waarvan U veronderstelt dat ze in toezending van het 
PPD—BERICHT zijn geïnteresseerd. 

Diegenen die ons PPD—BERICHT ongezien bij het oud papier gooien, zouden we het 
liever niet sturen, maar aangezien zij ook dit niet lezen, kunnen ze ons natuur-
lijk niet laten weten dat toezending niet op prijs gesteld wordt. 

— 0 — 0 — 0 — 0 — 0 — 

HET VOLGEND PPD—BERICHT 

Ons volgende nummer verschijnt i.v.m. vakanties pas in de eerste week van 
Augustus. Kopy graag voor 20 juli inleveren bij de redaktie. 

Ingezonden stukken blijven voor verantwoording van de schrijver; waar de redaktie 
dat nodig vindt plaatst ze in hetzelfde nummer haar kommentaar. 



HEROPENING DERDE WERELDWINKEL DEURNE. 

Op zaterdag 26 juni a. s. zal de Derde Wereldwinkel in Deurne 
worden heropend. 
Een heropening van een winkel betekent gewoonlijk dat de oorspronke-
lijke niet meer voldeed, Dat was ook enigszins het gevel met onze 
wereldwinkel in de Nartinetstraat (tegenover "De Martinet"). Dat niet 
voldoen lag niet zozeer in de kommercigle sfeer, dat er dus niet genoeg 
verkocht werd, maar veel meer in het feit, dat de winkel maar wat 
voort sudderde en dat er niet genoeg van uit ging. 

Na twee jaar - op 21 juni 1974 werd de winkel geopend - zijn we nu 
op een punt gekomen dat we er weer nieuw leven willen inblazen. 
We zijn van plan weer van alles te gaan organiseren en dat enthou-
siasme mag - vinden wij - allereerst wel naar voren komen in een 
echte heropening. 
Dat zal dan geb-)uren om twee uur 's-middags en we hopen dat er dan ook 
zoveel mogelijk mensen even komen binnenlopen om te zien hoe onze 
nieuwe winkel er uit ziet. 
Wij hebben geprobeerd een soort programma te maken waar iedereen wat 
aan heeft, groot en klein. 
Het is de bedoeling om om drie uur een poppenkast voorstelling te 
verzorgen voor de kinderen tot 10 jaar in de "Vierspan" en daarna om 
half vijf weer een voor de kinderen vanaf 10 jaar. De besprekingen 
hierover waren rond maar nu is plotseling degene die deze voorstelling 
zou geven voor een tijd uitgeschakeld. We zoeken koortsachtig naar een 
andere en denken dat dat wel zal lukken. Lukt het niet, dan draaien we 
voor de kinderen een film. 
In de w el zelf zal een tentoonstelling( jn ingericht van kinderte-
kening van de lagere schoolkinderen uit( urne. Die tekeningen 
hebben a s ondetwerp "De arme landen". 
's-Avonds zal er om half acht in de winkel zelf een film (speelfilm) 
gedraaid worden, die betrekking heeft op de problemen in de Derde 
Wereld. Je kunnen deze film zeer warm aanbevelen en garanderen dat 
hij erg boeiend is. 

In de winkel zelf kunt U kennis maken met onze nieuwe opzet. In de 
winkel zelf is er niet zoveel veranderd. U kunt er artikelen kopen 
die via Stichting Ontwikkelings Samenwerking rechtstreeks zijn geim-
porteerd uit de ontwikkelingslanden (ko-7fie l  thee, suiker,beeldjes 
sandalen etc.) De verkoop van deze spullen staat echter niet voorop 
maar wel de achtergrondinformatie van deze spullen en landen. Het is 
ons er om te doen te laten weten wat er eigenlijk scheef zit in onze 
maatschappij, waarom de een alles heeft en de ander niks. Daarvoor 
proberen we zoveel mogelijk informatiemateriaal aan te bieden in de 
vorm van boeken, tijdschriftengrammofoonplaten en posters. 
Behalve de winkel hebben we n.. ook een bibliotheek ingericht waar je 
wat kunt lezen, praten,een kop koffie of iets fris kunt drinken. 
De openingstijden van de winkel zijn (voorlopig): 
woensdagmiddag van 2 tot 5. 
vrijdagmiddag en -avond van 2 tot 9. 
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TWEE GEMEENTERAADSVERGADERINGEN IN JUNI 

Juni wordt een drukke maand voor de gemeentepolitiek. Er wordt naast de vergade-
ring van 15 juni een extra verg- doring ingelast op dinsdag 29 juni. 
Op de agenda van 15 juni staan o.a.: 

1. De begroting van Museum "Do WIEGER" 

2. De bouw- van con sporthal in de Koolhof (al dan niet met accomodatie 
voor de buurt). 

De agenda voor 29 juni is nog niet bekend,maar wellicht staan daarop 

1. Het verkeerscirkulatiepinno 

2. het CIEK—Rapport. 

3. Do bestemming van hot Dinghuis. 

Nogal zware agendapunten dus. Do PPD houdt openbare voorbesprekingen op 14, 21 
en 28 juni om 20.00 uur in Hotel Stationszicht tegenoven het station, 

en daarna : 

VAKANTIE TOT & AUGUSTUS 

In juli zijn er geen raadsvergaderingen. Ook onze wekelijkse besprekingen in 
Stationszicht komen dan te vervallen. We beginnen weer vrijdag 6 augustus. 
Het PPD—Bestuur broedt nog op mogelijkheden om op vrijdagavond 6 augustus in 
hotel Stationszicht hot nieuwe vergaderseizoen een beetje gezellig en informeel 
to openen. Mensen die daar leuke ideen over hebben, kunnen mot het bestuur kon—
takt opnemen. Omdat Deurne die dag toch bol staat van de kultuur, wegens de of-
ficiele opening van museum "De {legersi, denkt het bestuur aan een "KULTURELE" 
aankleding van die avond. Maar natuurlijk niet elitair, als U begrijpt wat we 
bedoelen! 

We willen die avond onze vakantie—ervaringen uitwisselen, elkaar bemoedigen 
voor het nieuwe seizoen en gedachten uitwisselen met iedereen die bij ons binnen 
wil lopen. 

Want het is U toch bekend dat alle PPD—bijeenkomsten openbaar zijn ! Op maandag 
9 augustus beginnen we weer met onze wekelijkse besprekingen. 

WIL DE DEURNESE KONSUMENT EEN WARENHUIS ? 

Het Centraal Instituut voor Midden— en Kleinbedrijf heeft een rapport gemaakt 
over hot toekomstig winkelgebeuron in Deurne. In dit rapport is een van de kon-
klusios : "De konsumenten dringen in hun opmerkingen vooral aan op de komst van 
warenhuizen (30 %)!I. 
Hoe komt het CIMK aan deze konklusie ? Als volgt: 
In Leurte—kern wonen ongeveer 19.000 mensen. Dit zijn ongeveer 4.500 huishoudin—. 
gen. Hiervan leverde 10% een huis—aan—huis onquete in,,dussongoveer 450 gezinnen. 
Op deze 450 formulieren word 198 keer een wens geuit.t.a.v. nieuwe winkels in . 
Deurne. Op 6én formulier kunnen meerdere wensen hebben gestaan. In 30% van deze 
198 wensen werd om warenhuizen gevraagd, dus deze wens kwam ongeveer 60 keer voor. 

wordt vervolgd op pag. 4 
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In het Weekblad voor Deurne lezen we dan: "Het bleek dat 3C% van de ondervraa 
consumenten een warenhuis wenste." 
En zo worden we voortgestuwd in de vaart der volkeren i 

De PPD wil kritisch bezien of bovengenoemde CINK-konklusie juist is. Daarom zoe-
ken wij kontakt met leden of sympathisanten dio verstand van statistiek hebben. 
Dillen die a.u.b. kontakt opnemen met ons raadslid: Jan Duffhauss, Romeinstraat 16 
Tel. 2541. 

WAAR BEREIKT U DE PROGRESSIEVE PARTIJDEURNE ? 

Postadres: 	Postbus 114 Deurne. 

Girorekening: nr. 33 92 243 t.n.v. Penningmeester PPD Deurne 

Bankrekening: nr. 52 33 11 839 bij de ABN te Deurne t.n.v. Penningmeester PPD, 
Redaktie PPD-BERICHT: Postbus 114 Deurne 

Voorzitter: Oda de Graaf-BerteLJ, Mr. de Jonghlaan 4 Deurne tel. 2589 

Sekretaris: Sjak Raeven, woningzoekend. 

Bestuurslid: Maria van Lieshout, Deurneseweg 6 Helmond, te1.04920-3 42 87 
Penningmeester: Jan Hellemons, Vlierdenseweg 109, tel. 2647 

Raadslid: Jan Duffhauss, Romeinstraat 16 Te. 2541 

.1•••• 	••■• 

VERKEERSCIRCULATIEPLAN 

Bezwaren: 
1. Het verkeersprobleem blijft bestaan, het wordt enkel verlegd naar meer kinder-

rijke buurten. 
2. De bejaarden komen door dit plan nog meer geisoleord te wonen. 
3. Het ziekenhuis wordt moeilijker bereikbaar voor alle verkeer. 
4. De kinderen uit D'Ekker 9  die aan de Zandbosweg naar school moeten, zullen over ( 

de rondweg moeten. 
5. Aan de rondweg liggen:De Vierspan, De Fatimaschool en de kleuterschool aan de 
.Europastraat. 
6. Indien men de bereikbaarheid van het centrum nog enigzins redelijk wil houden, 

dienen er zoveel verkeersmaatregelen op en aan de rondweg genomen to werden, 
,dat men waarschijnlijk toch weer sluiproutes zal gaan zoeken. 
7. Het is onzinnig om voor een tijdelijke oplossing (volgens B & w) zo'n ingrij-

pende investeringen to doen, als de aanleg van de verlengde Houtenhook on de 
Henri Dunantweg. Voor de eventuele ontsluiting van do wijk die men langs de 
Henri Dunantweg gepland heeft kan men de Flemingstraat en .een weg gelegd ter 
,hoogte van het parkeerterrein bij de kasteeltuin benutten. 
8. Het kan nog wel 3-8 jaar duren voordat de ongelijkvloerse kruising over de 

Helmondsingel er is. Tot zolang laat men de Henri Dunantstraat kruisen met de 
Bakelsewog, waardoor do gemeente er een verkeersknelpunt bijmaakt. 

9. Door de Henri Dunantweg recht tegenover de Veldstraat te leggen, maakt de 
gemeente eveneens een verkeersknelpunt. 

wordt vervolgd op pagina 5 
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ALTERNATIEVEN 
le Goed alternatief. 
Wachten op de West— en Oosttangent en bij G.S. op spoed aandringen. De Henri 
Dunantweg en do verlengde Houtenhookweg zijn dan natuurlijk overbodig. 
Men kan dan do situatie oen weinig verbeteren doorn de Kruisstraat vanaf de 
Visser tot aan de Flomingstraat Voetgangersdomein te maken door het Haageind 
dan aan te sluiten op de Kerkstraat on de Kruisstraat daar met een boog hwics 
op te laten uitkomen wordt de situatie op beide ontstane splitsingen dan een 
stuk beter. 
Indien dan langs het ziekenhuis — waar nu de Henri Dunantwog gepland is — en 
langs de Flemingstraat een parkje aangelegd zóu worden, zou de leefsituatie van 
do bejaarden een stuk verbeteren. 

2e Minst slechte alternatief . 
Ter hoogte van de geplande ongelijkvloerse kruising een afrit aan de Holmondsin-
gel maken, welke mot een boog op hot gchommerveld aansluit. Het doorgaand verkeer 
dan via Schommerveld, Strausslaan, Haspelweg en Textielstraat van en naar de 
Vlierdenseweg laten rijden. Hot Schommerveld en do Strausslaan hebben grotendeels 
een ventneg. De Ha spelweg en do Textielstraat kan men nog leggen of verleggen. 
De Henri Dunantweg en de Verlengde Houtenhoekweg zijn dan eveneens overbodig. 

3e Slechtste alternatief. 
Ter hoogte van de geplande ongelijkvloerse kruising een afrit aan de Helmondsin 
gel maken en deze via de Houtenhoekwegxx en de Heuvelstraat op de Stationsstraat 
laten aansluiten. 
De Henri Dunantweg is ook dan overbodig. 

De moeilijke taak om over dit verkeerscirkulatieplan te beslissen rust op de 
raadsleden. De levens van vele mensen liggen in hun handen. 
Ze hebben ééngeluk bij een ongeluk kan men ze niet verantwoordelijk stellen. 

SPRANKELS VAN HOOP 

Als raadslid kun je een belangrijk deel van bijna iedere Zaterdag besteden aan
het .bijwonen van een of andere "officiele opening". De afgelopen weken werden er. 
twee gemeensdhapshuizen geopend: het Hofke van Marijke en "Do Kastanje" in Liessel. 
In Liessel leek het een saaie vertoning te vorden.Alle sprekers leken hun rede-
voering gebaseerd to hebben op een uitvoerige studie van de geschiedenis van het 
gebouw, en die geschiedenis kregen we enige koren achtereen aan to horen. 

Geen wonder dat je je gaat afvragen of de laatste spreker je nog eens met een 
serie datums, jaartallen en namen gaat bezighouden. Erg verfrissend was in Lies-
sel dat de laatste spreker -7 do voorzitter van de beheerskommissie — zijn toe-
spraak veel meer inhoud gaf. Hij sprak over twee wetten: de "wet ton loven" en 
de"wet ton dode". De wet ten dodo gebaseerd op egoïsme, de wet ten leven die 
inhoudt dat men zijn aandacht moet richten op de minstbedeelden, de allerarmsten; 
de mensen die er beter dan die voorstaan komen dan vanzelf ook aan bod. In dit 
verband zei de spreker dat er dringend een herverdeling van do arbeid moest plaats-
vinden. Hij sprak de hoop uit dat de Kastanje zal bijdragen aan de vorming van 
de gemeenschapszin die noodzakelijk is voor de herverdeling die hij bepleitte. 
Hij hoopte dat Deurne nog eens een gemeenschapshuis zou bouwen in het dorpje in 
Bangla Desh waarvoor Deurne in hot verleden aktie voorde. 
Rector van Dijk van het missiehuis sprak bij de opening van hot Hofko van Marijke 
de hoop uit dat deze acomodatie ook eens gebruikt zou worden voor akties voor de 
Derde.Wereld en bood een schilderij aan uit een van hun missiolanden om de ge-
bruikers van het Hofke daaraan to herinneren. 

wordt vervolgt op pagina 6 
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Zulke dingen halen niet of nauwelijks dó pers. In ons PPD—BERICHT geven we er 
graag plaats aan, want voor ons zijn het sprankels van hoop. 

BERICHTEN UIT DE POLITIEKE PARTIJ RADICALEN (PPR) 

ABORTUS . 
Landelijk voorzitter Ria Beckers heeft op de provinciale ledenvergadering in 
Tilburg over abortus gesproken. Enige cijfers die zij noemde: 
in de zestiger jaren lieten zich jaarlijks tussen de 20.000 en 60.000 neder-
landse vrouwen illegaal. aborteren. In het begin van de zeventiger jaren ontstonlen 
abortusklinieken. Sindsdien is hot aantal abortussen gedaald van 22.000 in 1972 
tot 15.00O in 1975. Hot tijdstip waarop do zwangerschap wordt onderbroken ver-
schoof in die periode van 10 ?.1, 12 weken tot ongeveer 8 weken. In 10% van de 
gevallen is sprake van een verder gevorderde zwangerschap die in de Blo emenhove-
kliniek onderbroken worden. In deze kliniek worden relatief veel 15-18 jarige 
vre=en uit Brabant en Limburg behandeld. 

Een u.itgJbreider verslag van de rede van Ria Beckers is verkrijgbaar bij 
Jan Du-2:Chnuss , Romoinstraat 16, tel. 2541 

Inlichtingen over de PPR in Deurne bij Wim van Kessel, Griegstraat 17 To1.5304 

B _RICHTEN UIT DE PvdA 

«Wee ns plaatsgebrek deze keer geen berichten, de volgende koer extra uitgebreid. 

Inlichtingennl 	over 
	Partij van de Arbeid bij: Kees de Wilde 

Hoitrak 
Heerkant tol. 04766-2102 

, 7.S EEEN 	SCHAAP 	OVER DE DAM IS 	  

volgen eT. meert Ons vorig PPD—BERICHT leverde een nieuw.lid op en veel monde-
linge, schriftelijke en financiele sympathiebetuigingen. Voor alle schapen die 
alsnog over de dam willen plaatsen wij onderstaande invulstrook. 

Ondergetekende 	. • C000 . 	 OM* 00 

adres 

O wil graag regelmatig het PPD—BERICHT toegezonden krijgen. 

O ril lid werden van de Progressieve Partij Deurne (PPD) 

O wil lid worden van de Partij van de Arbeid (PvdA) 

0 	wil lid worden van de Politieke Partij Radicalen. (PPR) 

. 'antirui sen wat gewenst wordt.  en opsturen naar: 

Progressieve Partij Deurne 

Postbus 114 

DE URNE 

,regens plaatsgebrek moesten de rubrieken Wanneer? Wat? Waar? , Wist U dat... en 

de P vd A rubriek vervallen. 
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ONZE PRIJSVRAAG 

In het vorig PPD—BERICHT plaatsten wij een "prijsvraag" over de moonwagenpro-
blematiek. Bedoeling was onze lezers nog eens over dit vraagstuk aan het denken 
te zetten. Wij hebben toen niet vermoed dat korte tijd later Gedeputeerde Staten, 
gebruikmakend van artikel 11 van de Woonwagenwet, een plaats nabij de Clarinet 
in de Zeilberg zouden aanwijzen voor drie caravans van woonwagenbewoners. De 
gemeenteraad reageerde nogal verontwaardigd. De strekking van de verschillende 
behagen in de raad was, dat Deurne toch al steeds zo'n goed figuur sloeg met hot 
woonwagenbeleid en nu min of meer werd "afgestraft". Wat zijn nu de feiten? Waarin 
liep Deurne zo voorop? En wat heeft "Deurne" in feite voor de problematiek in het 
kamp gedaan? 
Het kamp tussen Deurne en Helmond is ingericht voor 86 woonwagengezinnen en er 
staan er 150 met alle gevolgen van dien. Gaat U zelf maar eens kijken, die men-
sen eten U niet op. Voor ongeveer 60 woonwagengezinnen moeten dus plaatsen elders 
gezocht worden; dat doen we samen met 9 andere gemeentes. Na jarenlang praten is 
het in Deurne nu bijna zover dat we zes gezinnen een plaatsje in onze dorpsge-
meenschap gunnen (nou ja "gunnen", indien het plaatsje dan maar niet te dicht bij 
ons eigen plaatsje is en dus steeds onder protest van omwonenden). 
Vooroplopen is dus in dit geval met ongeveer 26.000 Deurnese mensen, ongeveer 15.  
eveneens Deurnese mensen onder protest een eigen plaatsje buiten het kamp bieden. 
B & W doen wat ze kunnen om ondanks veel, administratieve en politieke obstakels 
de problematiek op het kamp op te lossen. De raad en de bevolking van Deurne zou-
den B á W wel iets enthousiaster kunnen steunen, vindt de PPD. B & W zouden naar 
onze mening iets meer moeten doen aan het wegnemen van vooroordelen tegen woon-
wagenbeweoners. Nog te voel zijn onze opvattingen over woonwagenbewoners gevormd 
door verhalen die zo'n twintig jaar geleden in kinderhoeker stonden zoals: "Maris-
ka de circusprinses". Wij willen iedereen aanraden eens een praatje te maken met 
de mensen die nu bij de Clarinet staan. Dat werkt beslist verhelderend. U zult 
merken dat er geen reden is om deze mensen "schooiers" te noemen, zoals daar door 
voorbijgangers wel eens vanaf de straat gebourt.Niemand zond een oplossing in voor 
onze prijsvraag.Omdat de prijs al aangeschaft was, zenden wo die naar B &W als 
blijk van onze waardering voor hun goede bedoV.ingen. Zij krijgen dus het boekje: 
"De winst van een demokratische ekonomie" gescreven door Bas de Gaay Fortman en 
Henk Thomas als een fundamentele bijdrage tot de diskussie over de ekonomisch orde 
in Nederland (verkrijgbaar bij de boekhandel) ,We weten . dat deze stellingname ons 
stemmen zal kosten en misschien wel leden.Opzeggen zoveel mogelijk schriftelijk 
a.u.b. per adres P.P.D. Postbus 114 Deurne. 
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Christenen voor het Socialisme. 

In 1969 kwam een groepje van ongeveer zes personen - allen werkzaam 
in de armenwijken van Santiago (Chili) - bij elkaar om zich rekenschap 
te geven van het feit, dat je niet kunt praten over geloof (geloofs-
waarheden etc.) zolang de eerste levensbehoeften van de mensen niet 
vervuld zijn (eten, werk, huis, school ets.) en dat de evangelische 
opdracht niet is het preken met het woord maar het opkomen voor de 
armen dat wil zeggen met de armen op weg gaan naar betere 
(= rechtvaardige) levensomstandigheden. 
Dit betekende een keuze maken voor de armen tegen de rijken (die zich 
ook christenen mbemen). Dit hield in dat ze daarbij op onbegrip 
stuitten van de officigle kerk die zich door de eeuwen heen had aan-
gesloten bij de rijke klasse (daar kwamen de priesters en bisschoppen 
vandaan; de meeste priesters/religieuzen werkten in de betere wijken; 
de kerk deed wel aan onderwijs maar op partikuliere scholen waar 
schoolgeld betaald moest worden zodat alleen hij die centen had er • 
terecht kon etc.). 
Het preken en beleven van het evangelie werd zo een keuze vóór de 
armen en dus tegen de rijken. 
De konklusie was eenvoudig: dit groepje moest kiezen tussen het 
instituut kerk of tussen de eisen van het evangelie (ik had honger efL 
ik had dorst en jij hebt mij te eten en te drinken gegeven enz.). 
Men koos voor het evangelie en dat was het begin van de beweging van 
"Christenen voor het Socialisme". 
Hierna is de groep zeer voorzichtig maar erg konsekwent en duidelijk 
door gegaan om haar zienswijze uit te dragen aan anderen. Dit gebeurde 
door benadering van - met zorg uitgekozen - gelijk denkende priesters 
en. leken. Dit denken(gericht op de armen) moest ook politieke inhoud 
hebben en een logisch gevolg daarvan waren dan ook de bezoeken van de 
zes aan Allende. 
Dat gebeurde tussen 4 sept.I970 (de dag van de verkiezingen) en L. nov. 
1970 (de dag dat het parlement de president moest aanwijzen uit de 
twee eerste kandidaten). Het karakter van het bezoek was "slechts" het 
feliciteren van hem voor zijn verkiezing als president. Dit omdat de 
kardinaal Silva Henriquez dit naliet, omdat hij wilde wachten op de 
uitspraak van het Parlement., De belangrijkheid van het bezoek was dat 
een groep. van Christenen een socialistische president feliciteerde 
en hem steun toezegde. 
Toen een half jaar later dit groepje was uitgegroeid tot een - zeer 
bewust geworden - groep van tachtig (later steeds zo genoemd) heeft 
men de grote stap gewaagd de ideeën wereldkundig te maken. Ze heeft 
een officiële verklaring uitgegeven die door de pers onmiddellijk over 
de hele wereld is verspreid. In het begin wist de officiele. kerk niet 
wat ze er mee aan moest, Uiteindelijk heeft de chileense kerk de be-
weging - weliswaar met de nodige kritiek - geduld. Later (1973) is ze 
er fel tegen in gegaan, gesteund door Rome. 
Dat deze groep van 80 wat had losgemaakt, bleek al erg vlug. Uit heel, 
Zuid-Amerika kwamen de reakties. Soortgelijke bewegingen hadden zich 
in Peru, Mexico, Argentinië alleen nog maar op nationaal nivo ge-
presenteerd maar er-was nog geen vaste relatie op internationaal nivo, 
De aansluiting van al:(..eze groepen was spoedig gerealiseerd en de 
beweging groeide snel ( in 1973: 200000 leden). Dat de beweging-niet 
alleen door de kerk serieus genomen werd maar ook politiek aansloeg 
bewijst het feit, dat Fidel Castro, toen hij een officieel staats-
bezoek aan Chili - hij is toen het hele land van Noord naar Zuid 
doorgetrokken - bracht, die gelegenheid heeft aangegrepen om een 
avond lang een gesprek en diskussie te houden met deze groep van 800 
Hij heeft zeer nadrukkelijk te kennen gegeven de beweging hoog aan t( 
-1 -cln en erg dicht -- ideologisch en praktisch - bij de mensen te 
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staan die die politiek en christelijke beginselen wilden verwezen-
lijken, Op deze avond zijn ook de latere zeer nauwe banden met Fidel 
Castro ontstaan, die geresulteerd hebben in regelmatige besprekingen 
met, uitnodigingen van en bezoeken aan de Cubaanse bevolking. 
Vooral na de staatsgreep in Chili - 11: spt. 1973 — is de beweging 
"overgewaaid" naar Europa. De uitzetting van veel Europese priesters 
en leken uit Chili is van grote invloed geweest op de vestiging in 
Europa. 
Het hoofdsekretariaat is gezeteld in Parijs. Regelmatig houdt de 
beweging kongressen. Enige maanden geleden nog heeft de kerk van Rome 
fel gereageerd tegen vooral de priesters die lid zijn van de beweging. 
De nederlandse beweging van Christenen voor het . Socialisme heeft zich 
tot nu toe weinig officieel gepresenteerd. Haar hoofdsekretariaat is 
in Utrecht. Daar worden regelmatig bijeenkomsten gehouden waarbij de 
plaatselijke groepen (o.a. Eindhoven: 2 groepen) zijn vertegenwoordigd. 
De werkwijze van de groepen is verschillend, de een meer theoretisch, 
de andere meer praktisch gericht, afhankelijk van de mensen die in 
zo'n groep zitten. 

Wat wil de "Beweging van Christenen voor hot Socialisme"? 
Zoals de naam zegt: Christenen zetten zich in om een socialistische 
samenleving op te bouwen, omdat zij geloven dat een socialistische 
samenleving méér garanties geeft voor een menswaardig leven voor allen 
zonder onderscheid: iets wat ook het evangelie voorstaat. Geen armen 
en geen rijken, we zijn allen gelijk. Deze gelijkheid van alle mensen 
moet ook tot uitdrukking komen in onze maatschappij. De kapitalistische 
samenleving, die steunt op privé-eigendommen en konkurrentie, kan 
deze evangelische waarden nooit realiseren. 
De beweging beoogt dus een proces van politieke bewustwording en het 
laten herleven van de leer van het Christendom zoals die oorspronkelijk 
bedoeld is. 

Het vreemde nu is dat we dit OOK allemaal kunnen terugvinden in de 
doelstellingen van de Kerk van Rome en de daarop steunende politieke 
partijen. Luister maar eens een keer naar de uitspraken van de Paus 
of van de CDA-vertegenwoordigers. Zij hebben het altijd over de recht-
vaardige verdeling van de gooderen of over de alles omvattende 
christelijke naasteliefc,e. 
Het is niet de bedoeling om de beweging tegenover de kerk van Rome te 
zetten als zouden er twee kerken aan het ontstaan zijn. De bedoeling 
van de Christenen van het Socialisme is een beweging op gang te zetten 
in (=binnen) de kerk. Ze zoekt ook niet een konsekwente konfrontatie 
met de officiële kerk. Ze blijft uitkomen voor haar overtuiging van 
het evangelie en maatschappij-visie en laat zo een andere kerk zien. 
De katholieke kerk zegt dat ze er is voor de "minsten der mijnen" 
maar laat de priesters die onder de "minsten" werken links liggen, laat 
staan dat ze politiek stelling neemt voor haar onderdrukte leden. De 
beweging wil gevolg geven aan wat ze zegt en denkt, gaat zelf werken 
voor die armen, neemt ook politiek stelling semen met hen. 
De grote fout van de Kerk is geweest, dat zij weggegroeid is van haar 
leden en is gaan beslissen voor hen vanuit een positie waarin zij 
eigenlijk niet meer weet wat de mensen zelf willen en. denken. 
Het is dan ook een van de voornaamste uitgang  spunten van de Beweging 
ervoor te zorgen dichtbij de mensen te blijven staan en daarop haar 
denken en handelen te baseren; dit betekent konkrcet de mensen laten 
mee beslissen. Dat vind de Kerk en het CDA ook en zij schreeuwen om 
het hardst dat zij het zijn die hun leden die kansen geven. 
Het trieste echter is det zij een schijn-inspraak voorstaan. Zij mis-
leiden de mensen namelijk door hen een soort macht en verantwoordelijk-
heid te geven die nooit de machtspositie van de Kerk of de Partij zal 



aantasten. 
Bijvoorbeeld: de kerk gaat steeds verder in het toestaan hoe de mensen 
zelf hun wekelijkse kerkviering invullen maar durft nooit te vragen 
waar die mis eigenlijk voor dient en voor de mensen betekent of durft 
nooit te zeggen dat ze maar liever weg moeten blijven zolang ze - ten 
koste van andere katholieken - tien keer zoveel verdienen dan hun 
buurman ( in de kerk), 
Dat zeiden de priesters van de Beweging in Chili wel en daarom ook 
werden ze het land uitgezet. Ze waren een gevaar voor de gevestigde 
politieke en kerkelijke macht. Zo gauw je de waarheid (geschreven in 
het evangelie) vertelt en er ook naar handelt, wordt je achtervolgd. 
Daarom is Christus gekruisigd, en 2000 jaar later Martin Luther. King 
en Che Guevarra die werden doodgeschoten. 

C.I.M.K.Rapport. 

Op 26 mei stelde Jan Duffhauss aan de samenstellers van het CIMK-
rapport enige vragen. Een dezer dagen kwam het antwoord binnen. Wij 
publiceren de vragen en antwoorden en komen, voor zover nodig en een 
volgend nummer met kommentaar. 

	

In het centrum (de kern) van Deurne wonen ongeveer 	19.000 mensen 

	

dit zijn ongeveer 	4.500 huishou-. 
dingen 

10% leverde de enquête in dus ongeveer 	450 huishou- 
dingen 

wensen over nieuwe v;inkels werde.n_geuit 	198 keer 
30% hiervan hadden wensen betreffende vestiging warenhuis 60 huishou- 

dingen 

Vra&gi 
1. Bent U het met mij eens dat dit cijfer te laag is om daaraan de 

konklusie te verbinden dat " de consumenten aandringen in hun op-
merkingen op de komst van warenhuizen (30%)" zoals U doet op pag. 
52 punt 17? 

2. Is het niet mogelijk dat bovengenoemde 450 huishoudingen die de 
enquête invulden beschouwd moeten worden als meer dan normaal ge-
Interesseerd in het onderwerp en dus niet representatief voor de 
doorsnee deurnese konsument, 

3. Bestaat in het meest ongunstige geval niet de mogelijkheid dat het 
cijfer "60" als bovenstaand bedoeld gemakkelijk te beinvloeden is 
geweest? Immers gisterenavond bleek duidelijk dat het in het 
(ekonomisch) belang van de middenstand in de kern van Deurne is dat 
daar een warenhuis komt. (of dit dan ook in het belang van hun 
immateriele welzijn is, daar zou ik best nog eens over willen 
diskussieren). Als nu de ekonomisch belanghebbende middenstander, 
die tevens konsument is, in belangrijke mate zijn wens voor de 
vestiging van een warenhuis in de enquête tot uitdrukking brengt, 
is het getal van 60 al snel bereikt! Een boze veronderstelling 
natuurlijk en waarschijnlijk ongegrond; maar vindt U het geen reden 
een nadere analyse van dit cijfer te geven? 

4. Was het niet juister geweest de verlangens van de konsument via 
diepteinterviews te peilen. 

Antwoorden van het CIYK. 

1. Hoewel ik Uw vraag begrijp is de interpretatie van de antwoorden 
over de winkels die men erbij wenst gerefereerd aan de percentages 
zoals die zich bij andere onderzoeken manifesteren. Dan is een 
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percentage van ruim 13% van de respondenten die om een warenhuis 
vragen inderdaad erg hoog, zodat de getrokken conclusie juist is. 

20vTheoretisch is dit mogelijk. Echter de samenstelling van de respon-
en denten is getoetst naar enkele voor het koopgedrag relevante criteria 
4. en zonodig daarvoor gecorrigeerd. 

Representativiteit op deze punten waarborgt niet representativiteit 
op alle punten, echter wel is de grootst mogelijke garantie voor 
juistheid aanwezig. 
Dit probleem was alleen (zeer kostbaar) te vermijden geweest bij een 
a-selecte steekproef en inderdaad mondelinge diepte-interviews. 

3. Ook in het meest ongunstige geval bestaat die kans niet. 
Het feit dat u spreekt over ongunstig" en verder duidelijk uit de 
vraag af te leiden is dat u geen voorstander bent van een warenhuis, 
maakt begrijpelijk waarom u stelt dat belanghebbende middenstanders 
dit zouden wensen. In de praktijk is het namelijk zo dat ondernemers 
meestal tegen zijn tot het warenhuis er is; daarna zien zij inderdaad 
dat het hun eigen belang isl Gezien het stadium waarin Deurne bij 
enquêtering verkeerde, waren de ondernemers zeker niet in meerderheid 
voorstanders. 
Inderdaad is dus uw boze veronderstelling ongegrond, wat ik met het 
bovenstaande duidelijk hoop te hebben gemaakt. 

Berichten uit de Partij van de Arbeid. 

Den Bosch, bekeken vanuitZuid7Oosteli ke richtinai  
door: Ger Schinck, lid van de provinciale Staten van Noord-Brabant 

Voor de.meeste mensen is datgene water in die hoge toren in Den Bosch 
geregeld, wordt een mistige zaak, zij het dat men weet dat je er terecht 
kunt voor je paspoort en je rijbewijs en er in beroep kunt als je het op 
een aantal gebieden niet eens bent met de gemeentelijke overheid. 
Zonder nu een opsomming te willen geven van de zaken waar men zich in 
den Bosch verder mee bezig houdt zou ik toch de aandacht willen vestigen 
op een aantal punten die voor progressieven uit Deurne en omgeving be-
langrijk zijn of zullen worden. 
Vooraf zij nog vastgesteld dat wij het niet voor het zeggen hebben in de 
provincie: integendeel, het CDA (34 zetels) en de VVD (14) vormen nog 
steeds samen een blok dat de zaken regelt. Daar kan de PvdA-PPR(21) 
niet tegenaan, waardoor we met name op belangrijke hoofdpunten van be-
leid in het zand bijten (afschaffing subsidie prolóog, Welschap, open-
baarheid van commissies, grote wegenprojecten zoals o.a. S2)4 en Bakelse 
plas). 
Blijft ons over invloed proberen uit te oefenen via "onze" gedeputeerden 
Brugman en Einmahl, die soms compromissen sluiten, soms minderheidsstand-
punten moeten laten horen. 
Daardoor kon bijvoorbeeld geregeld worden dat de cyanide-zaak in Deurne 
onderzocht wordt ( waarbij de meeste dank uitgaat naar een man als Ty 
Kools). We hebben zoals reeds vermeld niet tegen kunnen houden dat de 
S24 naar Brouwhuis doorgetrokken wordt, en ik vrees dat als de werkge-
legenheidssituatie zo blijft er een sterke aandrang van CDA en VVD zijde 
zal zijn om die weg snel door te trekken naar Veghel, waardoor wederom 
enige fraaie landschappen verknold word'en, en de verkeersveiligheid en 
de werkgelegenheid niet groter wordt. 
Wat dat betreft verkeert het CDA nog in de jaren zestig, toen het beleid 
van een burgemeester beoordeeld werd op het aantal huizen dat hij bouwde 
en het beleid van een gedeputeerde voor wegen, aan het aantal kilometers 
asfalt of beton dat hij jaarlijks realiseerde. 
Heel voorzichtig gaat men nu het beleid een beetje wijzigen in de rich-
ting van meer fietspaden en verbetering van kruispunten etc., nadat onze 
fractie er reeds jaren geleden op hamerde. 
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Het fietspad Deurne-Bak.el staat helaas niet voor 1978 op het programma. 
Nu het woord werkgelegenheid gevallen is wil ik nog wijzen op de 
problemen rond het grootschalige industrieterrein dat gaat verrijzen 
in Helmond(in de hoek Asten Someren). 
Alle progress.ieven in deze regio dienen erop verdacht te zijn dat men 
(de provincie) voornemens is er grootschalige industrie neer te poten, 
zoals men gedaan heeft in Moerdijk, waar Shell als trekpaard fungeerd, 
met als gevolg een 1200ha groot industrieterrein, waarvan 400ha in ge-
bruik (kosten 250 miljoen) waar 1:200 mensen werken ( 3 per ha). 
Wil je het anders dan moet je invloed uit kunnen oefenen op het bestuur 
van zo'n industrieterrein. Daar moet men nu op gaan letten, steeds weer 
vragen stellen in commissies en raden van streekgewest en gemeenten. 
Nauw daarmee samen hangt de Verstedelijkingsnota en het nieuwe streek-
plan van de provincie, zaken waarop ik misschien een volgende keer in 
zal gaan. 
Kortom vrienden er is werk aan de winkel, veel werk als we ons opmaken 
voor de volgende vier jaren, want we moeten sterker worden in deze 
regio.Tenslotte is politiek niet alleen een kwestie van getuigen van je 
opvatting maar ( helaas ) ook een zaak van macht. Wordt actief, zorg 
dat de progressieven ook in Deurne in 1978 een poot tussen de tot nu ( 
toe gesloten deur krijgen. 
Inlichtingen over de P.v.d-A. in Deurne: Kees de Wilde 

Heitrak 6 
Neerkant. 04766-2102 

✓AN DE REDAKTIE 

Ingezonden stUkken blijven voor verantwoording van de schrijver; waar de redak-
tie dat nodig vindt plaatst ze in hetzelfed nummer haar kommentaar. 

Het volgende PPD-BERICHT verschijnt in September, kop graag voor eind augustus 
aan de redaktie. 

B OORDEVOL GOEDE VOORNEMENS. . 	0 • • 0 0 

Na de vakantie zitten we allemaal boordevol goede voornemens. Misschien heeft U 
zich wel voorgenomen lid te worden van een plaatselijke of landelijke poli- 
tieke partij, vandaar onderstaande invulstrook. 

Ondergetekende 	. ** 	• • 	• . . • . 	. • 

adres • 	• 	 • C • 0 • • 0 o ********* 

O wil graag regelmatig het PPD-BERICHT ontvangen. 

O wil lid worden van de Progressieve Partij Deirne (PPD) 

O wil lid worden van de Partij van de Arbeid (PvdA) 

O wil lid worden van de Politiek Partij Radicalen (PPR) 

Aankruisen wat gewenst wordt, ondertekenen en opsturen naar: 

Progressieve Partij Deurne 
Postbus 114 
Deurne. 

B ERICHTEN UIT DE PPR 

Op 4 september a.s. is er een gecombineerde ledenvergadering van de provincies 
Utrecht ,Limburg en Noord-Brabant i.v.m. de kandidaatstelling voor de Tweede 
Kamerverkiezingen. 

Vanaf 1 Augustus a.s. beschikt do statenfraktie over een vaste medewerker, zodat 
onze kontakten met de provinciale politiek nog soepeler zullen gaan lopen. 

Inlichtingen over de PPR bij: Wim van Kessel, Griegstraat 17, tel. 5304 
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MUSEUM B-EZOEKE.N - Een illusie rijker of armer. 
Eindelijk is het dan zover, na veel strubbelingen. Huis en hof van "do Vlieger" 
zijn keurig opgepoetst en ingericht, de basiskollektio is uitgestald, hot aan-
kopen van nieuwe schilderijen uit do jaren 1918-1940 is mogelijk, welnu, het 
voormalig doktershuis kan waardig zijn nieuwe loopbaan in de historie van. Deurne 
als museum beginnen! En deskundig hoor; door mensen die het.kunnen weten; daar 
mag je toch wel vat voor. neertellen nietwaar ? 
Op 6_augustus a.s. zal met de gebruikelijke tam-tam van mooie speeches en lekkere 
hapjes gezegd worden dat Deurne nu gaat meetellen in het land met do grote "K". 
Iedereen zal worden aangemoedigd om te komen kijkons dat is zo goed voor je ont-
wikkeling, of je kan laten zien dat je het al begrijpt, en dat je er ook bijhoort 
enz. enz. En Us je dan komt "kijken", wat valt er dan te "zien".Ja, dat is hem 
nu juist de. greep! Ieder vogeltje zingt zoals het gebokt is, en ieder ziet zoals 
hij is. Simpel niet? Hot spelletje wat wij in onze jeugd loordeng "ik zie,ik zie 
wat jij niet ziet" wordt nog steeds gespeeld. Dit spelletje suggereert dat jij 
-nets ziet, do ander niet, en dat het de moeite waard is te zien wat de ander ziet. 
In con museum werden afbeeldingen uitgestald van do werkelijkheid uit het. verleden 
vooral, en heden, en als kunstwerk gepresenteerd. De bezoeker wordt verondersteld 
goed to kijken, zodat hij of zij kan "zien" wat hij aan schoons, waars, beschaafds 
enz. moet zien. Maar och-erra, maker en kijker blijven zien, zoals zo zijn, d.w.z. 
vanuit hun wereld, bepaald door moer of minder, boven of onder, bepaald in een 
wereld waarin een kleine toplaag zijn overheersende rol tracht te rechtvaardigen, 
ook in de kunst.Op olieverfschilderijen lijken de dingen zo echt, dat zo ook echt 
morden als men het schilderij koopt. Zo wordt ook in do kunst een volk of klasse 
van eigen werkelijkheid afgesneden, wordt gedwongen in een lachspiegel te kijken, 
in plaats van in de eigen spiegel, en do kans om echt te "ZIEN" ontnomen. 

Na 6 augustus kan men in het nieuwe Deurnese museum gaan "kijken" of "zien" naar 
onze geschiedenis tussen de jaren 1918 en 1940. Voor Uw poging om iets van Uw 
verleden uit deze kunst te begrijpen, legt do gemeente Dourne (dat zijn wij,alle-
maal samen) f 25,00 neer naast Uw entree-kaartje. 

Een poging om U iets te laten zien, kosteloos, van de geschiedenis van het gewone 
volk in de jaren 1918-1940, willen wij ondernemen op Vrijdag 6 augustus 's-avonds 
tussen 8 en 10 uur in Hotel Stationszicht, tegenover hot station.(Zie achterpagina) 

P S P 
	

I N DEURNE 

Enige aktieve leden van de PPD hebben zich opgegeven als lid van de Pasifistisch 
Socialistische Partij (PSP). Hierdoor zijn de meeste Deurnese .ledon van de PSP 
tevens lid van do PPD. Het samenwerkingsverband dat v66r de gemeenteraadsver-
kiezingen tot stand kwam is toen aangegaan zonder PSP, omdat toen van een afdeling 
Deurne van de PSP nog geen sprake was. 
Vanuit de gedachte dat de PPD politiek wil bedrijven die duidelijk verbondOn is 
met landelijke progressieve politiek, is het verheugend, dat steeds meer PPD-
leden 66k kieZen voor het lidmaadschap van een landelijke politieke partij. 
Alhoewel dus formeel de PSP niet deelneemt aan de PPD, zal de .inbreng van de 
PSP-leden in de PPD natuurlijk gewaardeerd blijven als tot nu toe. Pas bij het 
opstellen van doelstellingen voor een volgende periode, komt de positie van de 
PSP binnen de PPD ter sprake. 

POLITIEK IN VAKANTIETIJD ? ? 
Als raadslid, en zekér.als 66nman27.;ktie, wil je best wel eens een vakantie lang 
niet aan politiek doen. En als je dan daags na de laatste raadsvergadering in juni 
afreist naar Wales in Engeland, lijkt dat ook best to zullen lukken. 
In het plaatsje BLLL stap je dan bij het VVV binnen om naar een kampeerterrein 
to informerenon het eerste wat je daar ziet is oom grote foto aan do muur met 
mensen erop die aan "peat cutting" doen, en dat is niets moer of minder dan 
"turf stoken" en bijna 1000 km. van Deurne wordt jo dan weer met je neus op do 
politieke feiten gedrukt. Turf zit daar 900 mtr. hoog op do bergen en word in 
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1963 voor het laatst gestoken. Nu is het gebied nationaal park en is er geen 
sprake van dat daar nog turf gestoken mar. worden. Geen mogelijkheden dus voor 
do Nederlandse champignontelors! Uit nieuwsgierigheid zijn we toch maar even 
gaan kijken en hebben oen stukje 'Vales-klot als soevenier meegenomen.Lan de an-
dere kant van do berg was een weverij en een pottenbakkerij te bezichtigen. Bij.  
"aankomstdaar bleken deze bedrijfjes gevestigd in ...... een oud stationsgebouw. 
Jammer dat de Deurnese stationsgebouwen werden gesloopt 

FIETSVIERDAAGSE IN DE PEEL 
Wethouder van Laarhoven en.  zijn sportraad zijn op de goede weg met de recreatieve 
sport. Eerst een rekreatie-sportdag en nu in de vakantie de fietsvierdaagse door 
de Peel. De PPD hoopt dat nu ook snel het rekreatief tennissen (tennis buiten vere 
eniP7ingsverband dus) aan de beurt komt. 
Het programma-boekje van de fietsvierdaagse trok natuurlijk de aandacht van de PPD 
omdat daarin nogal hoog werd opgegeven over "een heel speciale plantengroei en 
dierenwereld, dankzij de natuur zoals die zich hier eeuwenlang heeft kunnen ont-
wikkelen en handhaven'. Jammer dat de deelnemers er niet op gewezen werden dat 
deze ontwikkeling van de natuur op een paar honderd meter van de route wreed werd 
verstoord door verveningen. De andere kant van de medaille hoort er ook bij ! 

Als Deurne aanstaande vrijdag bol staat van de KULTUUR wegens de officiele opening 
van museum "de Wieger", wil de PPD natuurlijk niet achterblijven. 

Wij hebben voor IEDERE I' een avond georganiseerd in het zaaltje van Hotel Stations-. 
zicht, waar we vanaaf aanstaande Maandag weer iedere week vergaderen. 

Op deze avond hebben we drie dingen georganiseerd en verder hopen we dat U zelf 
wat stemming meebrengt, zodat , ook als U geen officiele uitnodiging ontving voor 
de opening van hot museum, toch een gezellig samenzijn zult beleven, zodat we 
allemaal meer mot goede moed het nieuwe politieke vergaderseizoen tegemoet kunnen 
zien. 

De avond is bedoeld om gedachten late wisselen, niet alleen met onze loden, maar 
ook met hen die ons op afstand volgen (al dan niet met instemming). 

Een zeer geschikte avond dus om Uw familie , vrienden en kennissen mee te brengen,( 

Wat we georganiseerd hebben is hot volgendeg 

1. De zaal hebben we opgesierd met platen waarop duidelijk wordt gemaakt wat er 
zich afspeelde in de wereld tussen 1918 en 1940.Dezelfed periode dus als waarin 
museum "de "Weger'' is gespecialiseerd, maar volgens ons is de verzameling van 
het museum minder geschikt om de werkelijke toestanden tussen de twee wereld-
oorlogen duidelijk te maken; vandaar dus! 

•2. *Ty Kools hooft toegezegd ter plaatse een demonstratie zeeft ruk ken te 'geven; 
hij zal dan ter plaatse een poster drukken. 

3. Een echte Peellandse troubadour, Jóseph Aldenzee uit Venray, zal deze avond 
een paar keer voor ons optreden met zijn eigen luisterliedjes die goinspireerd 
zijn op dingen die hij zelf heeft meegemaakt. 

Daarnaast is hot natuurlijk mogelijk dat onze leden die avond nog iets kultureols 
inbrengen. 
WIJ REKENEN GRAAG OP EEN GEZELLIGE AVOND 
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Brandblussen in de Peel? 

Tijdens de behandeling van de ontgrondingsvergunning voor de Peel, 
maakte burgemeester Hoebens, ondersteund door Mevr. Jacobs-Aarts 
(CDA) opmerkingen over het feit dat hij de mensen die zich zo druk 
maken over het behoud van de Peel gemist had bij het blussingswerk. 

Als dit verwijt terecht was, zouden wij dat als PPD niet op ons 
kunnen laten zitten en hadden wij graag ruimte in het PPD-bericht 
beschikbaar gesteld om onze achterban een bestraffend woord toe 
te spreken en alle peelliefhebbers op te roepen steeds bij branden 
in de Peel de brandweer te hulp te schieten. 

Na enige informatie bleek het echter niet zo eenvoudig te liggen. 
De brand moet namelijk in de eerste plaats kundig bestreden worden; 
ook een vrijwillige brandweer bestaat uit VAKMENSEN. Een brandweer 
kan als dat nodig is, steeds een beroep doen op de brandweercorpsen 
uit de omgeving. In het geval van de peelbranden is dat ook 
gebeurd. 
Het kan zijn dat bij grote branden enige vrijwilligers kunnen 
worden ingezet, maar dan steeds tussen brandweermannen in en onder 
leiding van brandweermannen. Grote groepen vrijwilligers zijn dus 
niet automatisch inzetbaar. Het betekent voor de brandweer al een 
hele hulp als toeschouwers niet in de weg staan. En als de in de 
weg staande toeschouwers dan gevraagd wordt: "pak dit of dat eens 
even mee aan", dan komt het inderdaad voor dat de brandweer de rug 
toegekeerd wordt. Dat is dan dezelfde kategorie mensen die in 
Amsterdam langs de gracht staan te kijken naar een drenkeling, 
zonder iets te doen, of nieuwsgierig naar een ongeluk komt kijken, 
zonder te helpen. Maar ook in dit laatste geval geldt dat de hulp 
in ieder geval deskundig moet zijn. 
De heer de Feijter, kon zich in de vergadering verdedigen door 
erop te wijzen dat hij vin de brandweer had geassisteerd. De 
tribune vol met peelliefhebbers kon dat niet; toch hebben wij er na 
de vergadering diverse getroffen die inderdaad de brandweer ge- 
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holpen hadden. Konklusie: hulde aan de Deurnese Brandweer voor het 
vele werk in de Peel, dank aan de brandweerkorpsen uit de omgeving 
die assisteerden en: hulp verlenen aan de brandweer alleen indien 
dat door de leiding van de brandweer verzocht wordt en dan nog 
onder leiding van de vakmensen, 

Even uitblazEpl. 

Als Burgemeester Hoebens ooievaars naar Hélenaveen wil halen, mag hij 
de woningbouwplannen daar ook wel aanpassen. 

De Proftour Nederland is al even miljeubewust als de Gemeente 
Deurne. Artikel 17 van het regelement: "Het meevoeren van glas-
werk is ten strengste verboden. Het is de deelnemers ook verboden 
etenszakjes, voedsel of bidons e.d. weg te werpen in de bebouwde 
kom." En daarbuiten.............? 

De proftour Nederland is al even gesteld op openbare orde en 
zedelijkheid als de gemeente Deurne. Artikel L2 van het regelement: 
"Alle rennners wier gedragingen dermate zijn dat zij aanstoot geven 
aan de openbare orde of zedelijkheid (bijvoorbeeld urineren tijdens 
de wedstrijd op plaatsen waar zich publiek bevindt) zullen door 
de wedstrijdcommissarissen worden beboet." Gelukkig maar voor de 
renners dat het in Deurne niet al te druk was langs de route! 

Apellanten let op u saeck 

Op 15 april '975 werden in de Deurnese gemeenteraad tientallen 
bezwaarschriften behandeld, die gericht waren tegen een onteige-
ningsplan ten behoeve van het bestemmingsplan Deurne-Centrum I. 
De meeste van deze bezwaarschriften hadden betrekking op het ver-
anderen van het karakter van het dorpscentrum, het verdwijnen van 
bomen en groen uit het centrum en het aantasten van de woonfunktie 
van het centrum. 
B en W stelden toen voor het ol.teigeningsplan te verkleinen, waar-
door de meeste van deze bezwaren niet meer opgingen. Onder andere 
werden een rij woningen aan de martinetstraat tegenover het post-
kantoor uit het onteigeningsplan gelaten. 
In de overwegingen bij het raadsbesluit is dan ook te lezen: 

"Door de wijziging, die een aanzienlijke verkleining van het te 
onteigenen gebied inhoudt, zal, indien hierop overeenkomstig 
het bestemmingsplan Deurne-Centrum I bebouwing wordt opgericht, 
de bestaande struktuur van de kern van Deurne geenszins worden 
aangetast. De thans in het centrum aanwezige woonbebouwing zal, 
op één na, geheel buiten het onteigeningsplan worden gelaten, 
zodat van een aantasting hiervan vooralsnog geen sprake. is. Ook 
de in het centrumgebied gelegen tuinen, plantengroei en het 
bomenbestand zijn nagenoeg geheel buiten het onteigeningsplan 
gehouden". 

In de Augustusvergadering van dit jaar heeft de gemeente het woon-
huis Martinetstraat nr. 26 aangekocht, op vrijwillige basis, zonder 
onteigening dus. Hierdoor heeft de gemeente ongeveer i deel van het 
indertijd gespaarde groen (tuinen) in eigendom gekregen. Als de ge-
meente dit pand zou gaan slopen en daar "bebouwing zou oprichten 
volgens het bestemmingsplan," dan komt daar een straat, de overige 
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indertijd. gespaarde woningen komen gesoleerd te staan, zoals ook 
een ander derde deel van het gespaarde groen. Alhoewel een en ander 
formeel helemaal juist is, is het dus kennelijk niet zo, dat met 
het indertijd in het gelijkstellen van apallanten, althans met het 
wegnemen van hun bezwaren, nu ook inderdaad het aanwezige groen 
en de bestaande woonruimte voor goed gespaard zijn. Het is dus 
zaak dit goed in de gaten te houden. Apellanten let op u saeck2:1 

Er was 
In een klein dorpje in Brabant woonde een stelletje hippe mensen 
samen in een fijn verbouwde boerderij. Ze probeerde daar een beetje 
anders te leven dan de meeste mensen. Ze zochten wat meer vrijheid 
en plezier met elkaar. Ze zagen er inderdaad een beetje alternatief 
uit, maar hadden veel goede bedoelingen, Op een gegeven moment ging 
dat allemaal niet zo goed meer en hielden ze ermee op om daar met 
z'n allen samen te wonen. En iedereen ging op zoek naar een huisje. 
Sommige gingen op kamers wonen, andere kochten een huisje. Pietje 
waar dit verhaaltje over gaat, zocht ook iets. Na alle ervaringen 
voelde hij er het meest voor om alleen te gaan wonen. 
Hij werkte ondertussen in een leuk Peeldorpje en hoorde dat daar 
vrijgezellenflats gebouwd werden. Erop af. Een flat is ook niet 
alles, maar ja je kunt ook niet te veel eisen. Pietje ging eens 
vragen bij een wethouder, die ook een beetje in huizen deed. Dat 
kon daar in dat plaatsje, daar hebben Wethouders nog bijna alles 
te vertellen. 
Nou dat was prima, Pietje kon al in januari, maar zeker in februari 
een flatje krijgen. Hoi, hoi, dat zou fijn zijn. Maar de boerderij 
werd al in januari verkocht. Nou dan kon Pietje zolang wel in een 
zomerhuisje gaan wonen. Dat mag wel niet, maar als de wethouder het 
goedvindt, dan gaat dat we/. En Pietje zijn spulletjes? nou die 
konden toch wel ergens opgeslagen worden het was maar voor een 
paar weken. Januari, februari, maart, april het ging allemaal voor-
bij. De flatjes waren allang klaar en een paar ook al verhuurd. 
En die andere dan? "Tja, Pietje, er zijn ook een paar winkeltjes 
en als iemand een winkeltje huurt, dan mag die eerst een flatje 
uitzoeken." Mei en juni en nog steeds staan er flatjes en winkels 
leeg. En Pietje woont nog steeds ongemakkelijk in zijn huisje. 
Juli. Pietje moet man.r op vakantie gaan, want het zor2.prhuisje 
wordt nu te duur. Pietje zijn spulletjes: bankstel, schilderij, 
kleren, dekens noem maar op, staan allemaal te schimmelen en te 
verrotten, maar het zou niet lang meer duren. 
Augustus. Toch maar praten met een andere wethouder, die heeft 
weer heel veel te vertellen bij de woningbouwvereniging. 0, U wou 
alleen een huisje, nee dat kan niet, die hebben we niet in Deurne, 
gaat U maar op een kamertje wonen.. Nou misschien wil Pietje wel 
met iemand samenwonen. Dan kan hij samen een huis huren. Dat wordt 
dan wel oktober of november of december. Brrr. weer met die kou in 
een zomerhuisje. Hoe zou dat toch komen dat dat allemaal zolang 
duurt. In dat plaatsje was helemaal geen woningnood. Pietje wacht 
maar af. Hij weet niet eens meer waar hij aan toe is. De wethouders 
gelooft hij ook niet meer, wie wel???? Hij vond het al raar dat 

-. wethouders over huizen gaan, daardoor hebben ze toch wel veel te 
vertellen want iedereen heeft toch een huis nodig en er zelfs recht 
op. Of alleen als je getrouwd bent?? Of als je een erg goed vriendje 
van de wethouder bent?? Of moet je eerst: lid worden van de CDA of 



iets dergelijks?? 
We zullen kijken hoe het verder gaat met Pietje. 

(wordt vervolgd) 

Deurne en Bano;ladesi, 

WAT DOET DEURNE MET PETER CUSTERS? 

Ooit eens heeft Deurne een dorp in Bangladesj geadopteerd. Uit 
edele motieven uiteraard; de rijke trekt zich het lot der armen 
aan. Hij die :eeft deelt zin 'gunsten" uit 9  aan hem die niet 
heeft. 
Peter Custers trok zich hnt lot van de derde wereld op een beetje 
andere manier aan. 
Wie is die Peter Custers eigenlijk? 
Niets wees er na zijn midc:elbare school op dat hij nog eens te-
recht zou komen in de sloppenwijken en het verpauperde platte-
land in een ver en vreemd land in Z.O. uzigo Hij begon met 
muziek, dan studeert hij Oost Europees recht en werpt zich op 
de economie en Sociologie van de ontwikkelingslanden. Belangrijk 
voor de koers naar Bangladesj is zijn vriendschap met gelijkge-
stemde studiegenoten die dezelfde radikale gedachten hebben over 
multinationale machtsstrukturen, in het bijzonder wat de derde 
wereld betreft. 
De vloedgolf in '73, met do rampen die daarna volgen van opstand 
oorlog en geweld drijft de rusteloze Peter dan definitief naar 
Bangladesj.Hij gaat gaan -le slag als journalist en ontwikkelings 
werker. Als journalist verdiept hij zich in de feiten achter de 
feiten. Zijn journalistieke aktiviteiten met zijn voortdurend 
basisthema: " de ontstellende kloof tussen zeer arm en zeer rijk" 
bezorgt hem niet de sympatie van de zeer rijken en zeer machtigen. 
Als veldwerker aangesloten bij de plaatselijke organisatie BOFE. 
(Bangladesj Organisation for Finetional Edukation). Hij geeft 
taalondericht aan volwassere, hulp en adviezen over landbouw 
methodes, kredietwezen, hygiëne, probeert opnieuw een zijde 
industrie op te zetten,ete, 
Dit alles naar zijn uitleg van goede ontwikkelingshulp: hulp 
waarbij de bevolking leert zich zelf te helpen. 
Ondertussen werd deze voormalige Oost Pakistaanse provincie na 
de vrijheidsstrijd geteisterd door eencoup, een contra coup en 
een contra contra coup, waarin Peter Custers op 8 december 1975 
het slachtoffer werd. In het begin leek het er op dat hij zou 
worden uitgewezen, omdat hij zich met interne aangelegenheden 
had bemoeid. Maar het kantoor van de BOFE in Dacca wordt verze-
geld en de gearresteerden worden verdacht van staatsgevaarlijke 
aktiviteiten. Zo gaat dat als je uit bewogenheid met de onder-
drukte medemens afdaalt naar een materieel minimum peil. 

EN WAT DOET DEUR NE Nin 

Een paar gegngageerde mensen.hebben al een tentoonstelling inge-
richt om de ellende van ver weg, wat meer bekend te maken. Zijn 
er misschien nog wat guldentjes over van het wielerfestijn, 
waarin de konsumptie van kip en het dagblad met de grootste oplaag, 
zo nodig moesten worden aangeprezen en Deurne maar weer eens 

"""gepromoot;"F". 
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Stuurgroep huisvesting Deurne,_, 

Gekonstateerd is er door staatssecretaris van Dam dat er een ont-
zettend tekort is aan woningen voor één en tweepersoonshuishoudens. 
Hieronder wordt verstaan: vrijgezellen, homofilen, gezinnen zonder 
kinderen, studenten, bejaarden etc. Hoe groot het tekort is, is 
onduidelijk. Vandaar dat een aantal gemeenten daar een onderzoek 
naar mag doen op kosten van het Rijk. Deurne wil ook wel graag 
dat onderzoek doen. Voorwaarde is dat dat onderzoek begeleid wordt 
door een stuurgroep. Van Dam heeft in zijn nota een voorstel ge-
daan wie daar in kunnen zitten; wethouder huisvesting, een ambtenaar 
(voorzitter en secretaris) een bouwkundig specialist, iemand van 
een woningbouwvereniging en verder mensen uit belangengroeperingen, 
zoals bijvoorbeeld bejaardenverenigingen, studenten, alleenstaande 
e.d. en wel opdat iedereen er zoveel mogelijk bij betrokken is. 
Hoe gebeurt dit in Deurne? Enkele mensen worden opgebeld om te 
vragen of ze dat eventueel willen doen en horen er verder niets 
meer van. Er is wel al contact met het ETI. geweest voor het onder-
zoek. De stuurgroep weet van niets. Er zijn ook andere buro's die 
dat zouden kunnen doen. (werkgroep 2000 bijvoorbeeld) Ik heb ook 
de indruk en wel via uitspraken van de Burgervader dat de stuur-
groep niet al te kritisch moet worden. Hij zei b.v. tijdens de 
laatste raadsvergadering. De groep moet homogeen zijn, niet te 
groot en een werkbaar geheel blijven. 
Kritiek bij voorbaat dus zoveel mogelijk uitsluiten. De aktie-
groep "Huisvesting voor allen" mag, let wol mag, een voordracht 
doen van 3 personen, waaruit er dan 1 gekozen zal worden door BWG 
Wie zijn verder nog gevraagd en waarom? Vooral dat waarom is vol-
strekt onduidelijk. Wanneer gaat deze stuurgroep beginnen? 
onduidelijk. Volgens mij wil Deurne alleen die subsidie hebben voor 
een onderzoek dat het beleid van de gemeente zal bevestigen en 
daarom is er op papier een stuurgroep. 
Stuurgroep, ik hoop dat jullie zoveel mogelijk alles in de open-
baarheid zullen brengen, zodat de raad én de burgerij wel kritisch 
kan blijven. En aktiegroep "Huisvesting voor allen" laat je niet 
met een kluitje in het riet sturen. 

Postbus 114 Deurne. 
nr. 33 92 243 t.n.v. Penningmeester PPD. 
nr. 52 33 11: 839 bij de ABN deurree . 

t.n.v. Penningmeester PPD. 
Postbus 114 Deurne. 
Oda de Graaf-Bertels, Mr. de Jonghlaan 4 

Deurne 	tel. 2589 
Sjak Raeven, woningzoekend. 
Maria van Lieshout, Deurneseweg 6 Helmond, 

tel. 04920-3 42 87 
Jan Helleons, Vlierdenseweg t09 Deurne 

tel. 2647 
Jan Duffhauss Romeinstraat 16 Deurne 

tel. 2541 

WI-1AR, WAT, WIE, PPD. 

Postadres: 
Girorekening: 
Bankrekening:- 

Redaktie PPD-bericht: 
Voorzitter: 

Sekretaris; 
Bestuurslid: 

Penningmeester: 

Raadslid; 
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PETER  CUSTERS!'l 

Wilt U evenals misschien de Gemeente Deurne iets doen voor Peter 
Custers, dan kunt U 'n bijdrage overmaken op: 

Postgiro nr. 1;30500 
v. d. gemeentegiro Amsterdam 
rekening nr. C 26 85 
t.n.v. mej. T. Custers 

Tuinstraat 50 
Amsterdam. 

Laatst zei iemand tegen ons..... 
"Als jullie dat PPD-bericht maar blijven sturen dan wordt ik 
best nog eens lid." Vandaar.  onderstaande invulstrook° 
invullen, ondertekenen en opsturen naar PPD. postbus 114 Deurne 

	

Ondergetekende 	D 0 0 0 c 0 0 0 0 0 C 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 C 0 0 0 0 0 0 0 0 

	

adres 	O0c:000600 .000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

o wil het PPD-bericht toegezonden krijgen. 
o wil lid worden van de PPD° 
o wil lid worden van de PPR. 
o wil lid worden van d'e PvdA. 

aankruisen wat gewenst wordt. 

Dinghuis., 

Het is nu alweer een jaar of vijf geleden, dat Deurne op z'n kop 
stond om het Dinghuis. U weet 't misschien nog wel; een 
krantenberichtje, waarin de uitspraak van de heer Hoebens stond, 
dat B&W van plan waren het Dinghuis om te toveren tot een 
elitair restaurant. 
De rel die hierop volgde is de eerste kennismaking van ons ge-
acht kollege geweest met een groepje van Deurnese mensen dat 
probeerde aan te tonen dat er ook nog andere mensen waren dan 
de elite. 
De "Aktiegroep Dinghuis" heeft moeten ervaren dat men met eer-
lijk knokken, met enthousiasme en met dialoog tegenover een 

	

gemeentebestuur niet ver (genoeg) komt. In de eindronde 	- 
de raadsvergadering - werd ze gevloerd met argumenten die niets 
met demokratie te maken hadden. Zo werd de groep leugenachtig en 
indoctrinerend genoemd, met een ideologie die in de Deurnese sa-
menleving niet paste, En passant werd een nauwgezette en zeer 
intensieve handtekeningen aktie van de tafel geveegd, als zijnde 
niet representatief. 
Toch is B&W toen ook niet helemaal ongeschonden uit de strijd te 
voorschijn gekomen. De bestemming van het Dinghuis werd niet ge-
wijzigd en de elite moest ergens warm gaan eten inplaats van 
dineren. 
Dat was dus een jaar of vijf geleden. 
Wat is er intussen gebeurd? 
Bijna niets. Direct na de vorige gemeenteraadsverkiezingen heeft 
de PPD. aandacht gevraagd voor het Dinghuis en gevraagd mee te 
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gaan denken over de nieuwe bestemming die er in ieder geval ooit 
zou moeten komen. Dat verzoek om aandacht is daarna buiten 'de PPD0 
wel een aantal malen herhaald, maar daar is het dan bij gebleven. 
Wat gaat er gebeuren? 
Door de inrichting van "De Wieger", waarbij de inboedel van het 
Dinghuis ook naar dit onzinnig dure en elitaire gebouw verhuisde, 
moet een nieuwe bestemming gevonden worden. 
We mogen verwachten, dat de heer Houbens zich voor geen tweede keer 
de vingers zal branden. Een soortgelijk berichtje als waar dit 
artikeltje mee begon, zal dus wel niet in de krant komen. Dat heeft 
hij in iedergeval géleerd.Naar alle waarschijnlijkheid komt B&W 
binnenkort met een voorstel. Wat dit voorstel dan zal zijn is nu 
nog niet te zeggen, maar is het - na deze voorgeschiedenis - vreemd 
te vrezen, dat het een voorstel za] zijn dat de Deurnese bevolking 
war niets zal zeggen? Zou het niet kunnen zijn, dat er een be-
stemming- vzpor gespiegeld wordt die wel aardig lijkt en waar de hele 
gemeenschap van kan profiteren, maar dat - wanneer de plannen zijn 
uitgevoerd - in feite toch maar een hele kleine groep er interesse 
inheeft? • 
Wat had de PPDO dan gedacht, dat de beste bestemming zou zijn? 
Dat weet'zij ook nog niet en dat maakt het er voor het raadslid 
niet makkelijker op. Op de eerste plaats zal hij ervoor oppassen 
niet te worden ingepakt door,B&W en de rest van de raad, die 
gauw warm. loopt voor een of ander leuk representatief, ekonomisch 
haalbaar plannetje, dat Uiteindelijk geen volksinstemming kan 
hebben. 
Vervolgens is het een koud kunstje om tegen te stemmen. Maar dan? 
Iedereen zal overgaan tot de orde van de dag. Na de vergadering zal 
men nog even verder gaan met te zeggen dat de PPDO eigenlijk toch 
een weinig konstruktieve inbreng levert. 
Vrij vertaald is dit: de PPDO kan alleen maar "nee" en "tegen" 
zeggen en meer doen ze ook niet. Waar het dus op aankomt is dat 
B&W - wanneer alles zou gebeuren als zojuist geschetst - weer eens 
een makkie hebben en dat niet op de eerste plaats hun een verwijt 
gënkt kan worden(zij oordelen per slot van rekening vanuit een 
CDA. en ekonomische visie en geloof) maar dat we  als we ons tot 
de progressieven willen rekenen - dat verwijt vooral naar onszelf 
terug moeten roepen. 
Willen we iets anders dan de rest, dan moeten we tegengas geven 
door ervoor te werken. Door ervoor te zorgen dat onze argumenten 
wel- aanslaan, door te komen met gefundeerde alternatieven. 
Het is nu te vroeg om uitputtend verslag uit te brengen van een 
alternatief plan, omdat we nog niet weten wat B&W te berde brengen 
en omdat het nog niet voldoende bekend is wat er in het Dinghui8 - 
dat valt onder de Monumentenzorg -L allemaal mag. Het is niet te 
vroeg om aan anderen te vragen' wat zij eigenlijk zouden willen. 
Een volkshogeschool, een vergaderhuis voor "gewone"mensén, een 
gelegenheid war ouders en kinderen limonade en thee kunhen drinken, 
als onderdeel van een te maken speeltuin? 
let is vooral.niét_ te vroeg_om ervoor te zorgen_ . dat B&W_nu eens 
open staan voor andere ideeën dan de hunne. 



WEKKER!! 

Uit de Telegraaf van 24 ,lug. 1976: "Deurne is niet dood meer, 
Deurne leeft" En dat komt dan omdat de Telegraaf en "wethouder 
Jan van Laarhoven" de Proftour Nederland in Deurne lieten 
starten. "Peeldorp Deurne niet meer dood" staat er boven het 
artikel. 

Waren de Telegraafmensen maar een week eerder gekomen dan 
hadden ze misschien het CDA. tot leven kunnen wekken voor het 
belangrijke Peeldebat. 

ATTENTIE 

Vriendelijk verzoek aan alle leden die 
hun kontributie over 1976 nog niet hebben 
betaald, dit zo spoedig mogelijk te doen. 

U kunt het bedrz‘.:; ad f 5,-, meer mag ook, 
overmaken op onze girorekening No 339 22 43 
of op onze rekening no 52.33.11.834 bij de 
Alg Bank Nederland,Stationstraat 36 Deurne. 
Beide rekeningen staan op naam van 
Penningmeester P.P,D 

U kunt ook gewoon het geld in een enveloppe 
doen en sturen naar Postbus 114 

Om deze krant te kunnen laten verschijnen 
hebben wij Uw bijdrage hard nodig. 

Doet U het? 

Penningmeester P.P.D. 

LEDENVERGADERING 
Hierbij .nodigen wij U uit voor de ledenvergadering van 

de P.P.D. welke gehouden wordt op maandag 27 sep::ember. 

a.s. in café "Stationszicht" Spoorlaan 21.Aanvangt4tr 
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Een uitgave van de Progressieve Partij 
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van de Partij van de Arbeid en van de 
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Redaktie: Progressieve Partij Deurne 
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Nummer 5 1;5 oktober t976 

port 
betaald 
Deurne_4___ 

-,,k3opors- v--d-- Broek 

ilttLrg. v. Boekstraat 16 

Deur ne 

Er was eens.,..Pietje (2) 

Om het even terug te halen. Pietje is reeds lange tijd ( nu al een 
jaar ) bezig om een gewoon normaal huisje te krijgen om gewoon 
normaal 	gaan wonen in een gezellig Peeldorpje. Hij is ondertussen 
een paar keer bij de wethouder geweest die ook iets bij de woning-
bouwvereniging te vertellen heeft. Die wethouder 1—Jeft hem zelfs 
beloofd dat hij in 1976 een huisje zou krijgen waarschijnlijk zelfs 
al in oktober. Dat is het nu al maar Pietje ziet nu al met angst de 
winter naderen, Na de eerste woningkommissie vergadering was de 
wethouder Pietje vergeten, nou ja, dat kan iedereen gebeuren, niet 
waar. Na de tweede vergadering was er nog niets bekend. Dan nog 
maar even afwachten, want beloofd is toch beloofd, niet waar? 
Eind september zou de volgende vergadering zijn. Pietje was nu toch 
wel erg nieuwsgierig. De wethouder was pas een paar dagen later te 
pakken te krijgen, want wethouders hebben het erg druk. 
De wethouder vertelde, dat er maar een paar huisjes waren toegewezen 
en dat er half oktober weer een vergadering zou zijn, dan zouden er 
huisjes worden toegewezen die eind november klaar zouden komen. 
Pietje vroeg of er dan ook voor hem een huisje bij zou zijn. "Ja, 
Pietje kon zich houden aan de belofte van een wethouder. Wat denkt 
Pietje dan wel?" Maar ja, er was al een andere wethouder geweest 
die Pietje ook al eens wat beloofd had....... 
Pietje ging toen voor de zekerheid maar eens informeren bij de 
woningbouwvereniging zelf. Nou wat hij daar te horen kreeg 
De volgende vergadering was pas begin November 0111 En dan ging het 
over huizen die pas in januari/februari klaar kwamen 0111 En het was 
helemaal niet zeker dat Pietje er bij zou zijn, Ohó Pietje ging 
toen maar eens bij iemand anders die ook bij de woningbouwvereniging 
iets te vertellen had in:Cormeren. Hetzelfde verhaal. Oh,Oh,Ohl 
Wat een rare wethouders zijn er toch in dat dorpje. 



Maar het wordt nog gekker. Het is maar goed dat dit een spreokje is.... 
Pietje kwam Jantje tegen, die was ook al vanaf april bezig en ook al 
bij de wethouder geweest. Die had zaterdags gehoord dat hij wel een 
huisje had gekregen, Hiep hoi 	's Maandags moest hij maar eens infor- 
meren bij de woningbouwvereniging. Jantje vroeg op, want de woning-
bouwvereniging heeft maar 1 uurtje spreekuur, maar daar wisten ze van 
niets...—. En nu nog steeds niet. 
Pietje gaat nu maar eens een boze brief sturen, misschien helpt dat 
wel000 0 00? 

Het verhaaltje van Pietje en Jantje wordt vervolgd, dat is zekerl 

Indien iemand problemen heeft met Bergopwaarts of iets dergelijks 
laat hij dan snel kontakt opnemen met de PPDO Misschien kunnen we 
er dan samen iets aan doen Er zullen veel meer van zulke sprookjes 
bekend zijn. 
Schrijf ze eens op en stuur ze naar Postbus 1140• 

63. 	 6.r• C16 

.LE2n12 voor de extra ledenvergadering dd0 25 okt. 1976 
in stationzicht en de aanvang is om 20.00 uur. 

t* Benoemen nieuw bestuurslid. 
2* Taak en funktie van het bestuur PPDO 
3* Kontakten met de burgers en groeperingen in Deurne. 
L* Voorstel voor het houden van themaavonden. 
PPD leden zullen nog een uitgebreide agenda + verslag van de vorige 
vergadering toegezonden krijgen. 

OOK U KUNT SCHRIJVEN 

en eerste: 'n artikel, of uw mening of commentaar op het PPD 
bericht, enz. enz. 

Ten tweede: om lid te worden Van PPD, PPR of PvdA. 
Ten derde: om U gratis te abonnerwn. 

Ondergetekende C c o 	00 , 0 00000 000 00 0 00 0 00 00000 0000 

adres 0000 00- 0v0 00000000 v C0000000000000 

.0 wil het PPD-bericht toegezonden krijgen, 
o wil lid worden van de 'PPD, 
o wil lid =den_ van de PPR, 
o wil lid worden van de PvdA. 

aankruisen wat gewenst wordt. 

Handtekening. 



Intervieuw met wethouder v. Laarhoven 
over het functioneren van de  
woonruimteverdelingskommissie. 

N
\ 

Dhr. v Laarhoven legde eerst uit hoe 
een en ander ontstaan is. 

1 	, 4 	 t1L' 
- 	 Tot 1 januari '75 was er een gemeen- 

n 
17, telijke kommissie waarvan wethouder 

v Deursen voorzitter was. Op die 
datum is het woningbezit van de 

gemeente overgedragen aan de woningbouwvereniging Bergopwaarts, 
waarbij bepaald is, dat de gemeente in de kommissie vertegen- 
woordigd moet zijn. De heer van Laarhoven is toen door de gemeente 
benoemd. 
De kommissie bestaat uit de volgende personen: 
Dhr. Munsters, voorzitter vd kommissie. 
Dhr. v Laarhoven, wethouder. 
Dhr. Engels 
Dhr. Senders, maatschappelijk werker. 
Dhr. vd Berkmortel, lid bestuur Bergopwaarts. 
Mevr. Noodren, ambtelijk sekretaresse. 

vraag: Zijn er vaste normen voor de toewijzing? 
antw. Neen, er zijn teveel verschillende soorten woningzoekende, 

zoals; verhuizingen, getrouwde, trouwlustigen, bejaarden, 
niet Deurnenaren etc. 
Bovendien is er een verschuiving naar Mn- en tweepersoons-
huishoudens. 

vraag: Waarom zit U erin namens de gemeente? 
antw. Ik ben wethouder van Sociale Zaken. Daardoor hoor ik be-

paalde persoonlijke problemen, welke mee kunnen spelen bij 
de woningtoewijzing. Dit wordt wel gekontrolleerd. 
Problemen zijn bv, Zwanger zijn voor het huwelijk. Maar 
een "moetje" is niet zonder meer een reden voor voorrang bij 
toewijzing. 
Trouwlustigen kunnen bij een leeftijd van 21 - 23 ,jaar vrij 
snel een woning krijgen, 

vraag: Mensen .die weten dat ze op Uw spreekuur terecht kunnen 
hebben eigenlijk een streepje voor, omdat ze extra aandacht 
krijgen? 

antw. Ja, dat is waar, daarom zou ik graag willen dat je in het 
PPD-bericht vermeldt, dat iedereen dinsdags op mijn spreek-
uur terecht kan, (Soc.Dienst van 10000 - 12.00 uur). 

vraag: Hoe is het met het aantal woningzoekenden? 
antw. Zover mij bekend zijn er 400 woningzoekenden, waarvan 50 a 

60 buiten Deurne, die niet economisch gebonden zijn en daar- 
_ 	door voorhands niet in aanmerking komen. 
vraag: In de Limburger heeft een artikel gestaan dat een gescheiden 

vrouw praktisch geen huis kan krijgen als zij bijvoorbeeld 
naar een andere plaats wil verhuizen, omdat zij het in haar 
eigen plaats niet meer uithoudt. Zeker krijgt ze geen woning 
indien ze bijstand ontvangt. Hoe is dit in Deurne? 

antw. De bijstand is in Deurne geen probleem, ze krijgt zonder 
meer een woning. Mensen van Buiten Deurne kunnen inderdaad 
geen woning krijgen, behalve dan in de vrije sektor. Bij 
scheidingen hebben wij de norm dat zij pas een woning krijgt, 
zodra de scheiding is uitgesproken. 



vraag: Ik denk dat mensen het meteen na de beslissing van het 
scheiden het, het moeilijkste hebben en daardoor worden ze 
toch gedwongen langer bij elkaar te blijven. 

antw. Ja, dat is zo, maar het aantal scheidingen neemt enorm toe, 
dan moeten ze maar een noodoplossing zoeken. 

vraag: Hoe is het met woningen voor één- en tweepersoonshuishou-
dens? 

anbw. Daar is in Deurne geen aparte woonruimte voor. Aan de 
Schelde worden wel ca 60 huizen gebouwd. Er worden wel 
eensgezins woningen aan alleenstaanden toegewezen, maar 
ze moeten wel erg lang wachten voor ze aan de beurt zijn. 
Bejaardenwoningen zijn er de laatste twee jaar ook niet 
gebouwd in Deurne-Centrum, behalve 3 die hu pas opgeleverd 
zijn. Er is wel een geweldige vraag. Er zijn nu pas plan-
nen in voorbereiding, waardoor er een geweldige achterstand 
is ontstaan. Anders konden er veel woningen vrijkomen voor 
andere woningzoekenden. 

Naderhand bleven voor mij nog een aantal vragen over: 
Is er binnen de koormissie wel sprake van een beleid? 
Hoe lang kunnen alleenstaanden nog wachten in Deurne? 
Is er sprake van gemeentelijke controle op de toewijzing? 
Waarom hebben gehuwde eigenlijkvooii,ang? 

En een tipti  

Probeer alle afspraken, toezeggingen etc. van of via de woningbouw-
vereniging of dhr0 v.:Laarhoven, zchriftelijk dus zwart op wit te 
krijgen. 

OPENBAAR VERVOER IS EEN 

SOCIAAL 	RECH T. 

Vanaf 1 september bent U opnieuw een hogere prijs voor Uw spoor-
kaartje gaan betalen. Dat is dan alweer de zoveelste verhoging. 
Het is één van de vele maatregelen, waardoor de positie van het 
openbaar vervoer in ons land verder zal verslechteren. In de 
crisis- en oorlogsjaren is er al een flink deel van de spoorlijnen 
en het streekvervoer opgeruimd. Daarna werden er alleen nog auto-
wegen aangelegd. Het openbaar vervoer werd een sluitpost. Het was 
nog slechts bestemd voor huisvrouwen, kinderen, jongeren, bejaar-
den en de laagstbetaalden. 

TWEE MILJARD VOOR DE YF-16_ -00 MILJOEN VOOR DE N.S..... 

U herinnert zich wel dat de regering Den Uyl een paar jaar geleden 
het roer om wilde gooien. Het autoverkeer was langzamerhand te om-
vangrijk, te kostbaar, en te onveilig geworden. Door een verbetering 
van het openbaar vervoer zou men het autoverkeer proberen te beper-
ken. Dat was geen slecht idee. Maar wat doet de regering nu? 
De ondernemers hebben haar gedwongen om te bezuinigen. Behalve het 
openbaar vervoer, worden ook het onderwijs, welzijnsvoorzieningen, 
ziekenhuizen en sociale uitkeringen door de bezuinigingsbijl ge-
troffen. Zoals altijd blijven alleen de oorlogsuitgaven bl4iten 
schot. Maar het is toch te gek, dat de YF-16 wel met twee miljard 
volledig uit de staatskas betaald kan worden, terwijlonze spoor-
wegen genoegen moeten nemen met een subsidiefooi van 300-miljoen? 



PRIJSVERHOGING: INKRIMPING! - DE VICIEUZE CIRKEL VAN DE AFBRAAK. 

De trein werd weer duurder, maar ook het busverkeer werd hard 
aangepakt. Het stadsvervoer is door de regering van de gemeenten 
overgenomen, met als gevolg dat ook daar het mes in gezet werd. 
Het streekvervoer per bus wordt ingekrompen. Minder mensen kun-
nen daarom de stations per bus bereiken, de trein krijgt daar-
door minder passagiers, zodat de verliezen nog groter worden. 
P rijsstijgingen en inkrimpingen zullen dan opnieuw 
onvermijdelijk" warden. Deze vicieuze cirkel van de afbraak 

van het openbaar vervoer moet doorbroken worden! 

MAAR EEN OPLOSSING: UITBREIDING VAN HET OPENE ,R VERVOER. 

Wist U dat het op den duur zelfs goedkoper zou zijn als we alle 
trein-, bus- en tramkaartjes afschaffen en alles betalen uit de 
belastingpot? Dan kunnen de hoge kosten voor de aanleg van 
nieuwe wegen worden uitgespaard. Het is hoog tijd om het open-
baar vervoer sterk te gaan uitbreiden, de prijs drastisch te 
verlagen en de service te verbeteren. Op korte termijn zou 
er begonnen moeten worden met de bouw van een nieuwe spoorlijn 
Amsterdam-Groningen door de IJselmeerpolders via Lelystad. Het 
aantal locale spoorlijnen moet weer groeien. Het automatische 
beveiligingssysteem van baanvakken moet versneld worden afget.t 
maakt. Het "gele-fietsen-plan", zoals dat onlangs door de 
ondernemingsraad van de NS is gelanceerd, zouden wij toejuichen. 
In dat plan zouden de stationsstallingen moeten worden uitge-
breid. De huur van een fiets moet in een kaartje inbegrepen 
zijn en er moeten speciaal ingerichte fietswagons voor het 
meenemen van een eigen fiets komen. 
De PPD vindt het in het algemeen een sociaal recht, dat er 
op iedere plaats en op regelmatige tijden openbaar vervoer is, 
66k 's avonds en in de week-ends. Alle wijken en kerkdorpen 
moeten met goede busverbindingen bereikbaar zijn. 

MEER  V ERK IN HET OPENBAAR VERVOER! 

Net als de vakbeweging en de ondernemingsraad van de NS, wil 
De PPD opkomen voor de werkgelegenheid bij het openbaar vervoer. 
De Utrechtse Rollende Materieel fabriek van Werkspoor, die in 
970 gesloten werd, moet worden heropend. De treinstellen die 
destijds bij werkspoor voor een half miljoen werden gemaakt, 
worden tegenwoordig voor drie miljoen in West-Duitsland ge-
produceerd. Deze werkgelegenheid moet terug naar Nederland in 
het belang van de arbeiders en de reizigers! 
Ook de werkgelegenheid bij autobusondernemingen en de bedrijven 
die daaraan leveren, zoals carosseriefabrieken, kan door uit-
breiding van het aantal lijnen worden opgevoerd. 
De prijsverhogingen en de inkrimpingen schrikken de reizigers af, 
zoals in het verleden al herhaaldelijk is gebleken. Dat is slecht 
voor de werkgelegenheid, die bij de NS sinds 1946 met maar liefst 
50 % is teruggelopen. De PPD vindt, evenals het personeel van de 
NS dat het goederenvervoer per spoor een flinke injectie moet 
krijgen. Het goederen vervoer mag niet langer zonder meer naar 
de vrachtauto worden afgestoten. 

De regering zit volgens ons met haar vervoersbeleid duidelijk 
op dood spoor. Ze komt bovendien haar mooie beloften van een 
paar jaar geleden niet na. PPR-staatssecretaris van Hulten 
schreef een paar jaar geleden zelfs een boekje over de nood-
zaak van een gratis vervoer. Dit boekje is ook in de Deurnese- 
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bibliotheek aanwezig. Als bewindsman op Verkeer en Waterstaat 
moet hij nu medeverantwoording dragen voor dit afbraak-beleid van 
minister Westerterp..... 

Berichten uit de PPR. 

Bij de PPR-Studiestichting is de nota "De zachte revolutie" ver-
schenen. Het is een wat wonderlijke eend in de bijt van dikke, 
wetenschappelijke rapporten. "De zachte revolutie" is meer een 
geschrift, een diepdenker, een appèl ook. De nota kan eenzijdig 
genoemd worden omdat ervan uitgegaan is dat in de linkse litera-
tuur de struktuursveranderingen te overheersend aanwezig is. De 
mentaliteitsverandering is ook nodig, moet meegroeien met de 
struktuurverandering, anders gebeurt er echt niets. De nota is 
als een eenzijdig tegenwicht tegen het in de literatuur over-
heersen van de struktuurverandering bedoeld. Het is een poging 
de kreet dat de PPR een mentaliteitspartij is body te geven, er 
inhoud aan te geven. 
Provo, de PPR zelf ook, hebben enorm de mentaliteit beklemtoond. 
De samenstellers van de nota vinden dat dat op het ogenblik wordt 
onderschat. De macht van ideeën en ideologiegn wordt onderschat. 
Er zijn zoveel ideegn die ongebruikt blijven liggen omdat er geen 
denkkader voor is. De nota pleit voor een nieuw denkkader, een 
nieuwe logika. Een denkkader veranderen is moeilijk. Wie voor 
railvervoer kiest en het autobezit wil beperken wordt voor gek 
verklaard. Zachte revolutie is, dat Leo Jansen in de Kamer zegt: 
"Ik vind het wel mooi dat de ekonomie niet meur groeit", terwijl 
iedereen zich er het hoofd over breekt. De moeilijkheden van 
onze kultuur probeert men te verhullen door de ekonomie te laten 
groeien. Het wordt nu echt spannend. Nu moeten we eerlijk gaan 
delen. De Zachte Revolutie wordt een harde konfrontatie met de 
grociprofeten. 
De nota *De Zachte Revolutie* kost vijf gulden en is bij het 
partijbureau in Amsterdam te bestellen. 

Provinciale ledenvergadering PPR in Eindhoven. 

In verband met de verkiezingen voor de agglomeratieraad wordt de 
provinciale ledenvergadering van 23 oktober in Eindhoven gehouden 
(Cocagne). Ook in verband met die verkiezingen komen dan naar de 
vergadering: Bas de Gaay Portman en Henk —altmans (Kamerleden) en 
Henk Rigter (Voorzitter Statenfraktic). 

Inlichtingen over de PPR in Deurne bij: Wim v Kessel, 
Griegstrant 17 	te105304 

Openbare vergadering Statenfraktie in Helmond. 

Op donderdag 21 oktober vergadert de Pvd4/PPR-statenfraktie in 
Helmond om daar dan het streekplan ter sprake te brengen. 
aanvang 19.30 uur in sporthal "De Braak". Wethouder Ebbenlaan. 

Berichten uit de 

In een bijeenkomst vorige week in zaal van Moorse', waar ua. door 
tweede Kamerlid Lambert Giebels gesproken werd over de kleine kernen, 
werd dow de aanwezigen ait Deurne het grote belang van een eigen 
afdeling in Deurne opnieuw onderstreept. Er werden afspraken gemaakt 
met het afdelingsbestuur Helmond om te komen tot verdere aktivering 
vpn 	 "nrmrniz,_ 
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Er was eens ....Pietje (3) 

Pietje had de laatste keer besloten, dan maar een brief te sturen 
naar de woningbouwvereniging. Dat heeft hij ondertussen gedaan. 
Daarin heeft hij uit de doeken gedaan hoe er met hem gesold is, 
vooral door twee wethouders. De dag daarna is hij nog eens met 
de wethouder gaan praten. Hij heeft het nog maar eens uitgelegd. 
Nee Pietje, jij krijgt zeker een huis vóór de winter, want 
s winters in zo'n zomerhuisje dat is ook maar armoedig, Tenzij 
er natuurlijk calamiteiten zijn, maar dan krijgt Pietje zeker 
te horen, wat daarvan de reden is. 
Toen liet Pietje een kopie zien van de brief die hij verstuurd 
had. Be wethouder werd wel erg boos, want daar hield hij niet 
van, van dat taaltje en dat geschrijf in het•PPD-bericht dat 
beviel hem ook helemaal niet. En of Pietje maar wou gaan, want 
de wethouder had niets meer te zeggen. De dag daarna was er 
vergadering van de toewijzingskommissie. Spanning bij Pietje. 
Nou, nou wat zou er gebeuren. Jawel ongelooflijk Pietje krijgt 
een huis, wel pas in februari, maar ja, toch een mooi huisje in 
een rijtje. Pietje zit nu nog wel te wachten op een verklaring 
over de calamiteiten. Het zou toch beleefd zijn als de wethou-
der toch nog reageerde. En de woningbouwvereniging mag eigenlijk 
ook nog wel reageren op de brief, misschien iets van ekskuses 
of zo. Want Pietje heeft nu wel zijn huis, maar wel via een 
lijdensweg en pas na 17 maanden. En met jantje, hoe is het daar 
mee? Die had:toch ook gehoord dat hij een huis zou krijgen. Nou 
Jantje kan het wel vergeten, want de kommissie is er niet van 
ovértuigd dat Jantje echt gaat samenwonen en alleenstaanden in 
dat Peeldorpje staan echt alleen en met lege handen. 

(wordt misschien vervolgd) 
In Deurne: 
is begonnen met de bouw van een flat voor bejaarden en één - en 
tweepersoonshuishoudens. De bouw gebeurt door een particulier, 
de toewijzing via wethouder, makelaar en asurandeur Rijnders, 
Dus volstrekt onkontroleerbaar. Meen geld zal wel tellen. 
Deurnenaar blijf opletten 
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Berichten uit de PvdA 

De PvdA Deurne heeft deze week een bespreking 
met het gewestbestuur om te komen tot het op-
richten van een officiele afdeling Deurne. 
Uit de ledenlijst blijkt dat er voldoende 
leden in Deurne zijn om zo'n afdeling te 
beginnen. Alle Pvdn-leden in Deurne horen 
hier binnenkort meer van. Andere gel n- 
tereceerden kunnen kontakt opnemen met: 
Kees de Wilde 
Heitrak 6, Neerkant. 

    

Enkele punten uit de ledenraadsvergadering van • 25 október '76 

1* Tot nieuw bestuurslid is gekozen dhr. Jan Berkers. 
Het bestuur ziet er nu als volgt uit: 
voorz. Oda de Graaf Bertels Mr. de Jonghlaan 4, Deurne 

te1.2589 
secr. Sjak Raeven, Postbus 113, Deurne 
penm. Jan Hellemons, Vlierdenseweg 09, Deurne te142647 
lid. 	Maria v. Lieshout, :-eurnesewg_, Helmond 

tel. 0.920 - 3 42 87 
lid. 	Jan Berkers, Zwin 29, Deurne 

2* Taak van het Bestuur. 
Het bestuur ziet naast de taak zoals vastgelegd in de statuten 
ook als taak de PPD te stimuleren. Op de laatste vergaderingen 
zijn kontaktpersonen benoemd voor de verschillende gebieden. 
Mensen die problemen hebben kunnen bij hen terecht, ook indien 
ze voor de PPD belangrijke informatie hebben. Deze personen zijn: 

Welzijnswerk: Oda de Graaf (adres zie boven). 
Huisvesting: Sjak Raeven 	(adres zie boven). 
Milieu: Kees de Wilde, Heitrak 6, Neerkant 
Sport: Peter tfL Horst, Berkenstraat 40, Deurne 
Sociale zaken: Lambert v. Lieshout, Deurneseweg 6, Helmond 
Verkeer: Wim v. Kessel, Griegstr. 1.7, Deurne 
Ec. zaken: Jan Duffhauss, Romein'str. t6, Deurne 
Werkgelegenheid: Jan Duffhauss, - 
Cultuur: Sjak Raeven, 	(adres zie boven) 
Ruimtelijke ordening Kees de Wilde en kleine kernen 
Jeugd en Jongerenwerk: Lambert v. Lieshout 
Bejaarden en Jan v.d. Gammen, Past. Kersenmakersstrot, Gehandicapten 	 Helena veen 

Bel of schrijf deze mensen, zodra er informatie is! 

3* Er werd ook besloten nu al te beginnen met thema-avonden, waar 
zoveel mogelijk meningen kunnen worden ingebracht, maar wel toe-
gespitst op de Deurnese situatie. Hiervoor werd een kommissie 
ingesteld die een en ander zal voorbereiden. 
De verslagen van deze avonden zullen verkort in het PPD-bericht 
worden opgenomen. 
In de volgende uitgave vindt U hierover meer informatie. 
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Uit de kongresrede van Ria Beckers gehouden op 13-11-'76. 

In een opwelling heb ik deze week de krantekoppen varr.één wil-
lekeurige dag, maandag, bij elkaar gezet, Dat gaf de volgende 
momentopname: 
- Tweeduizend werkende jongeren eisen in Hengelo afschaffing 
van leerkontrakten; Het NVV past ervoor om in de beleidskom-
missie scheepsbouw te blijven zitten, alleen om duizenden 
mensen de WW in te helpen; Ook spaanse afficieren kregen geld 
van Lockheed en een Gronings onderzoek wijst uit dat rechters 
zich schuldig maken aan klasse-justitie, vooral t.a.v. werk-
lozen en Surinamers. 
-Verder: De vooruitzichten voor een vreedzame machtsoverdracht 
in Rhodesië zijn slecht; Er waren opnieuw gevechten tussen 
Israël en de Palestijnen voor de kust van Libanon; En vijftien 
Westeuropese socialistiese partijen praten vrijblijvend over 
de ontspanning en over een toekomstige Europese kernmacht. 
En tenslotte: Een schip uit Soedan lost een grote hoeveelheid 
zware stookolie op de 1:lest:er-Schelde; De oogst van t70 ha. prei 
moet worden vernietigd omdat za met vergif is bespoten; En pas 
nu is bekend geworden, dat jaren geleden honderden Russen zijn 
gedood bij een ongeluk met afval van kerncentrales. 

Het welzijn van mensen bedreigd door het ekonomies machtssysteem 
en zijn direkte gevolgen - werkeloosheid, uitbuiting, omkoperij 
en diskriminatie van niet-werkenden - door onverantwoordelijk 
omgaan met het leefmilieu, door geweld en onderdrukking van 
enkelingen en hele bevolkingsgroepen. Ddt is het beeld van één 
dag krantekoppen, En op diezelfde willekeurige dag - het kán 
toeval zijn - geen spoor van een antwoord, geen enkel positief 
geluid, in welke richting dan ook. Of het moest zijn dat D'66 
zegt een tweede kabinet den Uyl te willen steunen, dat China 
zijn betrekkingen_ met Moskou wil verbeteren en dat er uit de 
Partij van de ilrbeid negatieve reakties komen op den Uyls ge-
dachten over een langzamerhand beruchte ontwerp-resolutie. 
Maar dat waren niet de antwoorden die ik zocht. de politici 
modderen wel moeizaam voort. De vraag van het voortbestaan van 
hun partij, het zetten van de puntjes op de i van hun relaties 
met anderen vraagt soms jarenlang manouvreren, soms wekenlang 
opgewonden diskussieren, maar behalve de politici zelf en de 
drukpersen van de kranten wordt bijna niemand er warm of koud 
van. En wie kan zich nog voorstellen dat die politiek werkelijk 
met oplossingen kan komen voor de problemen van het eigen 
beStaan? 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

........ Het gaat in de politiek om mensen. Het gaat erom dat 
mensen zich gaan realiseren hoe ze leven, aan welke belangen ze 
onderworpen zijn en welke gevaren hun bedreigen, - en dat ze zelf 
en samen het heft in ha" 'den durven nemen. Daarvoor moet de 
politiek de voorwaarden scheppen. Zorgen dat mensen - mannen én 
vrouwen - zich vrij kunnen maken voor hun eigen en gezamenlijke 
verantwoordelijkheid. 
Dat betekent dat de politiek allereerst mogelijk moet maken dat 
iedereen volledig de kans krijgt om zijn persoonlijke kwaliteiten 
te ontwikkelen_,_ te gebruiken, in opvoeding, onderwijs en werk. 
Dat betekent dat de politiek de situatie moet doorbreken dat 
mensen in hun vrijheid worden belemmerd, doordat ze minder dan 
anderen delen in inkomen en welvaart Dat houdt bovendien in dat 
iedere mens en iedere groep mensen de zeggenschap krijgt waar hij 



recht op heeft, in dorp, wijk of bedrijf, in het land en de wereld 
waarin zij of hij woont. 
Maar uitvoering van deze diep in ons systeem ingrijpende maat-
regelen, die de mens uiterlijk vrij maken, is niet voldoende en 
zelfs niet mogelijk als die mens er niet in slaagt zich ook 
innetlijk vrij te vechten. Het is daarom dat de PPR politieke 
partij én vernieuwende beweging tegelijk wil zijn. 
Ook mentaliteitsverandering is een bevrijdingsproces. De dwang-
buizen waaruit we ons los moeten maken zijn; de ons van jonsaf 
ingegoten mentaliteit van presteren en net de ellebogen werken, 
het ons opgedrongen hunkeren naar steeds meer bezit en steeds 
meer luxe, en de eisen die vastgeroeste gezasverhoudingen en rol-
patronen ons stellen. Behalve het ekonomies systeem zelf zijn het 
die dwangbuizen die verantwoordelijk zijn voor de frustraties, de 
angst om de eenzaamheid van onze welvaartsmantschappaij. 
En als politici suggereren dat ze werkelijk iets kunnen doen aan 
angst en psychiese nood, zonder dat ze ooit bereid blijken het 
systeem dat mensen kapot maakt aan te pakken en zonder dat ze in 
hun beleid konsekwent solidair zijn met de Zwakken, dan zijn ze 
goedkoop, zelfs misleidend bezig............... 
...... De PPR wil een partij zijn die de inhoud van het beleid be-
langrijker vindt dan het verwerven van macht. Dat betekent bijv. 
dat ze de uitbreiding met staatsgeld van de Almelo'se fabriek die 
atoombrandstof voor kerncentrales maakt, niet aksepteert, ook niet 
in een onduidelijke partij-politieke situatie; dat betekent dat ze 
voor zichzelf grensen stelt aan regeren, in alle openbaarheid; dat 
betekent ook dat ze - mét de twijfels die ze heeft - haar mede-
varantwoordelijkheid voor het huidige kabinetsbeleid verdedigt en 
tegelijk vasthoudt aan een duidelijker progressief beleid voor '77. 
De PPR is een partij die erop uit is de machtstrukturen en de men-
taliteit van onze samenleving werkelijk te veranderen en die konse-
kwent opkomt voor samen-delen en solidariteit. Dat betekent dat ze 
pal zal staan voor de toch al niet optimale voorstellen inzake de 
bevoegdheden van de mdernemingsraden, de vermogensaanwasdeling, 
de grondpolitiek en de investeringsregeling, die de komende maan-
den in het parlement worden behandeld. 
De PPR is een partij, die wat eties verkeerd is niet politiek wil 
goed praten. Dat betekent o.m. dat ze het gebruik en het dreigen 
met kernwapens afwijst en dus ook het Nederlands lidmaatschap van 
de NAVO; dat het apartheidsbewind in Zuid- Afrika voor haar de 
konsekwenties heeft van een ekonomiese boykot. 
Dat zo'n partij - zeker als regeringspartij - een bedreiging is 
voor velen, is dagelijks te merken. Dat zij haar doelstellingen 
slechts stapje voor stapje en samen met anderen zal kunnen ver-
wezenlijken, moet ze zich blijven realiseren. 
Mildheid en geduld zijn in deze situatie even onmisbaar als 
konsekwent handelen en onderlinge solidariteit... 

Verkiezingscampagne PPR. 

Op het kongres afgelopen weekend heeft Wim v. Kessel al kontakt 
opgenomen met de landelijke campagneleider Michel v. Hulten, om 
te bekijken wat er in Deurne gedaan kan worden. Deurnese PPR-leden 
die mee willen werken aan, of leuke ideeën hebben voor de campagne 
in Deurne worden verzocht kontakt op te nemen met Wim v0 Kessel 
griegstr, 17 Deurne. tel 5304. 
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Afscheid van het woonwagencentrum en de culturele Raad Deurne. ^ ,-•-- 

Het is reeds enige maanden geloden dat ik Deurne verlaten heb, 
Zoals enige onder U bekend zal zijn, heb ik mij gevestigd in 
Oosterwolde (Friesland), waar ik als welzijnswerker voor de ge-
meente Ooststellingwerf werkzaam ben. 
De redactie van het PPD-bericht heeft mij verzocht een terug-
blik neer te schrijven over het woonwagencentrum en de Cul-
turele Raad. 
Het woonwagencentrum te Deurne telde bij mijn afscheid rond de 
1 .50 gezinnen op een zelfde stukje grond als een t4 jaar geleden 
86 gezinnen moesten wonen-leven-werken. Je kunt rustig stellen 
dat de bewoners per jaar aan ruimte hebben ingeboet. 
Ondanks dat het woonwagencentrum zo'n grote overbevolking kent, 
is het een van de rustige centra van Nederland. Deurne mag zich 
gelukkig prijzen met zo'n goede woonwagenbevolking. 
Een historische misser vind ik dat men landelijk in de jaren zes-
tig-overging tot het stichten van grote regionale centra. Men 
moest dwang gebruiken cm de bevolking te bewegen naar deze centra 
te verhuizen. Bovendien ging men er vanuit dat de bevolking zich 
niet uit zou breiden. 2111e factoren voor een mislukking waren 
dus aanwezig. 
Doordat de tien gemeentes hun verantwoordelijkheid op dit ter-
rein overgedragen hadden aan het centrumbestuur, was het regio-
nale centrum bijna onbestuurbaar geworden. Men miste immers elke 
basis. Vooral omdat het centrumbestuur geen echt appél kon doen 
op de 10 gemeenten. 
De periode van de laatste L. jaren om te komen tot kleine centra 
kan ik alleen aanduiden als De lange Mars". En helaas het 
einde van deze mars is nog niet in zicht. Een ding is wel zeker, 
....0 hij is erg moeizaam. 
Per september staan er nieuwe stuurmannen voor het werk van de 
Stichting Woonwagenwerk. Een stichting2 waar ik alleen maar van 
kan zeggen, dat bestuur en staf (in combinatie) uitstekend func-
tioneert. Ik hoop dan ook dat de geplande mansverandering in 
het team woonwagenwerk goed verloopt. 

De Culturele Raad 

Bij mijn entree in de Culturele Raad had ik de gedachte dat 
cultuur-bedrijven te scheiden was van de politiek (gemeentelijk). 
Al gauw werd duidelijk dat cultuur ook wel eens cultuurpolitiek 
kon worden. Dat betreurde ik wel eens maar ik begrijp dat dit nu 
eenmaal niet te voorkomen is. 
Voorop moet ik stellen dat de Culturele Rand een jaar van goed 
werken achter de rug heeft. We kregen alle kans om ons in te 
ze gen voor die gebeiden waarvan wij meenden dat het nodig is. 
Overigens met een goede verordening kun je als commissie ex 
art. 61 goed werken. 
Het samenspel met B. en W. en de gemeenteraad moesten wij leren. 
Wij waren immers geen cultuurpolitici laat staan gemeentepolitici. 
Dat ik mijn lidmaatschap van de Culturele Raad moest begindigen, 
betreur ik zeer, Ik deed het bijzonder graag. Echter het was 
geen hoofdtaak. 
Samen met de commissie uit de Culturele Raad heb ik mij voor-
namelijk bezig gehouden met de uitwerking van de - rijksbijdrage 
voor vormings - en ontwikkelingswerk voor volwassenen. 
In augustus j.l. waren deze plannen klaar. Ik heb goede hoop dat 
Deurne met dit plan hoge ogen gooit. 



In mijn afscheidswoorden aan de Culturele Raad heb ik gepleit 
voor de opbouw van het ,Groot-Kasters'l. Ook in dit schrijven wil 
ik voor deze materie een lans breken. 
Deurne bezit een grote historische plek waarop een gerestaureerd 
Dinghuis, enkele boerderijen, het Oud-Kasteel en de rune van 
het Groot-Kasteel op staan. Verder staat de watermolen bij het 
Oud-Kasteel, verlaten en niet te bezichtigen. Het zal voor Deurne 
de kroon op het werk betekenen als het kasteel weder in zijn 
oude glorie staat. De Culturele Raad zal naar mijn inziens met 
een historisch plan moeten komen. Dit plan kan een opbouw van de 
voornoemde rune omvatten maar ook de opsporing van mooie en 
historische plekken van Deurne. Ik denk dan aan straatjes, hui-
zen, markten en landschapsgezichten. In Brabant is op dit ter-
rein al veel te veel vernield. Bijna was het rond dat er een 
commissie uit de Culturele Raad gevormd was om de mogelijkheden 
te bekijken voor een restauratie van het Groot-Kasteel. Mensen 
probeer het te volbrengen. Misschien een plan met veel vrijwil-
ligers en studieprojecten van afdelingen bouw- en restauratie-
kunde. Er zijn mogelijkheden. Met dit pleidooi wil ik mijn af+' 
scheidswoorden bebindigen. 

Deurne het gaat U goed. 

Guus Broos 

Oosterwolde 	oktober 1976 

Gemeente en OntwikkelinFssamenwerking. 

Na lange diskussies in de loop van jaren is een beleid gegroeid 
dat gemeentebesturen geld ter beschikking kunnen stellen voor 
steun aan de derde wereld. De diskussies begonnen in 1882. Mag 
de gemeente gelden gebruiken voor zaken die zich ver buiten de 
grenzen van haar grondgebied afspelen? Dat was een van de vragen 
die gesteld werden toen de gemeenteraad van Oldenbroek vijf gulden 
ter beschikking stelde voor een Noordpoolexpeditie. De diskussie 
is sindsdien doorgegaan. Nederlandse ge Meentengaven geldelijke 
steun voor gemeentes in Oostenrijk die in 1955 door overstro-
mingen getroffen werden. Sinds ongeveer 1960 krijgt Internatio-
nale Ontwikkelingssamenwerking meer aandacht en tot op de dag 
van vandaag spitst de diskussie zich daarop toe. De PPD wil 
zich in deze zaken wat meer gaan verdiepen, om zodoende als dat 
van pas kout, goed beslagen ten ijs te kunnen komen. Hiervoor 
is nogal watwerk nodig, zoals bestuderen van hetgeen er, over dit 
onderwerp geschreven staat, het opsporen van wat al gebeurd is 
in het verleden door Deurne en andere gemeentes en het inventari-
seren van de mogelijkheden die er voor Deurne zijn om via de 
gemeenteraad bij te dragen tot een stukje internationale solida-
riteit. 
Zij die zich hiervoor willen inzetten worden gevraagd kontakt op 
te nemen met ons raadslid (bijvoorbeeld op een Maandagavond in 
Hotel Stationszicht of telefonisch 25411, of mondeling 
Romeinstraat 1;6). 

Wist U dat v. Laathoven en-Mevr. Nooyen de voorselektie doen van 
de toewijzingskommissie van "Bergopwaarts"? 



"Onderwijsuavond van de VVD. 

Enkele weken geleden zijn we met een stel mensen van de PPD naar 
een avond in de Vierspan geweest waar Mevr. Ginjaars, Tweede 
kamerlid van de VVD een uiteenzetting gaf over hun opvattingen 
over het onderwijssysteem in Nederland. Die avond was geargani-
se-erd door de VVD-afdeling Deurne en wij waren uitgenodigd. Jawel. 
Het heeft weinig zin om de hele (s)preekbeurt van mevr. Ginjaars 
nog eens dunnetjes over te doen, omdat het nu eenmaal niet inte-
ressant is, drie kwartier praten te herhalen. 
Bovendien heb ik niet de pretentie alle opsommingen, stellingen 
visies te kunnen becommentarigren, omdat ik vooral van de 
technische kant van het onderwijssysteem (en met name de contou-
rennota) te weinig verstand heb. 
Dit neemt niet weg dat ik over het geheel toch wel een mening 
kan geven. 
Een boeiend spreekster is mevr. Ginjaars zeker niet. Dat hoeft 
trouwens niet, als je je zaak maar helder kunt brengen, zodat 
anderen - van welke politieke richting dan ook - in ieder geval 
gaan nadenken of diskussigrel. over wat je gezegd hebt. Helaas, 
ook die kracht had ze niet. Ik heb haar niet kunnen betrappen 
op leugens, daar ben ik te weinig specialist voor. Beter ingewij-
den konden dat wel hoorde ik na afloop, aan de lopende band nog 
wel. 
Wat ik wel ontdekte is dat ze nogal dikwijls wezenlijke punten 
weg liet, niet ter diskussie stelden, of erg eenzijdig naar 
voren bracht. 
Uit die reeks wil ik er één naar voren brengen omdat daaruit 
blijkt:, dat zij niet alleen anders denkt dan elk sociaal denkend 
mens ( dat hadden we eigenlijk ook nauwelijks verwacht) maar 
vooral dat een VVD-bewind (samon met CDA?) levensgevaarlijk is  
met betrekking tot het onderwijssysteem in Nederland. 
Haar uitspraak ó De VVD wil dat het onderwijssysteem in Nederland 
zb wordt ingedeeld, dat iedereen de kans krijgt zijn capacitei-
ten optimaal te ontplooien. Dat die ontplooiing gelegen is in 
het individu alsook in zijn jevingsveld, is vanzelfsprekend 
zoals het ook vanzelfsprekend is dat het bewerken van het om-
gevingsveld van de leerling een ideaalbeeld is dat niet haal-
baar geacht kan worden: 
Hier laat ze het bij en gaat gewoon verder met het volgende 
punt. 
In de discussie heeft ons raadslid Jan Duffhauss geprobeerd in 
de zojuist genoemde stelling wat meer duidelijkheid te krijgen. 
Hij vroeg haar of zij dan niet zag dat het scheppen van kansen 
niet vooral afhing van het scheppen van kansen aan de omgeving 
van de leerling.Een kind met een rijke pa heeft nu eenmaal meer 
kansen dan een arbeiderskind. Haar visie over de hulp aan het 
kind in zijn omgeving en de daaruit voortkomende problemen was 
verbluffend dom. Ze stelde voor om de randdiensten van het 
onderwijs af te schaffen. Deze hulpverlening( schoolmaatschap-
pelijk werk, medisch opvoedkundig buro ten behoeve van het 
onderwijs, geestelijke gezondheidszorg verbonden met scholen 
((O.C.G.H.)) )zou in het vervolg door de onderwijzer/leraar ge-
daan moeten worden. Het geld dat vrij zou komen van die rand-
diensten zou dan-:rechtstreeks ten goede kunnen komen aan het 
onderwijs, waardoor eventueel kleinere klassen zouden kunnen 
ontstaan. 
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Wij hebben ons afgevraagd hoe klein die klassen dan wel zouden 
moeten zijn, afgezien nog van de vraag of er eigenlijk wel een 
onderwijzer te vinden is of opgeleid kan worden die al_ die 
problemen rondom de leerling kan opvangen. 
Het blijkt duidelijk dat. de VVD alle hulpverlening die los staat 
van het prestatieobject dat de leerling volgens hen is, en die 
meer algemeen vormend werkt ( ook naar de omgeving van de leer-
ling) gevaarlijk is en verbannen moet worden als niet behorend 
tot het leerproces. 
Ik vind het een jammerlijke zaak dat een tweede kamerlid zo dom 
is, en tegelijkertijd toch zo'n enorme macht heeft in de 
tweede kamer. 

Kontourennota en de VVD. 

Enige weken geleden was mevr. Ginjaars, tweede kamerlid van de 
VVD, te gast bij de afdeling Deurne van de VVD. 
Zij was uitgenodigd om de opvattingen van de VVD over de kon-
tourennota van de huidige PvdA minister te vertolken. 
Zoals verwacht werden vele liberale stokpaardjes bereden: 
- De kontourennota van minister van Kemenade is een raadstuk, 

achter een buro bedacht - waarbij kinderen voorgeprogrammeerd 
worden voor een socialistiese samenleving. 

- Gelijke kansen op onderwijs oké, maar dat mag niet tot 
nivellering leiden. 

- Maatschappelijke weerbaarheid moet opgevat worden als aanpas-
sen aan de veranderingen in de maatschappij niet als het 
krities bekijken en vaststellen van feiten. 

- Het mondig maken van van Kemenade stelt niets voor - kweekt 
slechts aktiegroeen - heeft niets met verantwoordigheid 
dragen te maken. 

- Middenschool is een eenheidspap. 
- Middenschool als enige school is in strijd met de vrijheid 

van inrichting van het onderwijs. 
- In de middenschool worden kinderen niet uitgedaagd tot het 

leveren van prestaties. 
- Een selektie-loos systeem leidt tot frustraties, er moet 

selektie zijn° 
- v.Kemenade heeft nergens aangetoond dat zijn systeem beter is 

dan het huidige. 
- De kosten zijn niet te overzien. 
- Het nieuwe onderwijs is niet uitvoerbaar door huidige leraren. 
- Er is al veel gebeurd - differentiele- heterogene groepen -

maar randdiensten zijn niet nodig, te duur. 

Telkenswer duikt in het betoog van mevr. Ginjaars op dat zowel 
kind als ouders in vrijheid kan kiezen. —_'els hier en daar wat 
hobbels van sociale achterstand weggewerkt zijn dan is er voor 
de individuele leerling kans om zijn verschillende individuele 
talenten te ontplooien. Voor mevr. Ginjaars is de maatschappij 
een optelsom van individuen, die in eigen vrijheid de eigen 
leefsituatie kunnen bepalen. Toch valt mevr. Ginjaars af en toe 
door de mand. 
Wilt U een paar uitspraken van haar horen dat onderwijs toch wel 
een politieke zaak is, en niet een zaak van deskundigen die 
overstapjes en motiverende leerprogramma's bedenken? 



n leuk cado 

C- ee.f een vriend of ..kennis een_ a.bbonnement,,, op het-  PPD-bericht 
cado. 
Stuur-- daarvoor het ..in dit numiner  aanwezi_E,7e_op-gave-..biljet —  -- 
met naam en adres naar postbus 114., Deurne. 

-9- 
-Onderwijs en maatschappij zouden beter moeten aansluiten. 
-Onderwijs moet rondkijken wat voor soort werknemers er 
nodig zijn. 
-Het BEDRIJFSLEVEN vraagt om diploma's, het bedrijfsleven 
vraagt: "wat kan je". 

De aap komt toch uit de mouw. Ja, en als de maatschappelijke 
waardering van al deze diploma's nu ook nog eens in vrijheid 
kan worden vastgesteld! 

Wist U dat U na 21.00 uur niet of nauwelijks nog een taxi 
kunt krijgen in Deurnes (glaasje op blijf zitten waar je zit) 

Verkiezingsonderzoeken zijn al net zo ongeloofwaardig als 
dhr. van Laarhoven. 

In de regering werkt het CDA mee met de progressieven, 
in Deurre.........? 

Loondiefstal 

Door de loondiefstal van na de oorlog (het zolaag mogelijk 
houden van de lonen dbor de regering, SER en vakbonden) werd' 
het de bedrijven mogelijk gemaakt enorme: win-sten-te makan. 
Deze konden dienen voor uitbreiding en vernieuw±ngvnn het 
produktie apparaat. 
Dit alles ging in het teken van de "verdeling van de armoede". 
Deze-benaming was echter zeer misleidend, want: 
De werkende bevolking kwam doodarm uit de oorlog te-  

aak-een aantal_ ondernemingen was verzwakt. Doch de ondern-eningen -
die deel uitmaakte van internationale concerns hadden in 
Nederland wel schade ondervonden, doch ze hadden., ip  Amerika_y. 
_Engeland-enz.- enorme oorlogswj_nsten gemaakt._ 
Ook hadden velo bedrijven zich in_ .bezet Nederland verrijkt_door-
oorlogsleveranties aan Duitsland. 
Das-de armoede trof-voornamelijk de werkende ,bevolking, en-deze 
moesten daarop-ook nog de offers brengen om de verzwakte 

_ec,anamie op te bouwen. 

Ook nu hebben-we - weer te maken. Liet een versle..-±tering- van. onze 
economie, en wederom vindt de regering gesteund door de-SER 
en de-vakbonden.,- --dat de arbeidende klasse, de "lasten" moet 
dragen.. Terwijl de ondernemers al die jaren_de.winsten_in eigen 

-~ zak gastoken_hebben. 

Als er-winsten.-zijm_draagt de onderneming die zelf -  wely doch de 
_._• _j-asten mag de werkende klasse dragen, en de-regering en vakbondan--  

laten_zich_in--deze voor het karretje van de ondernemers_spannen _ 
--- -in naam van de werkgelegenheid - welke in stand gehouden wordt 

door__su_bs_idies---en_subsidies bij arbeidstijds-verkortingen. 
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Milieu. 

Wat kun je van een wethouder van milieuzaken voor goeds ver-
wachten, als zijn "Speciaal Transport" een van de grootste ver-
vuilers van de Deurnese bermen is. 
"Speciaal Transport" rijdt met containers waar allerlei troep 
e. d. afvalt, terwijl dit makkelijk voorkomen kan worden door er 
een net over te spannen. 
Heeft de milieu wachter in deze geen taak of mag die er alleen 
maar voor zorgen dat de vuilniszakken niet te vroeg aan de 
weg staan? 
Heeft "Speciaal Transport" hiervoor al een bekeuring gehad of 
durft de milieuwachter dit niet, of kijkt hij in deze met kleppen 
op. 

Deed B.en W. van Deurne voor behoud van de werkgelegenheid bij 
"de Vreemol" net zoveel als bij Rliti te Strake? 

Van Laarhoven hoe is het met Pietje, Freeland, de boerderij van 
Hendrix, speelvoorzieningen? 
Veel gespin, zeer weinig wol. 

Is het niet te gek dat er bij het winkelcentrum in de Koolhof al 
vanaf januari nog steeds 3 flatjes leegstaan? 
Toch jammer van dat anti-kraakwetje. 

ft 

Ook U kunt schrijven 

ten eerste: 'n artikel, of uw mening of commentaar op het PPD 
bericht, enz. enz. 

ten tweede: Om lid te worden van PPD, PPR of PvdA. 
ten derde: Om U gratis te abbonneren op het PPD-bericht. 

ondergetekende 
adres 

       

       

       

        

0 wil het PPD-bericht ontvangen. 
0 wil lid worden van de PPD. 
0 wil lid worden van de PPR. 
0 Wil lid worden van de PvdA. 

'aankruisen wat gewenst wordt. 

Handtekening. 
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Hoera, Kommentaarl 

Voorzitter Habets van de VVD toonde zich nogal verbolgen over 
het commentaar dat het PPD-bericht gaf op de presentatie van 
de VVD-onderwijsvisie door hun kamerlid Mevrouw Ginjaars-Maas. 
Hij sprak over "an--niem" en "beneden de nullijn". Mevrouw 
Jacobs-Aarts (CDA) - nijver als altijd - sloot zich daar maar 
al te graag bij aan en vond dat de grenzen van het "Politiek 
Fatsoen" overschreden waren. 
Als de VVD een openbare avond houdt, mag zij verwachten dat 
commentaar geleverd wordt, ook door aanwezigen die het niet 
met de VVD-visie eens zijne Het lijkt ons dan niet meer dan 
normaal dat wij aan de hand van zo'n lezing, aan proberen te 
tonen waarom er zo'n hemelsbreed verschil is tussen de opvat-
tingen van de VVD en die van de progressieven. Zo zullen we dat 
deze keer weer proberen, aan de hand van hetgeen VVD-kamerlid 
Rietkerk zei over werkloosheid en sociale wetgeving, want ook 
daar kwam de door ons verwachte aap weer een paar keer zéér 
duidelijk uit de mouw. Als de VVD dit soort commentaar wil 
vermijden, dan moet ze geen openbare avonden organiseren, 
maar besloten scholingsavonden voor leden en sympathisanten. 
Het PPD-bericht wil graag als leiddraad hanteren: "mild tegen 
personen - hard tegen systemen", als een persoon heel duidelijk 
een systeem vertegenwoordigt, komen we in het grensgebied. 
En als er dan reden voor kritiek zou moeten zijn op ons vorige 
PPD-bericht, dan zou men wellicht bezwaar moeten maken tegen de 
"uithalen" naar wethouder van Laarhoven. Het probleem van de 
redaktie was echter dat er bij Deurne 19-Nu helemaal geen 
systemen te herkennen zijn. En als dan in de wekelijkse PPD-
bijeenkomsten bij herhaling blijkt dat deze wethouder er 
grote moeite mee blijkt te hebben zakelijk gemaakte afspraken 
na te komen, terwijl aanvankelijk de verwachtingen ten aanzien 
van hem toch nogal positief waren, dan kom je wei met een pakket 
frustraties te zitten. 
De redaktie van het PPD-bericht blijft zorgen dat hun pennen 
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goed gescherpt blijven; aan een tweede Weekblad voor Deurne is bij 
ons geen behoefte. 
Aan de andere kant proberen we de bal te spelen en niet de man. Op 
het grensgebied is het wel eens moeilijk, waar gewerkt wordt vallen 
spaanders. We hopen dat veel van onze lezers, als daar aanleiding 
voor is, het voorbeeld van Mevr. Jacobs en de Heer Habets zullen 
volgen en ons van commentaar zullen voorzien. Dat houdt ons in het 
door de progressieven van Deurne gewenste spoort. 

De VVD weet beter. 

Een verslag van.de VVD-avond over sociale wetgeving en Werkloosheid 
van 22 nov 	-1 O 

Voor de tweede keer trachtte de Volkspartij voor Vrijheid en 
Democratie afdeling Deurne door het geven van informatie de bevol-
king over te halen zich in de rijen van Wiegel te scharen bij de 
eerstkomende verkiezing. 
De naam volkspartij werd op deze avond weinig eer aangedaan, want 
zoveel volk was er niet. 
En de mensen die er waren hingen voor een groot deel de VVD-leer 
al aan of waren duidelijk anders-denkenden. Dus zoveel extra 
stemmen zal deze avond voor deze rechtse partij in Nederland wel 
niet opleveren. 

Wat er verkondigd werd op die avond, vooral bij monde van het 
tweede kamerlid Rietkerk, geeft zeker het volkse deel van ons 
volk ( en dat is tenslotte toch nog het grootste deel van alle 
mensen in Nederland ) reden tot bezorgdheid. 
Werkloosheid en sociale wetgeving, zaken waar het Nederlandse 
volk tegenwoordig helaas maar al te vaak mee te maken heeft. 
Hoe komt dat toch allemaal zo??? 
De VVD denkt dit goed onderzocht te hebben en precies te weten 
wat er zou moeten gebeuren om werkloosheid ver terug te dringen 
en het gebruik maken van sociale wetten aanzienlijk minder te 
laten voorkomen. 
De belangrijkste oorzaak van de grote werkloosheid is volgens de 
VVD de grote kostenstijgingen waarmee het bedrijfsleven te maken 
krijgt. Deze kostenstijgingen zijn zo hoog dat de bedrijven het 
niet meer kunnen bolwerken. De meeste stijging zit in de loon-
kosten en dus zijn de zielige Nederlandse fabrikanten genoodzaakt 
steeds meer mensen naar huis te sturen. Want een van de voorwaar-
den waaraan een gezonde bedrijfsvoering moet voldoen, is het maken 
van winst. Het kapitaal moet beloond worden, investeringen moeten 
steeds meer worden gedaan. Zie hier de verklaring van de VVD voor 
wat betreft de werkloosheid. 
Maar zo vragen wij ons af, wat betekent winst maken? 
Als een bedrijf minder winst maakt als de periode ervoor, heet het 
slecht te gaan in dat bedrijf. Iets wat de VVD vergat te vermelden. 
En als we de kranten een beetje in de gaten houden valt het met de 
winst van de meeste Nederlandse ondernemingen allemaal best mee. 
Philips bijvoorbeeld maakte de eerste helft van dit jaar honderden 



miljoenen gulden meer winst dan in dezelfde periode van vorig 
jaar. En toch vallen ook daar bij herhaling ontslagen. Rarara. 
Hoe zou de. VVD het probleem van de werkloosheid oplossen als 
die partij het voor het zeggen zou hebben in de Nederlandse 
politiek? 
In idder geval;  zo zeggen zij, dient het particuliere initia-
tief ruim baan te krijgen. De beloning van het kapitaal moet 
gegarandeerd worden, het rendement verbeterd en er moet 
geinvesteerd worden, Hiermee mag de overheid zich niet be-
moeien want investeerders zijn vaklui die ervaring hebben en 
beter weten hoe dat moet als het hele kabinet en de rest van 
het Nederlandse Volk samen. Verveel deze mensen dus niet met 
inkomensnivellering want zij moeten vrij spel krijgen om zoveel 
geld op te strijken als ze kunnen. 
Een tweede zaak waarover de VVD een heleboel te zeggen h :d was 
de sociale wetgeving. Deze hangt 	

.• natuurlijk nauw samen met de 
huidige economische situatie. 
Volgens de VVD flatert het kabinet 
den Uyl hier op alle fronten. Wat een 
onzalige gedachten van het kabinet, zo vindt 
de VVD, om in deze schaarse tijden de uitgaven 
voor de sociale sektor nog te verhogen met 1%. 
De enige verklaring hiervoor kan volgens de VVD 
zijn, dat het kabinet leuke dingen wil doen voor 
linkse mensen. Analyses worden hierbij dan niet 
serieus gehanteerd. 
De VVD weet wel beter 
Van de WAO en de Ziektewet wordt volgens hen op grote schaal 
misbruik gemaakte Hier moet een eind aan komen. Dus is de VVD 
aan het analyseren geslagen en tot de conclusie gekomen dat er 
drempels ingebouwd moeten worden om deze regelingen minder 
goed bereikbaar te maken. De ziektewet bv. moet geen volledige 
uitkering zijn maar er moet een eigen risiko ingebouwd worden 
anders blijven de mensen te gemakkelijk thuis. En wat kan de 
Nederlandse economie met luie mensen beginnen? 
Dus.......strenger controlerenl 
Analyse....mooi woord  wpordó Het heeft alle schijn van wetenschappe-
lijkheid. Maar heeft de VVD zich wel eens afgevraagd waarom 
al. die mensen zo'n hekel hebben aan werken? 
Wellicht zouden ze dan tot andere conclusies komen dan alleer 
de uitspraak dat de mensen te lui zijn om te werken. Misschien 
zouden ze moeten concluderen dat het werk vaak niet meer 
menselijk is en de schuld dus toch niet bij de zogenaamde luie 
mensen ligt. Dat veranderen?????9?? 
Dan komt de VVD in conflict met zijn heilige koe: het rendement 
van het kapitaal. 't is maar wat je het zwaarst laat wegen. 
Ons commentaar op dit VVD verhaal is dan ook: 
Het is, onderdrukking om op de sociale wetten te gaan beknib-
belen en de mensen die ervan afhankelijk zijn het nog moeilijker 
te maken zich te emanciperen terwijl,de mensen die het geld 
hebben alle kans krijgen zich nog verder te verrijken zonder 
rekening te houden met de grote nederlandse massa die geen 
ondernemer is. 

spreekwoord: 
Het kapitaal draait met de winst mee. 
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Naar aanleiding van de brief die het PPD-bestuur de NS. heeft 
gestuurd, is het bestuur ui .genodigd voor een gesprek. 
In deze brief protesteerden wij tegen de service afname in 
Deurne, vooral het vroege sluitingsuur van de wachtkamer. 
Op tO dec. jl. vond dit gesprek plaats. 
Door de NS werden als redenen genoemd: 
1* Grote automatisering, waardoor allerlei nieuwe voorzieningen 
aangebracht zijn en het stationpersoneel weinig meer te doen 
heeft. 
2* Afnemende kaart verkoop in de avonduren door abonnementen e. d. 
3* Sociale aspecten. De stationbeambte zit er 's avonds vaak 
enkele uren voor slechts 2 of 3 kaartjes die verkocht warden. 
4* Een onbewaakte wachtkamer, wordt binnen de kortste tijd 
totaal vernield. 
5* Landelijke bezuinigingenwaar dit ook onderdeel van is. 

Door onsverd het volgende ingebracht: 
1* door'minder service gaan veel meer mensen toch weer die auto 
pakken. 
2* De werkgelegenheid loopt zo steeds meer terug. 
3* Juist diegene, die afhankelijk zijn van de trein staan daar 
maar in de kou te wachten, 
L* Dat openbaar vervoer. steeds meer gestimuleerd moet worden. 
In de loop van het gesprek werd ons steeds meer duidelijk dat 
inderdaad kosten en service tegen elkaar dienen te worden af-
gewogen, maar de kosten het wel steeds winnen. 
Zou het niet zo zijn, dat meer service juist veel meer klanten 
oplevert en dat daardoor de NS wel kostendekkend kan werken. 
Het materiaal en personeel is er voldoende, alleen het vervoers-
aanbod moet vergroot worden. Dit kan bijvoorbeeld door meer 
service en ook het ,verzwaren van de autolasten. Het is voor ons 
onbegrijpelIU dat juist nu voor 40 miljoen bezuinigd moet worden 
en dan nog wel_ op de service en personeelslasten. C.a 350 mensen

•zullen moeten afvloeien. 	 ‘\ 'P 
En dan te bedenken dat de NS een staatsbedrijf is. 
Denk daar maar eens aan op 25 mei a.s.. 

t 	....... 	.... .......... ...... ......... 

De Aktiegroep Huisvesting voor Allen organiseert rond de jaar-
wisseling een inventariseringsaktie voor alleenstaanden van 18jr. 
en ouder, en z.g. -oweepersoonshuishoudens die huisvesting willen 
in de gemeente Deurne. 
De aktie wordt gevoerd op basis van de nota "huisvesting alleen-
staanden en tweepersoonshuishoudens" van staatssecretaris Marcel 
van Dam van Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening, een nota 
die reeds verschenen is in juli 1975. In deze nota worden een 
aantal maatregelen voorgesteld om de woonruimtevoorziening voor 
alleenstaanden van 18 jr. en ouder en tweepersoonshuishoudens 
van uiteenlopende aard in de komende jaren te verbeteren. 
Een van deze maatregelen is de verplichting aan diverse gemeentes, 
waaronder de gemeente Deurne, om een stuurgroep op te richten die 
o.a. als taak heeft een voorlopig onderzoek te doen naar de 

''t 1/ ■;: 
‘J 

INSCHRIJVING VAN ALLEENSTAANDEN EN TWEEPERSOONSHUISHOUDENS DIE N 
HUISVESTING ZOEKEN. 

\'‘ 



5 - 
behoefte onder werkende en studerende jongeren, de oudere 
alleenstaanden, vriendenparen, gastarbeiders, niet getrouwde 
stelletjes enz. om  zelfstandig te gaan wonen. Ook moet zO'n 
stuurgroep nagaan welke pogelijkheden er beschikbaar zijn om op 
korte termijn de ernstigste problemen uit de wereld te helpen. 
De stuurgroep, waarin sinds kort een afgevaardigde van de 
aktiegroep is benoemd, is echter nog niet bij elkaar gekomen en 
is dus ook niet kunnen beginnen aan zo'n voorlopig onderzoek. 
Daarom heeft de aktiegroep huisvestingusaallen besloten 
maar alvast zelf aan zO'n onderzoek te beginnen. Dit gebeurt op 
tweegrlei manier: 
rond de kerstdagen worden er bij diverse gelegenheden pamfletten 
uitgedeeld, met daaraan een invulstrookje dat ingevuld kan worden 
door de bedoelde groeperingen. Uitdelingspunten zullen zijn: 
de diverse jongerencentra's, de WAN en cafel s. 
Verder is er vanaf tO dec. elke vrijdagavond tussen zeven en 
negen uur l s avonds de gelegenheid zichzelf als woningzoekende in 
te laten schrijven in het KWJ-gebouw "De Bakkerij", aan de 
Stationstraat in Deurne. 
De verkregen gegevens wil de aktiegroep gebruiken om de stuurgroep 
en daarmee de gemeente Deurne te dwingen om zodanige stappen te 
ondernemen dat de woningnood onder alleenstaanden en "tweepersoons-
huishoudens" zo spoedig mogelijk wordt opgeheven, volgens de.z  
richtlijnen die daarvoor gegeven zijn door staatssecretaris 
van Dam. 

vc, 

HET EINDE VAN 1976: HET EINDE VAN DEURNESE JONGERENVOORZIENINGEN?? 

Het loopt tegen het einde van het jaar negentienhonderdzesenze-
ventig. Het ziet er naar uit dat het einde van dat jaar eveneens 
het einde zal betekenen voor een aantal centra voor jongeren 
in Deurne. 
De KWJ'ers moeten een café-stunt uithalen om hun "Bakkerij" 
draaiende te houden, terwijl door het ophouden van de gemeente-
lijke subsidie diezelfde KWJ al stevig kopje onder werd geduwd 
en verdrinking gevreesd wordt. 
"Freeland", door Buro voor ALkoholisme en Drugs, door Maatschap-
pelijk Werk Deurne, door de Stichting Jeugd- en Jongerenwerk 
vanwege beleid en professionele begeleiding geprezen jongeren-
centrum, zal verdwijnen want het ziet er naar uit dat de gemeente 
geen plekje grond ter beschikking wil stellen om hun gebouw op-
nieuw op te zetten, noch wil of kan de gemeente voor vervangende 
huisveting zorgen. 
Ook jongerencentrum "de Boerderij" wordt voortdurend geplaagd en 
wel door het financigle spook: nu al is het erg moeilijk om de 
touwtjes aan elkaar te knopen, binnenkort zal bij alle lasten 
nog eens een vooralsnog niet op te brengen huur komen. De 
subsidiekraan wordt steeds verder dichtgedraaid en de vraag is of 
de dorstige Boerderij-kas hieruit nog wel een druppeltje zal 
kunnen opvangen. 

Donkere wolken stapelen zich op aan de horizon waar het jaar 1977 
verschijnt. En dat terwijl de activiteiten van een centrum als 
de Boerderij" stelselmatig toenamen in het afgelopen halve jaar, 

activiteiten die gecontinueerd kunnen worden in het komende jaar, 
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terwijl verder ook nieuwe plannen worden uitgewerkt. Op folk-
gebied bezit "de Boerderij" reeds nationale faam: de beste binnen-
en buitenlandse groepen treden er erg graag op, in een sfeer 
waar de concertzaalafstand tussen publiek en orkest volledig 
afwezig is. Verder zijn er al weer kontakten gelegd met Engelse 
popgroepen die komend jaar "de Boerderij" willen komen bezoeken. 
Er wordt een kursus stijldansen opgezet, er is een filmprogramma, 
kreatieve avonden worden gepland. 
Dan is er de traditioneel jaarlijks terugkerende kerstweek, een 
feest waarbij "de Boerderij" onderdak biedt aan alle lagen van de 
bevolking, een feest dat uit alle windstreken publiek aantrekt. 
Het programma dat aangeboden wordt is dan ook gericht op deze 
diversiteit. Op kerstavond is er wederom het grote diner waarbij 
dit jaar zo'n zeventig men.een worden verwacht. Er zijn de 
concerten: Armand, protest:anger uit de zestiger jaren; de door 
Ierse en Mistero Buffo muziek geïnspireerde Deurnese groep rond - 
Frans van Bommel en Mario -Jan Ooy; een session waaraan meegewerkt 
wordt door mensen van Bots, CCC0 en Slumberland, georganiseerd 
door de jn Teerkant wonende pianist Ernst Jansz; ook de Portugees-
Engelse-Amerikaanse funky-rock groep Sail is weer van de partij. 
Verder is er het grote toepconcours op tweede Kerstdag; er is 
een "open avond' voor buurt, ouders van bezoekers enz. met een 
optreden van de Vlierdense Buurt; een kindermiddag met o.a. 
poppenkast en filmpjes; een oudjaarfeest, georganiseerd door de 
vrienden uit Frankrijk—. 

Donkere wolken stapJ:_en zich op .(... 
Vanuit het standpunt van jongeren en jong volwassenen zou het 
zeer jammer zijn als 1977 het stervensjaar zou betekenen voor 
KWJ, "Freeland" en "de Boerderij". Het zou een stevige deuk be-
tekenen in het aantal voorzieningen dat door jongereninitiatief 
is ontstaan in de gemeente Deurne. 
Deurne zou armer worden„.. 
"Dit Deurne van ons" dat immers zo rijk is aan een Stichting 
Jeugd- en Jongeremierk, een Jeugd- en Jongerenraad, een Culturele 
Raad, een Welzijnsraad, allerlei gemeentelijke commissies, 
politieke partijen en ook nog een gemeentebestuur... 

VROUWEN PR.ATEN O`1 ER VRE-C-E. 

:k: Juist de tijd rond Kerstmis geeft aanleiding om het over vrede 
te hebben - Kerstmis wel te verstaan dan als Christelijk 
vredesfeest, -' vindt jij dat er ook over vrouw en vrede ge-
praat kan worden zoals over vrouw en kuituur, vrouw en taal, 
vrouw en seks enz., 

Zij:Je zou eerst moeten zeggen wat je onder vrede verstaat; vrede 
tussen volkeren wordt nog steeds opgevat als het afwezig zijn 
van oorlog. 

ik: Je kunt nog verder gaan; de Romeinen zeiden al dat je de 
oorlog moet voorbereiden, als je de vrede wil; dat hebben we 
als schoolkinderen zelfs in ons heefd moeten prenten. 

sij:Daar heb je gelijk in; er is aan dat principe nog geen zier 
veranderd. De bewapeningswedloop is nog steeds in volle gang; 
de helft van de wereldproduktie bestaat nog steeds uit wapen-
tuig; en dan is het triest te, moeten vaststellen dot 20 
eeuwen Christendom daar nog niets aan veranderd heeft. 
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ik: We zijn alweer bi'jna vergeten dat 1 .975 het jaar van de 
vrouw heette. Een van de thema's die volgens de Verenigde 
Naties centraal had moeten staan was; 
de kapaciteiten van de vrouw erkennen en gebruiken bij hetA 
versterken van de wereldvrede. Dat liegt er niet om. 
Kan jij iets zeggen over de rol van de vrouw - daar wilde 

zij:De geschiedschrijving heeft zich in hoofdzaak bezig ge-
we toch over praten. 

houden met de mensen die aan de touwtjes trokken. Het is (1 5 
de man die aan de macht is, die met naam en toenaam ge-
noemd wordt, die zijn oorlog wint of verliest. Over sol-
daten bv. wordt alleen in getallen gesproken. 
Maar er is nu duidelijk een tweede femmistiese golf over 
ons heengekomen, die zich vanuit verschillende invals-
hoeken met de situatie van de vrouw is gaan bezig houden. 

ik: Zou je vanuit dit vertrekpunt en met misschien nieuw ver=-
worven inzichten wat kunnen zeggen over de bevrijding van 
de vrouw, wat betekenis kan hebben voor de toekomst, voor 
de vrede, voor het voortbestaan van de mensheid voor mijn 
Part. 

zij:Dat is natuurlijk niet zo gemakkelijk, dat heeft waar-
schijnlijk meer te maken met een bewustzijns groei en 
veel minder met maatschappelijke gelijkheid. 

ik: Maak dat eens wat duidelijker. 
zij:Nou, een vrouw heeft natuurlijk evenveel recht op werk, 

op gelijkbetaald werk als de man, maar ik ben bang dat 
dat niets te maken heeft met haar echte bevrijding. 
Zij blijft dan deel uitmaken van wat ik zou noemen de 
komputer maatschappij, in een politiek-ekonomies systeem 
wat haar evenzeer afhankelijk maakt als de mannen in dat 
systeem. Zij blijft verstrikt in een leven waar door 
mannen bepaald wordt wat geldend is. Je hoeft maar te 
luisteren naar die meneer W. die het nogsteeds heeft over 
loon naar werken en de hele litanie daar achteraan. 

ik: Maar moeten vrouwen dan niet strijdbaar zijn. 
zij:Dat wel, maar het einddoel ligt voor mij heel ergens 

anders. Laat ik het eens zo proberen te zeggen: 
Vrouwen hebben als een soort specialisme opgedrukt gekre-
gen, en hebben dat zelfs voor zich opgeeist, dat ze de 
lieve vrede zo goed konden bewaren, omdat zij zich konden 
schikken, geen eigen wensen erop nahielden, altijd offer-
bereid waren. Maar die vrede is niet lief en is evenmin 
vrede als de vrede in de buitenwereld 
Vrpuwen zullen haar eigen onvrede, die ze best hebben, in 
verband moeten brengen met de grote"ON"vrede in de 
buitenwereld. 

ik: Je pleit als ik je goed begrijp voor haar onafhankelijkheid 
in alle opzichten, in haar relaties, in haar werk, haar 
inkomen? 

zij:Wat klinkt dat verschrikkeldjk Utopistjes, en o god, wat 
zal de weg nog lang zijn. Maar zolang er nog mensen in 
afhankelijkheid Leven, laten we maar rustig zeggen onder 
drukt worden, zal er geen echte vrede kunnen zijn, dan 
blijft er geweld, letterlijk, en in afhankelijk makende 
systemen. Vrouwen moeten laten zien dat het persoonlijk 
bij uitstek politiek is. 
Als je tijd hebt, moet je beslist het laatste boek van 
Anja Meulenbelt, "De Schaamte Voorbij" eens lezen, dan 
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wordt je duidelijk, aan haar geschiedenis, hoe moeilijk het is 
om jezelf te kunnen bevrijden. 

De gemeentebegroting 1977. 

Voor mensen die wel belangstelling hebben voor de Deurnese 
politiek, maar daar niet iedere week tijd voor hebben, is de 
behandeling van de gemeentebegroting een goede gelegenheid om 
in een paar avonden tijd, toch een indruk te krijgen over het 
p_aatselijk bestuur. Begin december kregen alle raadsleden de 
begroting 1977 thuisbezorgd, samen met de beleidsnota. 
Een kommissie van raadsleden onder voorzitterschap van de wet-
houdervan financiën (Rijnders) gaat de begroting pagina voor 
pagina controleren. Er worden dan door de raadsleden vragen ge-
steld over bijvoorbeeld plotselinge kostenstijgingen of -dalin-
gen, over hoe iets precies functioneert of over hoe bepaalde 
kosten (bv. rente of lonen) verdeeld zijn, over bepaalde werk-
zaamheden (bv, politie, wegenaanleg enz.). 
In de beleidsnota geven B&W. hun opvatting over bepaalde zaken 
en hun voornemens voor het beleid in het komende jaar. 
Aan de hand van begroting en beleidsnota maken de raadsfrakties 
een kommentaar. Dat kommentaar wordt "algemene beschouwing" 
genoemd. De algemene beschouwingen worden Al januari 1977 in 
een raadsvergadering voorgelezen. Gebruikelijk is dat de algemene 
beschouwingen CD papier staan. Gewoonlijk zijn er voldoende 
exemplaren, zodat ook de publieke tribune de beschouwingen goed 
kan volgen. 
In de algemene beschouwingen leggen de raadsleden aan B&W veel 
vragen en ideeën voor, die het beleid betreffen. In de daarop-
volgende dagen wordt er in het gemeentehuis met man en macht aan 
al die vragen en suggesties gewerkt. 
Op 18 januari geven B&W in een raadsvergadering antwoord op de 
algemene beschouwingen. In een raadsvergadering op 20 januari 
mogen de raadsleden daarop reageren en krijgen B&W daarna het 
laatste-woord. Daarna komt de begroting 1977 in stemming en 
wordt al dan niet gewijzigd vastgesteld. 
De volgende avonden dus maar even noteren: 

11 januari vierspan Algemene beschouwingen 
18 januari Vierspan Antwoord van B&W 
20 januari Vierspan Replieken en duplieken 

Op 1,9 januari is er dan nog de normale maandelijkse raadsverga-
dering, ook in de Vierspan. 

De PPD bereidt deze vergaderingen voor op alle maandagavonden 
vanaf 20.00 uur in hotel Stationzicht, tegenover het station. 
Iedereen is welkom. 

   

Spreekwoord 

Door het geld de "zaak" niet meer willen zien 
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Berichten uit de PvdA.  

Oprichtingsavond in den Draai 

Afgelopen vrijdag 17 december kon voorzitter Cees de Mlde onge-
veer veertig leden en belangstellende verwelkomen. Het bestuur 
werd voorgesteld: 
Voorzitter: 	Cees de Wilde, Heitrak 6, Neerkant 	04466-2102 
Sekretaresse: Joan Visser-Petri, Mgr. Berkvensstraat 1:7,Liessel 
Penningmeester:Cees Heinemans, Sloe 16, Deurne 04930-5237 
leden: 	Frans Mandigers, Merwede 12, Deurne 

Toon Hendriks, Stationstra 116, Deurne 04930-3556 
Girorekening: 37.21.251 

Ger Schinck (Provinciale Staten) vroeg aandacht van de progres-
sieven in de regio Helmond-Someren-Asten-Deurne voor de ontwik-
kelingen in de richting van een super-regionaal industrieterrein. 
In Moerdijk is zoiets ook ontwikkeld met bedroevend resultaat. 
Daar werken ongeveer 3 mensen per hectare. Er is daar 
f250.000.000,-- geinvesteerd voor nog geen 1000 arbeidsplaatsen. 
Als zo'n industrieterrein als beheersvorm een naamloze vennoot-
schap (N.V.) zou krijgen, dan is dat zeer ondemocratisch. 
Om zo'n ontwikkeling democratisch te kunnen controleren dacht 
Ger Schinck dat een heheerscomuissie de beste vorm is. 
Tweede kamerlid Komberink had twee uur vertraging opgelopen in 
het verkeer en kwam daarom na een korte pauze aan het woord. 
Hij gaf een korte schets over de actuele politieke situatie in 
Den Haag. Op zijn uiteenzetting en de daarop volgende diskussie 
komen we een volgende keer terug. 

Berichten uit de PPR 

Op 8 januari vindt in Eindhoven een ver- 
gadering plaats waarop de regionale 
Tweede Kamerkandidaten op hun plaats 
op de lijst gekozen worden. Bovendien 
zal de landelijke kampagne-kommissie 
daar de verkiezingskampagne komen 
presenteren. 

Inlichtingen over de PPR in Deurne 
zijn verkrijgbaar bij: 
Wim van Kessel, Griegstraat 17, 

Deurne. 
tel. 5304 
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lieuwjaarswens. 

Bij een nieuwjaars wens kijken we eerst altijd terug naar het 
voorbije jaar. Een jaar waarin in Deurne toch wel weer veel 
onprettige zaken gebeurd zijn, die wij als PPD, ondanks vele 
pogingen niet hebben kunnen tegenhouden. Ik noem bijvoorbeeld: 
De Peel, die van de gemeente rustig verder ontgonnen mag worden, 
krakers die hun huis uit worden gezet, een stuurgroep huis-
vesting die maar niet van de grond komt, een woning toewijzings-
beleid dat.zo ondoorzichtig is, als water doorzichtig is, een 
nieuw station waardoor we nu in de kou kunnen staan. Freeland 
waar nog steeds praktisch niets aan gedaan is. 

Maar wat wensen wij dan voor 1977e 

Een jaar waarin alle mensen, ook minderheden voldoende kansen 
krijgen voor meer ontplooiing, en dat wil dan zeggen: 
Voldoende woningen, zeker ook voor jongeren, voldoende recrea-
tienogelijkheden, bescherming van het milieu, mogelijkheden 
voor andersdenkende minderheden zoals KWJ, "de Boerderij" en 
"Freeland". 
Maar vooral bestuurders die verder denken dan dat eeuwige 
kringetje van het behoud. Bestuurders die een ontwikkelings-
visie durven te hebben. 
Verder natuurlijk; zo niet als eerste wens, een stevige goed 
samenwerkende en steeds weer greoiende PPD. 

Mensen die het nieuwe jaar goed willen beginnen, kunnen dat 
doen door onderstaande invulstrook te benutten, om zich op 
te geven als lid van een progressieve partij. 
Met het onderstaande invulstrookje kunt u zich ook opgeven als 
abbonee van het PPD-bericht, wat u dan gratis in de bus krijgt. 
Hebt u er behoefte aan te reageren op een artikel uit het 
PPD-bericht of op een Deurnes gebeuren of situatie, dan zien 
wij die met graagte tegenmoet. 

•■■■••, 	••••■•• 	•■■•• 	 •••■ ••■■ •••■• ••••• ■••■• 	••••• 

Ondergetekende 
adres 

plaats 

wil het PPD-bericht toegezonden krijgen. 
0 wil lid worden van de PPD. 
0 wil lid wordén van de PPR. 
0 wil lid worden van de PvdA. 

aankruiden wat gewenst wordt. 

- Handtekening. 
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VOORKOMEN IS BETER. 

Het enige wat in het leven belangrijk is, is niet doodgaan. 
Alles wat we doen, de hele ekonomie bijvoorbeeld, is terug te 
voeren tot dat centrale punt: Bescherming van het bestaan tegen 
de dood. Er is geen direktere bedreiging van dat bestaan dan 
ziekte. Iedereen weet dat ziekte het begin van de dood is. 
Daarom zou de gezondheidszorg centraal moeten staan in onze 
maatschappij. We weten echter dat in die gezondheidszorg veel en 
zeer fundamentele fouten geslopen zijn. Tegen de belangrijkste 
fout richt zich de aktie Voorkomen is Beter. 

niii,t-IREN WE ER MAAR EERDER BIJ GEWEEST" 

Iedereen kent in zijn omgeving voorbeelden van hoe belangrijk 
het is bepaalde ziektes tijdig op te sporen. Natuurlijk zijn 
daarmee niet alle problemen opgelost, maar jaarlijks sterven in 
ons land duizenden mensen ONNODIG. Je verliest iemand die je 
dierbaar is. Niets is zo onherroepelijk als de dood. En de dokter 
zegt:"Waren we er maar eerder bij geweest, wie weet..." En dan 
gaat het met name om hart- en vaatziekte en bepaalde vormen van 
kanker. 
Kwesties van leven of dood. 
Onze gezondheidszorg is scheefgegroeid. 



Dat hele reusachtige miljardenverslindende apparaat is er op 
gericht ziektes te behandelen, maar niet om ze .fe voorkomen. 
Jaarlijks steekt de overheid f.17000000000000 in de gezondheids-
zorg. Daarvan is slechts zo'n f.5.000.000 besteed voor het 
voorkomen van ziektes. De oude volkswijsheid dat voorkomen 
beter is dan genezen vindt in de gezondheidszorg vrijwel geen 
toepassing. 

WAT ER VOOROmEN K,N'aORDEN. 

Ieder jaar sterven in ons land 15.000-mannen en 10.000 vrouwen 
aan een hartinfarkt. Over de oorzaken van hart- en vaatziektes 
is weinig bekend. Vel kent de medische wetenschap bepaalde 
faktoren die het risico van een hartaanval vergroten: 
Hoge bloeddruk, 
te grote vetwaarde van het bloed, 
te hoge lichaamsgewicht, 
suikerziekte e.d. 
Met een verstandig dieet en andere behandelingsmethoden is dat 
risico dan weer veel kleiner te maken. 
In 1971 stierven 2330 vrouwen aan borstkanker. Met betasten is 
borstkanker pas op te sporen als de tumor al anderhalve 
centimeter groot is. (Overigens: perse niet ieder knobbeltje 
is een kwaadaardig gezwel.) l‘et rBntgenfoto kunnen knobbeltjes 
worden ontdekt als ze nog maar een halve centimeter groot zijn. 
De kans op redding is dan natuurlijk oneindig veel groter. 

Wat wil de Verenigning Voorkomen is Beter bereiken? 
Het recht op een jaarlijkse gezondheidstest voor iedereen. 
Deze test moet tenminste bestaan uit: 
-Meten van de bloeddruk. 
-Onderzoek van het bloed en het maken van een elektrocardiogram 
voor het opsporen van hart- en vaatziektes. Uit het bloedon- 
derzoek kunnen dae.rnaast ook problemen met lever en nieren 
worden opgespoord. 

-RBntgenfoto's voor het ontdekken van borstkanker, longkanker 
en andere longziektes. (Veel mensen hebben longafwijkingen 
die niet bij henzelf of de dokter bekend zijn). 

-Uitstrijkjes voor het ontdekken van baarmoederkanker. 
-Urine-onderzoek voor het opsporen van suikerziektes en infekties 
aan de urinewegen. 

-Algemeen lichamelijk onderzoek (het luisteren naar hart, longen, 
buikorganen e.d.). 

-Verbetering van het onderzoek bij zuigelingen en kleuters. 
- Het onderzoek moet gelden voor alle mensen in welke leeftijds- 
groep dan ook. 

- OP MAANDAG . 7 FEBRUARI A. S. 
ORGANISEERT DE VERENIGING VOORKOMEN IS BETER 

- EEN INFORMATIE-AVOND OVER DE GEZONDHEIDSTEST. 
DE AVOND WORDT GEHOUDEN IN HOTEL STATIONSZICHT IN DEURRE. 
AANVANG 20.00 uur. 



Berichten uit de Pvdt,. 	
(//)d 

Tijdens onze openingsbijeenkomst was Hans 	
nO0 Koebrink onze gast, zijn uiteenzetting over 

den Haag-vdndaag zouden we nog geven: 
De tot stand gekomen kabinetsvorming met de 
KVP en ARP geeft voortdurend spanningen 
vooral waar het gaat om essencigle kwesties. 
Hij noemde vooral: de huurverhoging 7 of 8% - 
de Wo operatie - kinderbijslag en grond- 
politiek. Dit kabinet heeft er voor gekozen de reële loonstij-
ging in-takt te laten nu de economische groei achterblijft. 
De 1% norm werkt ook door in het volgend kabinet. Het blijft de 
vraag hoe sterk cns nationaal inkomen zal groei-en en hoe we 
deze groei moeten verdelen. Dit kabinet staat op het standpunt 
dat de kollektieve voorzieningen niet op de nullijn mogen komen, 
dit zou vooral afbreuk doen aan de inkomens van de allerlaagst 
betaalden. 
Er worden door sommige politieke partijen (VVD) kunstmatige 
tegenstellingen tussen kollektieve en particuliere sektor in het 
leven geroepen. De kollektieve uitgaven van de overheid betekenen 
voor veel Nederlanders inkomen! Hierop bezuinigen betekent een 
rechtstreekse aanval op de inkomens van AOW-ers, WAO-ers etc. 
Solidariteit moet zorgen voor een garantie van inkomen, de 
sociale voorzieningen dienen gekoppeld te zijn aan het minimum-
loon. 
Bovendien zijn de overheidsuitgaven grotendeels investeringen in 
bouwprojekten op openbaar vervoer, dus een brok werkgelegenheid. 
"Bezuinigen op individuele subsidies?", vroeg Hans. 
De huursubsidie bijvoorbeeld biedt mensen de gelegenheid een beter 
huis te bewonen. Het wegvallen of verlagen van deze subsidie 
betekent voor veel mensen een directe inkomensdaling. Idem dito 
bij het invoeren van een eigen risico bij ziekenfonds. 
De VVD wil dus de mensen meer uit eigen zak laten betalen!! Hans 
sprak van een grote wisseltruc. Overheid op de nullijn, verlich-
ten van belastingen, ongein rond het minimumloon. 
Toch ontkomt dit kabinet niet aan bezuinigingen, maar dan wel 
rechtvaardige. Zolang de kinderbijslag niet aan de inkomens ge-
koppeld is, geeft dit slechts voordeel aan de hogere inkomens. 
Ook het voordeel van de hogere inkomens bij aftrekposten, bracht 
Hans ter sprake. Bij hogere inkomens worden hogere belastings-
tarieven gehanteerd dan bij modale inkomens. Aftrekposten bij de 
hogere inkomens geven dus een belangrijk groter belastings-
voordeel dan de lagere, denk hier vooral aan de hypotheekrente. 
Hiervoor zou een maximumnorm gehanteerd dienen te worden. 
Uiteraard kwam ook de VAD ter sprake. De VAD betekent in principe 
de overwinst afdragen aan de vakbeweging. De VVD wil echter een 
fonds per onderneming, m.a.w. als je toevallig in een zwak be-
drijf werkt ben je de pier, dit zou trouwens ook de solidariteit 
tussen de werknemers aantasten. Het is leerzaam te zien hoe 
confessionele ministers zich opstellen. De afgelopen weken maakte 
van Agt zich los van het kabinet alsof er geen afspraken gemaakt 
zijn en hij geen verantwoordelijkheid heeft voor dit kabinet. 
Langer stond Hans Kombrink stil bij het UCN-projekt te Almelo. 
Hij noemde dit een "zwaar beladen politiek aspekt". 
Letterlijk: Steeds meer landen hebben technische kennis verwor-
ven om kernwapens te maken. In Almelo worden producten vervaar-
digd die Duitsland nodig heeft om reeds getekende kontrakten na 
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te komen, in dit geval naar Brazilig. in dit land heerst een 
puur rechtse dictatuur, die bij het nakomen van zulke kontrakten 
zich nog;.van kernwapens kan voorzien ook. 
Ook het werkgelegenheidsaspekt is zeer dubieus. Daar staat 
tegenover dat het afkopen van het verdrag erg veel zal gaan 
kosten en daar niets tegenover staat. Een heet hangijzer. 
.r.,1dus de belangrijkste punten uit de rede van Hans Kombrink. 
Uit de daaropvolgende discussie nog de volgende uitspraak: 
Dat een stuurgroep van Marcel van nam niet bij elkaar zou kunnen 
komen omdat de computerformulieren van de ETI er niet zouden 
zijn -is van de gekke. 
Deurne heeft een stuurgroep aangewezen gekregen. Er zijn 111 
stuurgroepen waarvan 52 kunnen werken met het onderzoekmodel. 

Secretariaat PvdA Deurne 
Mgr. Berkvensstr. 17 
Liessel. 	tel. 04934 - 767 

Via deze danken wij een ieder, die door een kleine bijdrage, 
het PPD-bericht en onze politieke aktiviteiten mogelijk maken. 

Waar, wat, wie, PPD. 

Postadres: 	 Postbus 114 Deurne 
Girorekening: 	nr. 33 92 243 t.n.v. Penningmeester PPD. 
Bankrekening: 	nr. 52 33 11 839 bij de ABN Deurne. 

t.n.v. Penningmeester PPD. 
Redaktie PPD-bericht: Postbus A4 Deurne. 
Voorzitter: 	 Oda de Graaf-Bertels, Mr. de Jonghlaan 4 

Deurne. 	tel. 2589 
Sekretaris: 	 Sjak Raeven, woningzoekend. 
Penningmeester: 	Jan Hellemons, Vlierdenseweg 109 Deurne 

tel. 2647 

Indien U behoefte voelt, om lid te worden van een Progressieve 
partij, dan kunt U Onderstaande.invuistrook invullen en op-
sturen aan Postbus 114 Deurne. 

Ondergetekende 
adres 

o om oomoot oo o 0000000000 

O 000p.00a000000a0000.00000 

O wil het PPD-bericht ontvangen.- 
O wil lid worden van de PPD.- 
O wil lid worden van de PPR. 
O wil lid worden van de PvdA.-  
O wil lid worden van de PSP. 

aankruisen wat gewenst wordt. 

00000000000000000000000000 

handtekening. 



PI-ogrssive Partij Deurne. Algemene beschouwing. Januari 1977. 

Voorzitter, 
De mij toegemeten 18 minuten maken het noodzakelijk voor mijn algemene be-
schouwing een keuze te maken, Zaken die ons weliswaar zeer ter harte gaan, 
komen in deze 18 minuten niet ter sprake, soms omdat ze voldoende in beweging 
zijn gezet, soms omdat er andere mogelijkheden zijn om het beleid te beïnvloeden, 
soms ook omdat onze meningen zover uiteenlopen, dat volgens ons, begrotings-
debatten nog niet de plaats zijn om nader tot elkaar te komen. 
Als ik de algemene beschouwingen van de Progressieve Partij Deurne zoveel 
mogelijk wil houden aan de hand van Uw beleidsnota, dan mag als inleiding 
morden gezegd, dat de ombDuw van de begroting en de meer uitgebreide toelich-
ting inderdaad een beter inzicht in de financiën geven. De termijn waarbinnen 
dit jaar het begrotingsonderzoek moest plaatsvinden was te kort en ik hoop en 
verwacht dat U volgend jaar in staat bent die termijn enige weken groter te 
maken,zonder de begrotingsdebatten in de raad naar een latere datum to moeten 
verschuiven. Het wordt door onze partij als positief ervaren dat Uw beleids-
nota - in tegenstelling tot vorig jaar - nu wél aandacht besteedt aan volks-
huisvesting en een hoofdstuk natuurbeleid is opgenomen. 
Uw voornemen in de eerste helft van 1977 met een investeringsplan voor meer-
dere jaren te komen, is volgens ons niet kompleet, als daarbij ook geen raming 
is van de te verwachten kosten en inkomsten in de komende jaren. Het is voor 
raadsleden bijzonder moeilijk de stukken die U ons toestuurde te beoordelen 
zonder te weten wat ons in de naaste toekomst aan kostenontwikkelingen te 
wachten staat. De enorme toename van de kosten voor de stedebouwkundige, voor 
sport, voor reis- en verblijfkosten)  voor archief en registratuur om er maar 
enkele te noemen, moeten beoordeeld kunnen worden met het oog op de voor de 
toekomst te verwachten kostenontwikkelingen, 
Aan inkomstenzijde geldt hetzelfde. Met de ons nu ter beschikking staande ge-
e

• 

vens is met name de f 450(000.-- "extra" uit de onroerend goed belasting 
(OGB) moeilijk te beoordelen en rijzen er vragen als: zijn die f 450.000.--
nodig om een te ddur museum te financieren, en: zijn er volgend jaar veer 
f 450.000.-- "extra" nodig .gym ons huidige beleid te financieren en waar moe-
ten die dan weer vandaan komen, maar ook: waren diverse forse kostenstijgingen 
fl nodig" resp. 'Mogelijk" zonder deze extra f 450.000.-- ??? 
Voor zover wij nu kunnen beoordelen zijn wij tegen opname van deze extra 
f 450.000.-- in de begroting 1977. 
Om de begroting in het algemeen en zaken zoals ik juist noemde in het bijzonder, 
behoorlijk te kunnen beoordelen zou een meerjarenbegroting het vereiste hou-
vast geven. ALS HET AAN ONS LIGT DUS VOOR 1978 EE' LEERJAREN-INVESTERINGSPLAN 
MET EEN MEERJAREN-BEGROTING. 
Het voeren van een gezond financieel beleid door deze raad is verder uitgeslo-
ten, indien wij onze goedkeuring moeten hechten aan onrendabele investeringen, 
zonder inzicht te hebben in de toekomstige exploitatiekosten.Temeer daar de 
exploitatiekosten, meer nog dan de investering zelf, tonen welk beleid aan de 
investering ten grondslag ligt. Twee keer hebben we in de voorbije periode 
belangrijke investeringen gedaan zonder dat er voor ons inzicht was in de 
exploitatiekosten nl. voor museum de Wieger en voor de sporthal. KUNT U TOEZEG-
GEN BIJ HET VRAGEN VAN KREDIETEN VOOR BEL2.NGRIJKE ONRENDABELE INVESTERINGEN 
DE RAAD TEVENS INZICHT IN DE TE VERWACHTEN EXPLOITATIEKOSTEN TE VERSCHAFFEN ? 
Een andere mogelijkheid die het kollege heeft om de raad bij de begrotings-
debatten meer beleidsbepalend bezig te laten zijn dan met de huidige 2,5 Kg 
papier mogelijk is, is dat U ook eens een paar alternatieven aanbiedt waaruit 
de raad zou kunnen kiezen. 

HET GEWEST 
De streekraad heeft wat zijn samenstelling betreft het nadeel dat ze geen af-
spiegeling is van de bevolking. Rechtstreekse verkiezingen zijn daarvoor een 
betere garantie. Bovendien geeft de kombinatie van het lidmaatschap van de 



streekraad met dat van de gemeenteraad ongewenster overbelasting van de leden, -wat 
do kwaliteit van het werk niet ten goede zal komen. Ik kan me nog voorstellen 
dat in het begin deze getrapte verkiezingen nuttig maren, toon we als ge- 
meentes elkaar moesten vinden en taken voor het gewest moesten aandragen. 
Nu, na 10 jaary funktioneert het gewest met een aantal zelfstandige taken, 
of we dat nu leuk vinden of niet, practisch al als een vierde bestuurs- 
laag en zijn rechtstreekse verkiezingen een doel waar op korte termijn 
naar gestreefd zou moeten worden. Dat U inmiddels het idee ondersteunt om 
het dagelijks bestuur aan do nieuwe omstandigheden aan te passen, heeft 
mijn instemming als ik hot mag zien als een eerste stap in de richting van 
een volledig demokratisch funktionerende gemestraad. Werken in de richting 
van samengaan met de agglomeratie Eindhoven mag volgens mij niet gebeuren 
voordat hierover duidelijk uitspraken zijn gedaan, niet alleen door do 
gewestraad, maar zoveel mogelijk vanuit de basis, vanuit alle groeperingen 
in de bevolking. Dit vooral omdat de gemestraad nog geen afspiegeling is 
van do bevolking. Vooralsnog lijken de taken die het gewest nu heeft op- 
timaal behartigd te worden op de schaal van hot h-..7.idige gewest. 

OPENHEID-OPENBAARHEID-VOORLICHTIEG 
Tijdens de eerste algemene beschouwingen waar onze partij het woord mocht 
voeren, nu toe jaar geleden, vroegen mij om het aanstellen van een voor-
lichtingsambtenaar, hetgeen toen door U werd afgewezen. Dat deze ambtenaar 
inmiddels is aangesteld kunnen wij waarderen.De sfeer van de kontakten tus-
sen Uw kollege en groepen of personen, die zich mondeling of schriftelijk 
tot U richten met het oog op hot verkrijgen van enige inspraak, lijkt over 
het algemeen verbeterd. Naarmate deze verbetering doorzet zal het aantal 
brieven dat aan de raad gericht wordt over zaken die tot Uw competentie 
behoren wel gaan afnemen, veronderstel ik. 
Toch spreekt uit de beleidsnota nog grote terughoudendheid op dit gebied, 
Ik citeer uit Uw nota; 

"Openheid en openbaarheid zijn aktuele begrippen. Ze roepen gemen- 
gde soms zelfs tegenstrijdige gevoelens op. Men kan van hun aanwe-
zigheid profiteren door op de hoogte te raken van alles wat in 
onze samenleving reilt en zeilt. Tegelijk kunnen ze irriterend 
werken, vooral wanneer wij er zelf onaangename gevolgen van onder-
vinden. Soms kunnen ze bestuurlijke plichten hinderlijk beïnvloeden." 

Einde citaat.Dat ik het met deze passage absoluut oneens ben, moet heel 
duidelijk zijn. Weliswaar schrijft U: "van hun aanwezigheid te kunnen pro-
fiteren door op de hoogte te raken van alles wat reilt en zeilt in onze 
samenleving", maar uit de contekst zou men haast kunnen lezen dat in het 
verleden van .hun afwezigheid is geprofiteerd; dat in het verleden beslis-
singen te veel zijn genomen uitsluitend rekening houdend met die belangen 
die zonder georganiseerde en gesanctioneerde inspraak, toch hun middelen 
tot behartiging van hun belangen bij de overheid wel wisten te vinden. 
Weliswaar legaal, maar toch te weinig rekening houdend met de werkelijke 
belangen van brede lagen in de bevolking. Dit is natuurlijk een ongezonde 
toestand, maar geen specifiek Deurnes verschijnsel, je kunt daarbij denken 
aan bijvoorbeeld een begrip als de "200 van Mertens". 
De openbaarheid van kommissiovergaderingen is een van de eerste zaken ge-
weest die ik in deze raad ter diskussie steld. Die openbare diskussie is 
toen verplaatst naar de besloten kommissie algemene zaken, maar niet dan 
nadat ik de toezegging van de voorzitter had, dat na de diskussie in de . 
kommissie algemene zaken dit onderwerp in een openbare raadsvergadering 
ter diskussie zou komen. Inmiddels wordt in de beleidsnota gewag gemaakt 
van een nota die in die kommissie algomen zaken is besproken en - heel 
sumier - van de konklusies van die kommissie. Een openbare diskussie over 
dit onderwerp is er nog steeds niet geweest. KUNT U MIJ TOEZEGGEN DAT-DEZE 



NOTA EN HET STArDPUNT VAIT DE KOEMISS IE, MAAR DAN WAT DUIDELIJKER EN UITGE-
BREIDER TOEGELICHT, ALSNOG IN EEN OPENBARE RAADSVERGADERING TER DISKUSSIE 
WORDEN GESTELD ? U schrijft in Uw nota dat "openbaarheid het grotendeels 
moet .hebben van de openheid, van de gezindheid om van de openbaarheid iets 
te maken". Een uitvoerige en opmnbare diskussie over openbaarheid van 
kommissievergaderingen zou althans enigzins van zo'n gezindheid blijk geven. 

Uw streven om voor het gemeentelijk voorlichtingsblad regelmatig ruimte ter 
beschikking te krijgen in een huis aan huis verschijnend weekblad heeft mijn 
instemming. Dat de plaatselijke middenstander daarvan tevens profiteert om 
zijn diensten vat meer gericht aan de bevolking aan te bevelen is voor mij 
ook niet zo'n probleem. Wel heb ik enkele vragen als blijkt dat U hierover 
exclusief met het Weekblad voor Deurne besprekingen voert.Tevens wil ik U 
erop wijzen dat het Weekblad voor Deurne geen huis aan huis verschijnend 
weekblad is, alhoewel dit volgens de beleidsnota Uw uitgangspunt was. Het 
Weekblad wordt zo nu en dan een huis aan huis verschijnend blad mede door-
dat het als gemeentelijk voorlichtingsblad gaat funktioneren.Maar behalve 
dit schoonheidsfoutje in Uw beleidsnota heb ik nog hetvolgende op te merken: 
1. Is het niet zakelijker ook de mogelijkheden te bekijken die andere huis 

aan huis weekbladen bieden; voor Deurne denk ik dan natuurlijk aan 
Traverse. 

2. Betekent keuze voor het Weekblad voor Deurne tevens een onderschrijving 
door Uw kollege van de politieke en sociaal-ekonomische opvattingen van 
dit weekblad. Indien U namelijk meewerkt aan ruimere verspreiding van het 
weekblad voor Deurne, werkt U mee aan ruimere verspreiding van de daarin 
verkondigde opvattingen. 

3. Is de afhankelijkheid van dit weekblad van een duidelijke en belangrijke 
belengengroep in onze bevolking geen bezwaar. 

Samenvattend kom ik dan tot de vraag: IS ER MEDE GEZIEN BOVENSTAANDE DRIE 
PUNTEN GEEN AANLEIDING VOOR U, OOK BESPREKINGEN TE VOEREN MET 'WEEKBLAD 
TRAVERSE EN DE RAAD DAARNA OVER U7 BEVINDINGEN TE =FORMEREN ALVORENS DEFI-
NITIEVE BESLISSINGEN TE NEMEN? 

POLITIE  
In Uw nota schrijft U dat de opbouw van het korps voltooid is. In de praktijk 
blijkt wel dat nieuwe korpsen - per definitie nog vrij klein - er moeite mee 
hebben voldoende personeel aan te trekken met' zoveel dienstjaren dat gespro-
ken kan worden van enige ervaring. IN VERBAND HIERMEE INTERESSEERT ME DE SA-
MENSTELLING VAN HET KORPS NAAR LEEFTIJD/DIENSTJAREN. De aanwezigheid kan de, 
burgerS een gevoel van veiligheid geven. Het is daarom van belang dat de bur-
gers het politie-aparaat niet alleen zien als een opsporings- en vergeldings-
aparaat, maar dat ook de sociale funktie van de politie aandacht krijgt. Hier-
toe zou politiepersoneel in de wijken moeten werken en wonen en als zogenaam-
de wijkagenten gaan funktioneren. HEEFT U PLANNEN IN DIE RICHTING EN IS ER 
SPRAKE VAN GESPREIDE HUISVESTING VAN HET POLITIEPERSONEEL ? Voor ons hoeft 
deze spreiding prioriteit boven een nieuwe centrale huisvesting voor de po-
litie, waarbij de kerkdorpen natuurlijk het eerst van een politiepost moeten 
worden voorzien. 

RUIMTELIJKE ORDENING 
Temeer omdat tijdens het begrotingsonderzoek van de vorige begroting de indruk 
is gewekt dat de kosten voor de stedebouwkundige niet abnormaal zouden stijgen, 
kunnen wij met de voor 1977 geplande kosten niet akkoord gaan ( van f 200.000.-- 
naar f 425.626,--) Overigens vragen wij ons af of de stedebouwkundige een 
duizendpoot is, die zowel kan dienen voor adviezen op het gebied van centrum-
plannen, woonwijken, buitengebieden en verkeerscirculatie. Maken we niet ge-
bruik van een aparaat dat teveel paralel loopt aan de mogelijkheden van ons 
eigen aparaat, met als belangrijkste verschil een veel hoger uurtarief? 
Bestaat hierdoor niet het gevaar van een soort "staat in de staat", de alles-
wetende technocraat waarachter wij ons te gemakkelijk gaan verschuilen voor 
onze verantwoordelijkheden. M_j zouden er voorstander van zijn, indien U meer 



gebruik zou gaan maken van meerdere gespecialiseerde adviesburo's en dqn al-
leen in die gevallen waarin we er zelf niet uitkomen. Voor het dan vrijkomen-
de bedrag-  kunnen dan een paar deskundige ambtenaren worden aangesteld, die 
wonend en werkend in onze gemeente het beleid dichter bij de burger en diens 
werkelijke behoefto zullen brengen. Naar aanleiding van Uw opmerkingen over 
de onteigeningsprocedure voor Deurne-centrum zou ik U willen vragen of het 
LANGZAMEN/11ND GR-FiN TIJD WORDT HET MEDE DOOR ONS GEFINANCIERDE CIMK-RAPPORT 
IN EEN OPENBARE RALDSVERGADERING TER DISKUSSIE TE STELLEN zoals bij de 
toekenning van het krediet indertijd is toegezegd. 

WEGENSTRUCTUUR 
In Uw nota wordt geen melding gemaakt over de vorderingen met de west-tangerit 
Als deze weg door het gereedkomen van de S-24 wat op de achtergrond is ge-
raakt, omdat twee wegen zo kort op elkaar en evenwijdig aan elkaar tel erg 
dubbel-op zou zijn, kunnen we die gedachte onderschrijven, mits U het waar 
kunt maken dat het doorgaand verkeer van de S-24 gebruik gaat maken in plaats 
van van het tracé Heuvelstraat-Sttionsstraat-Vlierdenseweg. 

VOLKSHUISVESTING 
Uit de nota blijkt, dat de huisvesting van jongeren, alleenstaanden en twee-
persoonshuishoudens U nog steeds geen werkelijke zorg is. Met de mogelijk-
heden die de nota dienaangaande van staatssecretaris van Dam U aanreikt is, 
in vergelijking tot andere gemeenten, in Deurna nog bijna niets gedaan. In 
het kader van de mij ter beschikking staande tijd wil ik er niet meer van 
zeggen, dan dat ik hoop dat de besprekingen binnen de stuurgroep aanleiding 
zullen worden UW beleid in deze snel en drastisch te wijzigen. 

GRONDBELEID 
Wij zien niet in waarom voor grondaankopen externe free-lance adviseurs 
moeten worden aangetrokken. Wel onderschrijven wij Uw pogingen een aktieve 
grondpolitiek te voeren en wensen U daarmee veel sukses toe. Maar tegen 
het aantrekken van deze adviseurs kan worden ingebracht 
1. Dat we een belangrijk instrument voor het voeren van een beleid te veel 

uit handen geven en ons voor onze verantwoordelijkheid achter deze speci-
alisten gaan verschuilen. 

2. Dat het aankopen van grond simpeler zal worden indien de gemeenten het 
. verwachte voorkeursrecht krijgen. 
3. In Deurne toch met een op hetzelfde peil blijvende woningbouw uitsluitend 

met de bedoeling de natuurlijke groei op te vangen, betrekkelijk weinig 
grond zal hoeven te worden aangekocht. 

Onze partij voelt er eerder voor, om voor een aktieve grondpolitiek een 
extra ambtenaar aan te stellen, die wonend en werkend in onze gemeente het 
beleid in deze kan afstemmen op hetgeen er onder de bevolking leeft. 

WERKGELEGENHEID 
Uit het werkgelegenheidshoofdstuk van Uw nota spreekt weliswaar zorg voor de 
verloren gaande traditionele werkgelegenheid, maar tegelijk vind ik dat Uw 
nota te weinig aandraagt om het werkelijke probleem creatief te fijt te gaan 
op die punten waar dat voor een gemeente mogelijk is. Het lijkt wel of Uw 
nota. er  van uitgaat, dat werkeloosheid con tijdelijk verschijnsel is, terwijl 
er toch steeds meer, door allerhande deskundigen op gewezen wordt dat .onze 
economie diepte-investeringen vereist die de arbeidt uitschakelt. ,Investerin-
gen in de bedrijven die traditioneel de. werkgelegenheid leverden, heeft niet 
die vanzelfsprekende relatie meer met het scheppen van arbeidsplaatsen die 
het in de groei-economie van de na-oorlogse jaren had. Uw nota beperkt zich 
te eenzijdig tot maatregelen die de bestaande. werkgelegenheid- in stand moet 
houden. Daar ben ik natuurlijk niet tegen, maar er is veel meer nodig om te 
komen tot het oplossen van het probleem van de strukturele werkloosheid. IK 
WIL U VRAGEN OOK OP DIT PUNT DE COMMISSIE VOOR SOCILAL-ECONOMISCHE AANGELE- 



GEKHEDEN OM ADVIES TE VRAGEN. En dat zou dan volgens mij veel verder moeten 
gaan dan "het komen tot zinvolle tijdsbesteding door jeugdige werklozen", 
zoals U schrijft. Ik denk moer in de richting van : Een zinvolle bijdrage 
leveren aan het funktioneren van onze samenleving door hen voor wie geen 
traditionele arbeidsplaatsen meer beschikbaar zijn. 

VUILVER7ERKING 
Volgens ons hoort de vuilstortplaats niet aan de rand van het Peelgebied, 
Vuilverwerking door de VAM geeft volgens ons nogal wat problemen. 
1. De afstand tot Deurne belemmert afvoer van vuil door particulieren, waar-

door een depot in Deurne nodig wordt. ZIJN DE KOSTEN HIERVAN AL BEKEND ? 
2. De manier waarop.  tegemoet zou kunnen worden gekomen aan de miljeu-eisen 

die redelijkerwijs gesteld kunnen morden, is bij de VAM nog steeds niet 
. zo duidelijk als dat bij het plan Berkendonk van het begin af aan was. 
3. Het gebied waarvoor de VAM vuil -,ril verwerken is zó groot, dat voor de 

enorme aanvoer kostbare infrastructurele maatregelen moeten worden getrof-
fen die voor Berkendonk al aanwezig zijn. 

MILJEU 
KUNT 75 MIJ ZEGGEN HOE DE KONTROLE OP DE NALEVING VAN BEPALINGEN IN HINDER ET-
VERGUNNINGEN IS GEREGELD T 

NATUURBELEID. 
Als we er vanuit mogen gaan dat zowel het bosgebied als het Peelgebied om 
ecologische redenen van meer dan plaatselijk belang zijn, dan moeten we meer 
prioriteit geven aan afstoting van deze gebieden aan de staat, dan uit - Uw 
nota blijkt. Als U voorstelt samen met Staatsbosbeheer een beheersplan voor 
de Peel te maken, zonder dat vooraf vaststaat dat uiteindelijk overdracht.  
aan de staat plaatsvindt, bestaat het gevaar dat de Peel straks even onren-
dabel wordt als de bossen en dat de staat nog maar weinig belangstelling 
toont voor aankoop, omdat door middel van het behéersplan in het Peelgebied 
toch alles loopt zoals het nationale belang dat eist. Deurne zit dan wel 
met een deel van de kosten te kijken. Een beheersplan moet er komen, maar 
overdracht van het Peelgebied aan de staat zal voorrang moeten hebben. 
De zin waarin staat:"M.ocht er zich in de toekomst oen mogelijkheid voordoen 
die een goed beheer garandeert, en de gemeente van een kostbare last bevrijdt, 
dan pas menen mij dat een overdracht van het bosbezit aan een andere instan-
tie verantwoord is." Einde citaat, insinueert dat U de pretentie heeft te 
beweren dat Staatsbosbehher onze bossen slecht zou gaan beheren. IK HOOP EN 
VEMACHT DAT U DAT KRACHTIG ZULT :-TILLEN ONTKENNEN. 

SOCIALE ZAKEN 
Het kontelkt tussen kli3nten en personeel lijkt de afgelopen periode wat ver-
beterd, wellicht mede dank zij do verjonging in de bezetting en de nieuwe 
struktuur van de dienst. Toch menen wij nog enige bezorgdheid te moeten uit-
spreken. Ons inziens funktioneert de sociale dienst nog niet optimaal, omdat 
Goh in het verleden gegroeide beroepshouding, ingegeven door de .vroegere 
liefdadigheidsbenaderin in de •kontakten met de buiten hun schuld in moei-
lijkheden geraakte burgers nog teveel overheerst. 

7IEZIJNSBELEID . 
Zeer verontwaardigd hebben mijn achterban en ik gereageerd bij het zien van 
het staatje op pagina 43 van de beleidsnotay waaruit blijkt dat de geraamde-
uitgaven voor sport 39% stijgen, die voor muziek, zang en toneel 19,5%, die 
die voor cultuur 63%, de post Algemeen met 46,3%, tory/ijl Jeugd- en Vormings-
werk, dat _slechts 12,fro van de totale post uitmaakt,een.stap terug moet maken 
van 5%Verontwerardiging natuurlijk vooral gezien hot feit dat beplalde groepen 
die zo al niet aan jeugdwerk, dan toch aan joltIgeregwerk, maar toch^zeker aan 
vormingsroer en heel zeker aan kultuur doen, bij'Uelt-ollege behoorlijk in de 

-n 	 • - 



Onderdeel 	 Raming 1977 	 Raming 1976 	Verschil 

Sport 	 f 857.428,— 	f 617.5405- 	f 239.888,- - 39% 

Jeugd- en Vormingswerk 	279,864,- 	294.8859- 	./. 15.021,- = 5% 

Muziek, zang, toneel 	434.031,- 	363,126,- 	70.9057- =19,5% 

Cultuur 	 756.870,- 	464.277,- 	292.593,-= 63% 

Algemeen 	 58.742,- 	 40.156,- 	18.586,-46,3% 

Totaal s 	2.386.935,- 

 

606.951 5- 25,4% 

       

       

kou staan. Met name Fr eeland, maar ook OJC de Boerderij en de KW zijn nu 
juist die groepen,dieVoornamelijk op eigen kracht, zich het welzijn van de 
meer kwetsbare groepen‘in onze samenleving aantrekken en ik zie het als een 
specifieke taak van een overheid die pretendeert een weIzijnsbeleid te voe-
ren, juist deze groepen, meer dan andere, de mogelijkheden te bieden om, 
nog steeds zoveel mogelijk op eigen kracht, hun nuttig Werk te blijven doen. 
Zelfs als we rekening houden met de huur van den Deel, heeft de podt Jeugd-
en vormingswerk nog het laagste stijgingspercentage, nl. nog geen 8ilo. Hier 
is duidelijk sprake van een keuze maken en de prioriteiten liggen ons ±nziens 
absoluut verkeerd. Over cultuur (63% stijging) is door onze partij al vol-
doende gezegd in de museumdebatten, nu willen we kanttekeningen maken bij 
sport. 
Het subsidieren van sport door practisch gratis c.ccomodatie te verschaffen 
staat niet voor niets in bovenstaand rijtje. U schrijft dan ook dat sport 
een vorm van vrije-tijdsbesteding is die wezenlijk bijdraagt tot het welzijn 
van de mens. Uit Uw nota blijkt wel dat U vindt dat de sport moeilijk meer 
buiten overheidssteun kan functioneren, maar dat geldt voor Freeland even-
zeer. Viaarom U het nodig vindt dat juist de gemeente sport subsidi3ert komt 
in de nota niet tot uitdrukking. Elders hoort men wel motieven als volks-
gezondheid, vormende en sociale waarde, tekort aan accomadatie en plaatse-
lijk prestige. Bij al deze motieven zijn natuurlijk vraagtekens te plaatsen. 
Met uitzondering van de volksgezondheid, tref je deze motieven ook aan als 
het gaat om Kultuur.Bij zo'n drastische verhoging van de uitgaven voor sport 
lijkt het me van belang onze Deurnese argumenten voor subsidiëring van sport 
op een rij te zetten, in het openbaar te bediskussiëren om daarha de gren-
zen te kunnen vaststellen van de bijdragen die van de gemeente redelijkerwijs 
verwacht mogen worden. Opvallend is in de nu voorliggende begroting, dat er 
nauwelijks ruimte is voor sportbeoefening buiten verenigingsverband, gewoon 
vlak bij huis, in de wijk bijvoorbeeld. Juist daar liggeny meer dan bij 
prestatiesport in verenigingsverband, de mogelijkheden om do vormende en 
sociale waarde van sport tot zijn recht te laten komen. De speelweides zijn 
duidelijk voor de jeugd bedoeld,voor volwassenen zijn deze speelweides niet 
erg uitnodigend. 

ONTWIKrELINGSSAMEnERKING 
Ontwikkelingssamenwerking is een onderwerp dat mij sinds jaar en dag zeer 
ter hakte gaat. Na enig speurwerk meende onze partij dit jaar aan U te mogen 
vragen, om uit solidariteit met de kansarme volken van de ontwikkelingslanden, 
een begrotingspost voor dit doel dp te voeren, zoals dat al in meerdere ge-
meentes gebeurt. Nu ik heb moeten ervaren hoe moeilijk het gemeentebestuur 
het heeft, om onze eigen kansarme groepen de hand te reiken, zie ik daar op 
dit moment maar liever vanaf. 

J.D1:,Iffhauss 



De beleidsvoornemens, die door 
Van Agt als lijsttrekker voor;het 
CDA zijn aangekondigd, doen de 
laatste hoop vervliegen dat het 
woord christelijk niet weer 
opnieuw misbruikt zal worden 
in de politiek. Dat is een bij-
zonder triest vooruitzicht. Het 
lijkt of Van Agt niet geïnte-
resseerd is in de bevrijding van 
mensen van onderdrukkende 
sociaal-ekonomiese systemen. De 
konfessionelen kunnen met Van 
Agt een wijde boog maken om 
de sociaal-ekonomiese demo-
kratisering, de hete brij van de 
belangrijkste politieke keuze 
van deze tijd. 

Als bijdrage van de PPR plaatsen we een artikel uit het PPR—partijblad van 
5 november 1976. 
Inlichtingen over de PPR in Deurne bij: Wim van KesselpGriegstraat 17 Deurne. 

Het geestelijk reveil is een angstige visie 

Van Agt verwoordt een treurige traditie 

De onderwerpen zijn al aange-
kondigd: de pornografie, de drugs, 
de kriminaliteit, de konkubinaten, 
de homofielen, de van huis weg-
gelopen kinderen en de abortus 
natuurlijk. Hij zal er tegenaan gaan 
vanuit de bekrompen, eenzijdige, 
angstige visie waarvan hij tot nu 
toe heeft blijk gegeven. Een visie 
die hij geestelijk reveil noemt. 
Ik spreek met verbittering 
maar ik weet wel waar ik het over 
heb. In feite staan de opvattingen 
door Van Agt verwoord voor een 
treurige katholieke traditie van 
haat tegen het leven, op lichame-
lijkheid en seksualiteit vastge-
klonken schuldbewustzijn, diskri-
minatie van de vrouw en van allen 
die buiten het geijkte gezinspatroon 
vielen. Ik weet uit jarenlange 
pastorale ervaring hoeveel dui-
zenden mensen daaronder geleden 
hebben, vaak ondraaglijk. 
Ik beweer niet dat van Agt die stu-
pide houding heeft uitgevonden. 
Ik ben er in het verleden evenzeer 
debet aan geweest, samen met 
zovelen. 

Bevrijding 
Maar wij hadden de hoop dat er 
langzaam bevrijding was uit die 
negatieve houding; een bevrijding 
die veel meer goede vruchten af-
wierp dan de enkele slechte van de 
vertekeningen en overdrijvingen. 
De pornografie is een teruglopende 
en i berhaupt onbetekenende zaak 
vergeleken bij de opluchting van 
het verdwijnen van de geheim-
zinnigheid en het taboe rondom de 
erotiek en seksualiteit. De aan 
drugs verslaafde mensen moeten als 
zieke medemensen worden bena- 

derd en niet als misdadigerá. Ho-
mofiele liefdesrelaties zijn als re-
latie niets meer of niets minder dan 
andere liefdesrelaties, de voorko-
mende oppervlakkigheid en on-
trouw is in het geheel niet meer of 
erger dan bij huwelijken. Na de 
kommune-hausse van het begin 
tekenen zich nu vormen van 
kommunautair leven af die zeer 
afgewogen en de moeite waard zijn. 
Van Agt wil dat de overheid zich 
toch weer gaat bemoeien met het 
persoonlijk leefpatroon van de 
mensen, hun diepste vrijheid. 
Kinderen hebben geen rechten als 
ze weggelopen zijn; gegeven is dat 
de ouders gelijk hebben, tenzij het 
tegendeel bewezen is. We groeiden 
gelukkig langzaam naar een andere 
bevrijdende verhouding tussen 
volwassenen en kinderen. Wie daar 
nog niet aan toe waren, angstig en 

onzeker, worden nu door dit beleid 
in hun gebrek aan groei bevestigd. 
De bestrijding van de kriminaliteit 
moet niet gebaseerd zijn op angst 
en zich niet voornamelijk richten 
op versterking van politie-macht, 
maar hoogste voorrang-moet heb-
ben het onderzoeken van de oor-
zaken voor de misdadigheid. Men 
kan niet ongestraft demokratisering 
van het sociaal-ekonomiese leven 
en vergroting van welzijnsvoor-
zieningen veronachtzamen en zich 
tegelijkertijd beklagen over kri-
minaliteit. Een geestelijk reveil zou 
zich vooreerst tegen die ver-
onachtzaming moeten richten. 
De abortus is een andere zaak. De 
diskussies daarover zijn moeilijk. 
Ook alle voorstanders van de le-
galisering vinden vruchtafdrijving 

een hele verschrikkelijke zaak. 
Toch zijn zij van oordeel dat gezien 
alle twijfels en onzekerheden 
vrouwen niet bij wet kan worden 
opgelegd dat zij het in hen be-
gonnen leven moeten laten geboren 
worden. 
Het CDA-standpunt is een te res-
pekteren standpunt. Maar er is 
geen enkele reden om in dit geval 
de demokratie te minachten en te= 
gen een meerderheid der volks-
vertegenwoordiging in toch zijn 
eigen inzicht door te duwen. Dat is 
wat Van Agt en de zijnen in feite 
doen. Bovendien is er rondom hun 
houding een aantal twijfels: 

• zij hebben zich nooit duidelijk 
gedistantieerd van de meestal van 
reaktionair katholieke zijde ko-
mende laag bij de grondse aan-
vallen op de voorstanders; 
• zij hebben nooit enige moeite 
gedaan de voorlichting over voor-
behoeding te bevorderen die 
abortus voorkomt, integendeel 
wezen zij bij monde van de 
staatssekretaris van volksgezond-
heid nog onlangs versterking van 
die voorlichting af; 
• zij tonen als het om ander leven 
gaat lang niet die gewetensvolle 
bezorgdheid, zie bijvoorbeeld hun 
opstelling ten aanzien van levering 
van kerncentrales aan Zuid-Afrika. 

Nest zuiveren 

Het is niet goed je eigen nest te 
bevuilen. Ik spreek nooit met 
verbittering over mijn opgroeien in 
de rooms-katholieke kerk. Maar de 
negatieve moraal op deze punten 
was echt een stuk geestelijk vuil. 
Wij hebben samen geprobeerd dat 
nest van die smerigheid te zuiveren. 
Positieve aandacht voor de onver-
vangbare waardigheid van iedere 
mens en voor de luister van heel de 
schepping komt dan vrij door dat 
negatieve heen. Een kreatieve 
aandacht die zich uitstrekt kat'olika, 
over heel de aarde. 
Ik hoop dat het protest tegen deze 
terugval, dit ongeloof in de politiek, 
de komende maanden niet zal 
worden overgelaten aan een 
handvol idealisten. 

Dolf Coppes 

Dit zijn gedeelten uit een toespraak 
die Dolf Coppes hield in de Amstel-
kerk te Amsterdam. De redaktie 
vindt het nuttig de benadering van 
de problemen zoals die door Van Agt 
wordt gebezigd, te laten belichten 
door iemand die althans het levens-
gevoel van Van Agt kan begrijpen. 9 



DUFFHAUSS , WAT MAAK JE ME NOU ? 

Op dinsdag 18 januari vond onder belangstelling van kranten, radio, tele-
visie en erg veel publiek de raadsdiskussie plaats over het onderkomen 
voor de groep FREELAND. Mijn optreden in deze vergadering heeft velen 
verrast en direct na de vergadering kwamen veel PPD-ers vragen: wat heb je 
nou toch klaargemaakt?! Verslagenheid alom, teleurstelling, stemming ver 
beneden nul. Ik heb nog diezelfde avond mijn optreden uitgelegd aan de aan-
wezigen in het FREELAND-gebouw, maar zo laat op de avond waren daar nog 
maar enkele tientallen mensen aanwezig, zodat het me goed lijkt ook via 
het PPD-BERICHT mijn optreden te verantwoorden. 

Hoe was de opstelling van de PPD ? In de algemene beschouwingen, die een 
week eerder gehouden waren, heb ik erg nadrukkelijk gezegd dat het gemeen-
tebestuur de prioriteiten verkeerd legt en FREELAND behoorlijk in de kou 
laat staan. De PPD vindt dat FREELAND een voorziening is die in de Deurne-
se samenleving haar bestaansrecht meer dan bewezen heeft en dat het voor de 
gemeente Deerne van groot belang is dat deze groep geheel zelfstandig kan 
voortbestaan. In de gemeenteraad is het gebruikelijk dat geloot wordt wie 
het eerst het woord kr:.jgt. Op 18 januari viel die loting zo uit, dat ik 
als de op een na laatste aan het woord kwam. Daarom kon ik, toen mij het 
woord gegeven_ werd, al vrij goed overzien hoe de verschillende frakties 
over het probleem van de huisvesting van FREELAND dachten. Gezien de erva-
ring die ik inmiddels in de raad heb, meende ik toen al te mogen veronder-
stellen dat alleen de raadsleden Joosten, Meulendijks, De Feijter en mis-
schien Snellen ( die zou nog na mij spreken) ons standpunt zouden delen. 
Een uitzichtsloze positie van 4 of 5 tegen 16 of 15. Op dat moment had ik 
mijn betoog kunnen houden, dat ongeveer dezelfde inhoud had als dat van Dhr. 
De Feijter. Ti dan had ik misschien wel applaus gekregen (later hoorde ik 
dat er zelfs bloemen klaar lagen), maar daarvoor zit je natuurlijk niet in 
de raad. Ik dacht op dat moment dat de zaak waar wij voor stonden in die 
vergadering zo goed als verloren was en dat we moesten zien te redden wat 
er te redden 7as. Het verloop van de vergadering zoals dat te verwachten 
was, was dat in tweede instantie weliswaar nog wat op- en aanmerkingen 
door diverse frakties gemaakt zouden morden, maar dat bij stemming het be-
leid van B&W mot ongeveer 15 tegen hoogstens 5 stemmen zou worden goedge-
keurd en dus zonder meer zou worden voortgezet. Ik heb toen voorgesteld om 
de vergadering te schorsen, om te proberen in plaats van allerhande losse 
opmerkingen van 7 frakties aan B&W een standpunt te kunnen aanbieden waar 
de hele raad achter zou staan. Op dat moment koos ik dus voor een compro-
mis en ik besefte heel goed dat onze inbreng in zo'n compromis niet erg 
groot kon zijn, gezien de verklaringen in de eerste spreekronde. Het com-
promis dat er uit kwam is voldoende bekend. Ik kan me erg goed voorstellen 
dat dit grote verslagenheid op de publieke tribune heeft veroorzaakt en ik 
heb grote bewondering voor het beheerste gedrag van de aanwezige belangheb-
benden op de publieke tribune. Maar toch wil ik op twee lichtpuntjes wijzen: 

1. Alle raadsfrakties spreken zich in dit compromis uit voor eigen, 
separate huisvesting voor FREELAND. Een stuk erkenning van FREELAND dus. 

20 Als de rapporten die de begeleidende instellingen gaan maken, aan- 
tonen dat huisvesting van FREELAND in de Boerderij niet de juiste is, 
kan op deze beslissing teruggekomen worden. 

Deze twee Punten zijn, dacht ik, van wezenlijk belang voor de toekomst van 
FREELAND. Het Helmonds Dagblad noemde mijn initiatief opmerkelijk en zo 
heb ik het ook vel ervaren, want als je in de raad steeds maar pleit voor 
openheid en openbaarheid, moet je wel heel wat overwinnen voordat je voor-
stelt met zever mensen ir een hokje te kruipen om daar iets uit te broeden. 

Jan Duffhauss 
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???????? VRAGEN - VRAGEN - VRAGEN ?"99999" 

Het regelement van orde van de gemeenteraad biedt 
aan raadsleden de mogelijkheid om schriftelijk vragen 
te stellen aan de voorzitter van de gemeenteraad. 
De vragen met de daarop gegeven antwoorden komen 
dan op de agenda van de volgende raadsvergadering 
onder "ingekomen stukken en mededelingen". 
Door hiervan gebruik te maken is het mogelijk uit-
spraken van het bestuur te krijgen en discussie in 
de raad over zaken die niet op de agenda van de 
gemeenteraad voorkomen. 
Ons raadslid heeft hot laatste half jaar vijf keer 
schriftelijke vragen gesteld. 
Hieronder volgt een opsomming met in het kort het 
resultaat. 
19-10-'76 Vragen:over rupsenbestrijding. 
raifïe7_en chemische bestrijding vanuit vliegtuigen 
niet erg millieuvriendelijk is en naar onze mening 
niet eens bijzonder succesvol, vroegen wij of de 
gemeente Deurne niet in de winter rupsennesten kon 
uitknippen en verbranden. 
Via vragen in de Provinciale Staten door Ger Schinck 
had de provincie al te kennen gegeven op deze 
effectieve en millieuvriendelijke manier rv.psen op 
provinciale wegen te gaan bestrijden. Naar aanleiding 
van deze schriftelijke vragen werd inderdaad toege-
zegd dat de gemeente dit op bepaalde plaatsen ook 
zou gaan doen. Dit jaar zal moeten blijken war. het 
heeft uitgehaald. 
15-12-'76 Vragen over het feit dat van een alkohol-
controle in onze regio de resultaten in de krant 
stonden, behalve die uit de gemeente Deurne. 
Uit het antwoord bleek dat ook in Deurne gecontro-
leerd was en dat relatief veel van de gecontroleerden 
die avond hun auto niet verder mochten besturen. 
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7-2-'77 Vragen over toewijzing van een leegstaande 
woning. 
Deze problematiek hield tevens verband met de 
activiteiten en bevoegdheden van de ingestelde stuur-
groep voor het onderzoek naar de woningbehoeften van 
alleenstaanden en twepersoonshuishoudens. 
16-2-'77 Vragen over de uitvoering van het Frreland-
raadsbesluit nav..opmerkingen van het college van BenW 
in de gemeenteraad en in de jeugd- en jongerenraad. 
Hierover heeft voldoende in de kranten gestaan zodat 
toelichting hier overbodig is. 
18-3-'77 Vragen over het onderzoek naar cyanide-
houdend afval in onze gemeente. 
In onze gemeente is een onderzoek gaande dat ge-
financierd wordt door Rijk, Provincie en Gemeente. 
In een interview in Vrij Nederland heeft de gedepu-
teerde Brugman gezegd dat dit onderzoek begroot was 
op 85.000 gulden en dat het inmiddels al tonnen gekost 
heeft en dat het dusdanige informatie heeft opgeleverd 
dat de overheid.. zich niet kan permitteren het onderzoek 
te staken. Ons raadslid wil nu weten of de gemeente 
ook aan die tonnen moet gaan meebetalen en wat dan 
wel de resultaten van het onderzoek zijn die het 
nodig maken dit voort te zetten. 

25 MEI IN DEURNESE KRINGEN 

De landelijke progressieve partijen werken in Deurne 
samen onder de vlag van de P.P.D. (Progressieve 
Partij Deurne). 
Met de kamerverkiezingen van 25 mei in zicht is in 
Den Haag de verkiezingskoorts al aan het oplopen, 
en worden de beslissingen al onder de doem van 25 mei 
genomen. 
De plaatselijke afdelingen en actiecentra beginnen ook 
langzamerhand de thermometer aan te leggen of de 
verkiezingskoorts hen ook al getroffen heeft. En ja hoor! 
Het is raak! In Deurne één streepje omhoog! De zifkte, 
is nog in de incubatietijd maar een ervaren politicus '- 
neemt al een paar verschijnselen waar: de afdelingen 
van de P.P .R.,van de P.v.d.A. en de P.S.P. hebben 
op hetzelfde tijdstip de verhoging geconstateerd. 
Dat moet de waakzaamheid vergroten want dat is een 
nieuw beeld in Deurnese Kringen. 
De grote broers beloven dan om ook te komen; uit de 
mooie kamer met de groene gordijnen in Den Haag om 
zelf de vingen aan de pols te leggen. 
16 Mei hebben ze gezegd, zal de ziekte op 3 fronten 
wel uitbrekenen dan komen ze aangesneld. Ze vinden het 
zo'n umerkelijk verschijnsel dat ze bijna de hele dag 
blijven en ze moeten dan natuurlijk veel aan de weet 
komen omealles te verklaren; liefst van do mensen zelf. 
Want de lage bloeddruk in de bedrijven zal er ook wel 
mee te maken hebben en de bloedarmoede in het welzijns- 
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werk, en het geheugenverlies van sommige bestuurders, 
de examen- en prestatiekoorts op de scholen. 
Of het besmettelijk is weten ze nog niet, maar iedereen 
kan mee helpen! 
Voelt u de kriebels ook al opkomen? 
Ziektemeldingen Romeinstraat 16 bij het raadslid! 

7 

 

 

UIT DE GEMEENTERAAD 

  

    

In de januari-vergaderingen van de gemeenteraad 
is de gemeentebegroting besproken. Nu, in de maart-
vergaderingen, komt de Onroerend Goedbelasting aan 
de orde. 
Eerder heeft de raad al de verordening vastgesteld 
waarbij deze belasting werd ingevoerd en waardoor 
verschillende belastingen worden. vervangen. 
In de maart-vergaderingen komt nu de hoogte van het 
tarief ter sprake. Voor zover ik het tot nu toe begre-
pen heb komt de doorsnee Deurnenaar voor 1977 met deze 
belasting voordeliger uit dan riet de belastingen van 
voorheen die nu komen te vervallen. Voor 1978 is het 
echter mogelijk dat er dan en nadien reinigingsrechten 
worden geheven, zodat ditvoordeel dan meer verloren 
gaat. Zoals het er nu uitziet heeft de gemeente Deurne 
deze opbrengst uit reinigingsrechten nodig. Om technische 
redenen is het niet mogelijk al in 1977 reinigings-
rechten te heffen. De raad moet echter te zijner tijd 
nog definitief beslissen tavo de reinigingsrechten, 
aan de hand van gegevens die dan beschikbaar zijn. 
Omdat de onroerend Goed Belasting wordt geheven over de 
economische waarde van het gebouw of het huis dat men 
bezit of huurt, werkt deze belasting wel enigszinds 
nivellerend. De reinigingsrechten zijn voor alle panden 
gelijken daardoor gaat dit nivelleringseffect weer enig- 
zink- verloren. De PPi zal zich dus nog eens ernstig 
over haar stellingname in deze gaan beraden. 

Inmiddels hebben de raadsleden ook een zogenaamde 
"meerjarenbegroting" ontvangen. Aan de hand van de cijfers 
van voorgaande jaren wordt daarin geschat hoe de ont-
wikkeling in de komende jaren zal zijn voor elke kosten-
post afzonderlijk. De meerjarenbegroting is een bijzonder 
nuttig stuk voor raadsleden bij het beoordelen en mee-
bepalen van het beleid. Deze meerjarenbegroting wordt 
voor de raadsleden interessanter, naarmate ze enkele jaren 
achtereen is uitgebracht en de gegevens ervan aan de 
praktijk kunnen worden getoetst. 



DE ROOIE VROUWEN SPREK-1-21219' 

In de Partij van de Arbeid bestaat al sinds de S.D.A.P.- 
periode een vrouwenbond, waarin vrouwen zich duidelijk 
opstellen voor gelijke kansen voor vrouwen. De Rooie 
Vrouwen van nu-  voeren aktio tegen de achterstelling 
van vrouwen en meisjes in school- en beroepsopleiding. 
Ze vinden dat er een eind moet komen aan het feit dat 
vrouwen voor het overgrote deel to vinden zijn in de 
laagstbetaalde beroepen.. To .weinig vrouwen nemen actief 
deel aan hLt politieke levens :en er zijn er weinig te 
vinden in functies waar zo invloed kunnen uitoefenen. 
Onze maatschappij is gebouwd door mannen. Er gelden 
regels, codes en taboes door, dannen gemaakt. Vrouwen 
die het presteren volwaardig' in de maatschappij mee 
te werken ontdekken al spoedigdat zij die regels heen 
te accepteren, dat zij mee mogdh doen onder do voorwaarden 
door mannen gesteld.De Rooie Vrouwen, en vooral de 
feministen onder h-en, wergr-c:n aan te nemen dat deze 
wijze van leven en werken, de enige is. Zij zoeken met 
elkaar naar die andere maatschappijvorm, die socialistisch 
moet zijn, maar die ook, en vooral zijn basis moet vinden 
in menselijke relaties, die togemeot moet komen aan 
behoeftes aan warmte en emotionaliteit. Waarin het niet 
nodig is dat een gezin de wonden, 'pgelopen in de kille 
maatschappij, heelt. Waarin solodariteit voorop staat 
en dan niet alleen solidariteit met „dr,-.5re--tkalden 
af met verdrukte groepen maar sol ari>g•-i-t_i_ry her,. 
gewonw menselijke verkeer. 	 r-\  

Trefpunt in Deurne op 
/ 	

I • 
\--I k 
\ 

O 

	

	 ; p 2 februari kwan in 't 

uitnodiging van de Partij 	 , 
van de Arbeid 17 vrouwen 
bijeen om te kijken of er 
mogelijkheden waren een 

	 \ 

Rooie Vrouwengroep te 	 "--■4 

starten. Tijdens de avond 	 .// 

werd duidelijk dat er twee 
r- groepen aan het ontstaan 

waren;  een groep vrouwen 
die duidelijk politiek bezig 	 1 

wilden zijn en een groep 

wilden praten maar niet 
vrouwen die, wel met elkaar 

direct politiek. 
De Rooie Vrouwen spraken af om eens in do maand bij 
elkaar tc komen om gozamelijk discussiestukken te 
bespreken, de mededelingen van de landelijke Rooie 
Vrouwen door te nemen. Tijdens die avonden wordt dan 
ook bekeken in hoeverre we moeten meedoen aan lan-
delijke acties en bijeenkomsten. de- 23ste maart gaan 
6 vrouwen naar Breda waar een vormingsdag gehouden 
wordt met als thema: Willen wel alle Rooie Vrouwen 
werken aan hot tot stand komen van con feministisch-
socialistische samenleving, en wat is dat eigenlijk? 

Voor verdere inlichtingen: Secretaresse P.v.d.A. 
tol: 04934 - 767 
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VERKEER - VERKEER(D) 

De verkeerssituatie in Deurne is middeleeuws. 
Tot deze conclusie kwam de PPDvergadering op maandag 
28 februari die alsthema had: De Deurnese vorkerssituatie. 
Als deskundigen waren op die avond uitgenodigd: 
een funcionaris van de Deurnese Gemeentepolitie, iemand van 
Veilig Verkeer afdeling Helmond en de voorzitter van Veilig 
Verkeer Nederland afdeling Deurne. 

Het aantal doden cn gewonden is het laatste jaar dan wel niet 
gestegen in vergelijking met het jaar daarvool-  maar de 
Deurnese verkeerssituatie is er toch niet veiliger op geworden. 
Ook de toekomst ziet er niet erg veelbelovend uit. 
Het nieuwe verkeerscirculatieplan geeft ook al niet veel 
reden tot optimisme. Een rondweg, zoals de aanvankelijke 
bedoeling was, is niet gerealiseerd 	naar het oordeel 
van de PPD,éen rondweg" 'dm Deurne heen 	moeten lopen en 
niet midden door het dorp. 
Men schijnt hier toch do tuinen van villabezitters niet te 
willen aanspreken voor do algemene verkeersveiligheid. 

Verkeer is een zaak waar iedereen zeer van nabij mee heeft 
te maken. En toch, waar blijft de inspraak van de Deurnese 
mensen? Een verkeerscommissie, zoals mon die in Helmond 
kent en waarin vertegenwoordigers van de wijkraden de gedachten 
en ideeën van wijkbewoners kenbaar kunnen maken is in Deurne 
in geen velden of wegen to bekennen. Ook de inspraak van 
ter zake deskundigen zoals de politie en veilig verkeer 
Nederland zou in zo'n commissie geregeld kunnen worden, 
Verkeer is heel letterlijk een zaak van leven of dood en 
en toch is de inspraak van de bevolking aller bedroevendst. 

Projectontwikkelaars komen in Deurne bekijken waar de wogen 
het best zouden kunnen warden aangelegd, maar hun. souffleur 
is zeker niet het volksbelang. 
En dan wordt verkeer ook onmiddellijk een politieke zaak. 
Wiens belang wordt eigenlijk gediend met mooie nieuwe grote 
en dus gevaarlijke wegen in een gebied? 
Het berijfsloven vraagt vooral om grote snelle wegen en 
de gevaren worden gelopen door de burgers, met name de 
meest kwetbare burgers, de kinderen, de bejaarden en de 
invaliden. 
Als verhulling hiervan komt dan hot mooie begrip tiverkeure-
educatielt om de hoek kijken. We moeten mensen leren loven 
met de gevaarlijke situatie op de wegen. We moeten hen met 
veel moeite en kunst en vliegwerk aan het verstand brengen 
dat het hun plicht is zich als een uheer in het verkeerti 
te gedragen. Hoe nodig dit ook mag zijn, een even belangrijke 
zaak zou zijn om mensen te leren waarom de verkeerssituatie 
zo gevaarlijk is en hun te leren op welke manier ze invloed 
kunnen uitoefenen op hot veiliger maken van hun eigen canon-
leving. En dan zitten we midden in de belangentegenstellingen 
en dus midden in de politiek. 
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EEN VERSLAG  VAN EEN PPD-ER AANWEZIG CP DE AVOND 
VAN HET CDA OP 7 FEBRUARI JL. 

Deze avond had als thema "gezamenlijke verantwoordelijk- 
heid" in de verhouding "overheid en particulier initiatief". 
Als gastspreekster was uitgenodigd mevrouw Cornelissen, 
CDA tweede kamerlid. 
Het CDA is volgens- haar altijd al voorstander geweest van 
het particulier initiatief. Ook nu nog, maar hoc ver mag 
de overheid gaan wat betreft controle en zeggenschap. 
Er moot volgens haar ook meer gedemocratiseerd worden binnen 
de instellingen en er moet meer openbaarheid komen. 
Ik vraag me echter af hoe dat in Deurne zal lukken met 
al die CDA-bestuurders? 

Interessanter was echter do discussie na afloop, bijzonder 
waar het ging om Freeland. 
De le en 2e nota vond mevrouw Cornelissen een zeer goed stuk. 
Volgens haar was het ook een zeer goede vorm van hulpver-
lening, waarbij echter meer moest worden samengewerkt met 
maatschappelijk werk en de sociale dienstverlening. 
Zij zou als advies geven om met maatschappelijk werk en de 
sociale dienstverlening om de tafel te gaan zitten. 
Alsof dat nog niet vaak genoeg zebeurd is !!! 
An vd. Broek (CDA-Deurne) moest natuurlijk ook nog wat zeggen 
en ging in op het 2e punt van het raadsbesluit, nl. dat er 
een rapport moest komen. 
Do PPD vindt dat niet zo noodzakelijk om 2 redenen: 
Er isal veel materiaal (zie beide nota! s) en ten tweede 
heeft Freeland zichzelf al duidelijk bewezen. 
Het is natuurlijk gemakkelijk een "deskundige" een rapport to 
laten, wat je daarna al "ondeskundige" weer kunt beslissen. 
Trouwens... een rapport dat er nog steeds niet is!!!!! 

HEBT U 16 MEI AL GENOTEERD IN UW AGENDA ??? 
WEES ERBIJ IN DEURNESE KRINGEN! 

De PPD houdt iedere maandagavond een vergadering met haar 
achterban. 
Dit is in . Deurne een unicumill 
Zorg dat je er bij -bentl!! 



Op 25 mei zijn de verkiezingen. Enkeltik duizenden in Deeurne 
gaan dan weer een stem op een van de progressieve partijen 
uitbrengen. De organisatie van de plaatselijke campagne is in 
handen van de plaatselijke besturen van do partijen. 

We begrijpen erg goed dat er velen in Deurne zijn die met ons 
sympathiseren, of zelfs lid zijn van een van de progressieve 
partijen maar die geen belangstelling of tijd hebben om zich 
regelmatig voor de politielam in te zetten. 

Nu, met de verkiezingen, komt er een enorme hoop werk op 
ons af. Wij zijn zo vrij een beroep te doen op u. We kunnen 
allerlei verschillende soorten hillp gebruiken. 
Enige voorbeelden: 

Misschien beschikt u over tijd en enige ervaring in organi-
satie zodat u ons tot aan de verkiezingen met een paaruur 
per week kunt helpen met de organisatie van de hele campagLe. 

Misschien beschikt u over relaties, door uw werk of door 
uw hobbys, met groepen mensen die geinteresseerd zijn in 
een ontmoeting met progressieve politici uit Den Haag, die 
wij op 16 mei in Dourne verwachten. 

Misschien ziet u hot nu nog niet zo zitten, maar wilt u best 
die laatste weken voor de 25e mei wat meehelpen met het 
verspreiden van informatiemateriaal. 

Misschien voelt u er wel voor om mee te helpen op de 16e mei 
de organisatie van Let bezoek van -woede Kamerleden en de 
avond in de Vierspan te ondersteunen met uw ideeën en werk-
lust. 

Misschien kunt u moeilijk .van huis maar wiltu wel. schrijf-
vouw- of typewerk doen. 

Misschien -1.'d1t u wel veel leuke ideeën aan ons kwijt. 

Misschien kunt u ons wel helpen op een manier die we in 
dit schrijven niet konden verzinnen. Ook dan bent u welkom. 

Als u con bijdrage wilt leveren, hoe bescheiden ook, neemt 
u dan even contact op met de cogrdinator van de gezamelijke 
campagne: Jan Duffhauss, Romeinstraat 16, Deurne, Te1.2541 

Namens PvdA, PPR, PSP 
Jan Duffhauss 

P.S. Als u eenraamaffiche van de PvdA, PPR of PSP wilt hebben 
geeft u dat dan ook even door? 



VOOR UW AGENDA 

De PPD organiseert de komende maanden weer enkele thema-
avonden, 

Ze zijn op de bekende maandagavonden om 20.00 uur in café-
"Stationszicht". 

Noteert u even: 
21 Maart: Gemeentelijke voorlichting. 
•••.. 

28 Maar 

INLICHTINGEN OVER: 

PvdA 
	

Joan Visser Petri Mgr. ,Berkvensstraat 17 
Liessel. Secretaresse. 	 tel. 767 

PPR 
	

Wim van Kessel Griegstraat 17 Dcurne. 
tel. 534-0 

Ondergetekende • —wo.— .."4047 C••0 0 00 OOOOOOOOO •0 000 

adres OOOOOOO • 00 •ollt• 00 OOOOOOOOOO ••••••00 	•• 	• 
plaats • . . . . • o • • • • OOOOOO 0 0 0 • 0 0 e ****** o • 0 o 0 0 • • 

O wil het PPD-bericht toegezonden krijgen 
O wil lid morden van de PPD 
O wil lid worden van de PvdA 
O wil lid worden van de PPR 

Aankruisen wat gewenst is. 

Wat doe je met informatie? 
Uitgenodigd zijn Tom Ummels, voorlichtingsambtenaar 
van de gemeente Deurne en een medewerker vande 
informatiewinkel. 

: Rijksbijdrage regeling. 
Waarschijnlijk komt Paul Kuipers, directeur van hot 
provinciaal opbouwwcrk Brabant. Als hij verhinderd 
mocht zijn nodigt de PPD oen andere deskundige uit. 

4  April: Kleine kernen problematiek. 
Medewerking wordt verleend door de stuurgroep 
kleine kernen, die een video-film laten zien 
en er komt een politicus van de PPR. 

Handtekening 



( 

DE 
Ria Beckers 
lijst- 
trekker 
PPR 

** 

VAN DE ZAAK 
Iedereen is 't er ogenblikkelijk over eens dat we iets moeten doen aan de 
misdaadbestrijding. Dat heeft immers niet ons persoonlijk welzijn te 
maken. Maar als het over kernenergie gaat, of over milieu, zaken die 
fataal voor ons kunnen uitpakken, haalt men ongeïnteresseerd de 
schouders op. Is ons ekonomische welzijn opeens niet meer belangrijk 
dan? Of denken we liever aan schijnzekerheid en vergeten we onze 
kinderen? Zijn we echt al zover? De PPR wil graag dat er niet naar alle 
kletspraat over kernenergie geluisterd wordt. Daar is kernenergie nou 
net iets te serieus voor. 

KERN 

Als men het in Amerika, Enge-
land, Duitsland, Frankrijk en 
andere landen zelfs nog niet eens 
is over de mogelijke gevaren, en 
nou spreken we dus over deskun-
digen op dit gebied, hoe kunnen 
mensen in Nederland dan in 
vredesnaam kernenergie vanzelf-
sprekend vinden'? Laat u toch 
niets wijsmaken.Voor de bouwers 

van kerncentrales staan er grote 
financiële belangen op het spel. 
Aan die belangen tegemoet 
komen, gaat ten koste van men-
sen, ten koste van kinderen. Steun 
de PPR, houdt u niet afzijdig, 
vraag informatie, stem straks op 
ons. Zodat wij dóór kunnen gaan, 
want er wordt naar ons geluisterd. 
Dat blijkt uit de vertraging van 'n 

projekt als Almelo, mede door 
onze initiatieven bereikt. 
Wij zijn geen naieve kabouters, 
zoals sommigen zo graag vertellen. 
Wij stellen ons juist heel reëel op 
in deze en andere zaken, maar dat 
is de produktiegerichte lieden 
natuurlijk een doorn in het oog. 
Durft u ook vooruit te denken? 
Ja? Steun de PPR, nu en straks 
Omdat 't om mensen gaat. 

*VERKLAREND WOORDENIaleTSTJE 
Moeilijke woorden genoeg in de kernenergie. 
Maar wat betekent liet allemaal.' 

Stof waaruit hij kernsplitsing veetenergie-vrij komt Wordt gebruikt 

Voor kerncentra les en kernwapens. 

}-iet geschikt maken van uranium-brandstof voor gebruik in kern-
centrales door de hoeveelheid splijtbaar materiaal te verhogen. Wat 

overblijft is verarmd uranium. 

Apparaat out uranium te verrijken van O. ()/0  tot 3,8%. Met dit soort 

apparaten kun je ook nog verder verrijken voor kernwapens. 

ken installatie waarin ;ifgewerkte splijtstoffen uit ceitlrales wordt be-
handeld. langs chemische weg. om  daaruit plutonium terug te winnen. 
In ons land is geen opwerkingsfabriek: wel in Itcl, d. Frankrijk. 1:lige-

kind. Duitsland en Amerika. De laatste is na een reeks ongevallen en 

storingen tijdelijk buiten \verhing gesteld. 

Draag uw 
steentjebij.* 

* Deze folder, onze advertenties en 
PPR-akties tegen kernenergie kosten 
reel geld. Daarom durven wij it 
ook om een bijdrage te vragen. Stort 
uw bijdrage op postgiro 
4884, Lelystad, onder remleiding 
-Tegen kernenergie - 

URANIUM 

VERRIJKING VAN URANIUM 

ULTRACENTRIFUGE 

OPWERKINGSFABRIEK 

SNELLE KWEEKREACTOR 	 reactor die 'neer splijtstof produceert ( -kweekt - ) dan verbruikt. 

PLUTONIUM 
	

Grondstof voor kweekreactoren en moderne kernwapens. Uiterst 
geringe hoeveelheden fijn al dodelijk. Er fijn nu reeds, over de gehele 
wereld, honderden kilo's van dit plutonium zoekgeraakt! 

NONPROLIFERATIEVERDRAG 	Internationaal verdrag van circa honderd landen (waaronder alle West- 
europese landen, behalve Frankrijk) tot beperking van de verspreiding 
van kernwapens. Bovendien bevat het verdrag regels voor handel in 

splijtbaar materiaal en installaties (vooral verrijking en opwerking) 

waaruit het gewonnen wordt. 

4FORMAT IE+ AKT IE+ INFORMATIE+ AKTIE+ INFORMATIE+ AKT IE+ IN] 
In het kader van de aktie tegen de kernenergie 
heeft de PPR een groot aantal evenementen 
gepland in de maanden februari en maart. O.a.: 
zat. 5-2 Grote anti-kernenergie demonstratie 
te ONSTWEDDE (GR.) Met medewerking PPR. 
zat. 5-2 Regionaal PPR-Congres Zuid-Holland/ 
Zeeland te DORDRECHT. Van 2 tot 4 s'middags 
allerlei aktiviteiten in het centrum van 
Dordrecht. Sprekers Ria Beckers en Michel van 
Hulten om half 3 en half 4. 
zon. 6-2 TV -uitzending FRONTAAL,over kern-  
energie, van de NOS. 

zat. 12-2 Diverse aktiviteiten op de Markt in 
EINDHOVEN van 11 tot 4 uur. Diverse sprekers 
waaronder Michel van Hulten. 
woe. 16-2 19.50 uur PPR-zendtijd TV, in het 
teken van kernenergie, Ria Beckers 
zat. 26-2 Diverse aktiviteiten van 11 tot 4 uur in 
de Haarlemmerstr. te LEIDEN. Diverse sprekers 
en spreeksters o.a. Ria Beckers. 
ma.7-3 Vanaf 7 uur 's avonds bijeenkomst in 
het dorpshuis te DODEWAARD. O.a. diskussie 
met nationale en internationale milieugroepen 

n.a.v. de film "Meer kerncentrales!" 

vrij.18-3 Grote Teach-in te AMSTERDAM, waar-
voor nationale en internationale groeperingen, 
deskundigen en hoogleraren hun medewerking 
toegezegd hebben. Aanvang plm. 19.00 uur. 

Tussen  7 en 18 maart zullen in diverse plaatsen 
bijeenkomsten gehouden worden. Nadere mede-
delingen hierover verschijnen te zijner tijd in de 
pers. Bij alle bijeenkomsten en akties zullen 
mensen met handtekeningenlijsten rond-
gaan tegen kernenergie. Wees solidair. Teken 
ook. Doe mee. Nu kunnen we nog iets doen. 
Straks is het misschien te laat! 

PPR...omdat het om mensen gaat Voor alle inlichtingen en/ 

of reakties: Postbus 10 Lelystad 



ba
m

Ja
n

o
  p

a
J
j  :

o
lo

j  

LAAT JE NIKS 
Zeker niet over kernenergie. 

• 

3.  
4.  

Wat zijn nu precies de feitelijke bezwaren tegen kernenergie? 

Onzekerheid en onwetendheid over de gevolgen van het werken met kernenergie. 
Geldgebrek, defekten en ongevallen waren de reden dat in Amerika en Duitsland 
bestaande installaties zijn stilgelegd en de bouw van nieuwe centrales voorlopig 
is stopgezet. 

Werkgelegenheid is bij kérnenergie altijd een dure aangelegenheid. Bij het Ultra-
centrifuge-projekt in Almelo bijv. kost iedere extra arbeidsplaats 1,5 á 2 miljoen 
gulden. Voor datzelfde geld kun je heel wat meer werkgelegenheid scheppen. 

Vreedzaam én militair gebruik van kernenergie liggen onvermijdelijk in elkaars 
verlengde. 

Door menselijk falen en onvoldoende beveiliging tegen aanslagen blijft er altijd 
een kans op 'ongelukken bij kernenergie. 

Konklusie: Laten we in vredesnaam voorzichtig zijn met kernenergie! 
De PPR was tegen de bouw van drie kerncentrales in Nederland (die zijn er dan ook 
niet gekomen). De PPR was tegen de levering van reactorvaten aan Zuid-Afrika 
(die zijn dan ook niet geleverd). De PPR is tegen uitbreiding van het Ultracentrifuge-
projekt in Almelo.... 

Voor alle inlichtingen en/of reakties: Postbus210 Lelystad 

PPR...omdat het om mensen gaat 
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Zo, de vakantie zit er nu voor iedereen wel weer op, denk ik. 

Zo ook voor de redaktie van de PPD. Wij zullen eerst maar beginnen 

met onze eksuses aan te bilden voor het zolang uitblijven van dit 

PPD-bericht. Daarom misschien ook wel wat berichtjes die de indruk 

wekken wat laat te zijn. Vanaf nu zullen we in ieder geval weer 

proberen het PPD-bericht regelmatig te laten verschijnen. Notoo't 

u in ieder geval de koemende ledenraadsvergaderingen in uw agenda; 

26 september en 28 november:: 

Wij willen u apart tevens herinneren aan de grote anti Kalkar 

demonstratie op zaterdag 24 september a.s. 

Trouwens, mensen die graag een stukje willen schrijven voor het 

PPD-bericht, die gelegenheid is er altijd:: 

De redaktie 

Wisten jullie trouwens dat de PPD nu al het vierde raadsjaar is 

ingegaan en dat we ook daarna nog door zullen gaan? 



BURGEMEESTER HOEBENS 

Den zo plotselinge dood waarvoor Derrne en in het bijzonder•de familie 

Hoebens werden geplaatst, zou je bijna wreed kunnen noemen. 

Al moesten wij dan beter weten, toch houden we bij ons doen en laten geen 

rekening met de mogelijkheid van een zo plotseling afscheid. 

Burgemeester Hoebens heeft zijn taak in Deurne steeds zeer serieus genomen 

en het vele wat onder zijn leiding t)tsttand kwam in Deurne zal daar nog 

lang van getuigen. 

Vooral ook de "gewone can" zal burgemeester Hoebens erg missen; steeds 

was hij bereid juist voor de problemen van de individuele burger de tijd 

te nemen. 

Wij spreken uit ervaring als we zeggen dat hij als onpartijdig voorzitter 

van de gemeenteraad de kleine fracties volledig tot hun recht liet komen. 

Er is de afgelopen tijd veel over burgemeester Hoebens gesproken en 

geschreven. 

Met name wethouder Rijnders heeft tijdens de uitvaartdienst onze gevo lens 

goed onder woorden gebracht. 

We hopen dat de nabestaanden troost zullen vinden in die woorden en in 

de vele sporen die het werk van burgemeester Hoebens in Deurne heeft 

achtergelaten. 

11.1..11/111 	 alONOW111~.....• 

nDERE MAid\IDAGVOND PPD IS LAT VOOR IEDEREEN GESCHIKT? 

De PPD vergadert steeds op de maandagavond. Omdat Raadsvergaderingen steeds op 

dinsdag zijn kunnen we steeds helemaal "bij' zijn. Toch blijkt de maandagavond voor 

sommigen een bezwaar. Bijvoorbeeld omdat ze dan steeds verhinderd zijn of omdat 

ze dan steeds een baby-sit zouden moeten nemen. We zouden graag horen of er 

neer PPDers zijn voor wie de ma mdagavond bezwaarlijk is en of dit op te lossen 

is met een babi-sit. We willen ook graag weten wie de voorkeur geeft aan een 

andere avond en welke avond dan. De maandagavonden worden goed bezocht maar we 

willen het graat; zo houden ook en daarom iedereen de gelegenheid geven voorstel 

len te doen als veranderingen in onze opzet nodig zijn. Tenslotte willen we vragen 

of er in PPD-kringen babysitters zijn die regelmatig op maandagavonden kunnen 

en willen "sitten". 



INFORMATIEAVOND 

VOOR OUDERS IN DE KOOLHOF OP SEPT2MBER 

Op maandag 5 september organiseerde de P.P.D. in "Den Draai" een onderwijs—

informatieavond voor ouders uit de Koolhof. 

Al lang bestaan er in deze woonwijk bij ouders gevoelens van ongenoegen 

over de plaatsinjsmogelijkheden van hun kinderen op een school in de Koolhof. 

De P.P.D. nam het initiatief voor deze avond om de ouders erop attent te 

maken welke mogelijkheden er zijn binnen de wet op het L.O., om invoed uit 

te oefenen op richting en inrichting van het onderwijs van hun kinderen. 

Men kent twee beheersvormen, te weten openbaar en bijzonder onderwijs. 

Bij het openbaar onderwijs vormen B.W. van een gemeente het schoolbestuur 

en zijn dus bevoegd gezag van een openbare school. 

Bij het bijzonder onderwijs krijgt :en rechtspersoonlijkheid bezittend lichaam 

(-tichting of vereniging) de bestuurlijke verantwoordlijkheid. De overheid 

subsidieert wel maar het schoolbestuur is autonoom. Zo zijn katholieke 

scholen scholen, vallend onder het bijzonder onderwijs.Daarnaast bestaan er 

nog andere scholen die ook onder het bijzonder onderwijs vallen, niet-

konfessioneelgebonden, ook in stand gehouden door een stichting of vereniging 

11,A zg. neutraal bijzonder  onderwijs. 

De wet nu stelt bepaalde voorwaarden om een school op te richten en voor-

waarden waaraan alle scholen moeten voldoen bij de uitvoering (lesuren, 

vakken etc.). Wel laat de wet veel vrijheid, niet alleen voor de richting, 

maar ook voor de onderwijskundige inrichting. 

Zo zijn in de loop van de tijd verschillende typen scholen ontstaan met een 

apart karakter. Voorbeelden zijn de Jenaplan—, Dalton— en Montossorischolen. 

In de Jena lanscholen wordt het klassikale systeem doorbroken. De kinderen 

worden in drie leeftijdsgroepen ingedeeld. Leerprestaties zijn niet meer 

alleen zaligmakend; er wordt ingespeeld oe de eigen kreativiteit, op 

sociale vaardigheden, het stimuleren om elkaar te helpen, waardoor het 

leerprogramma op "eenvoudige" wijze kan worden afgewerkt. 

Daltonscholen bieden een combinatie van klassikaal en sterk geIndivivaliseerd 

onderwijs, met taken en een grote mate van zelfwerkzaamheid. 

De Italiaanse arts l'iaria Montessori kwam door haar aanraking met zwak-

zinnige kinderen uit dd achterbuurten van Rome op de gedachte een bepaalde 

vorm van onderwijs op te zetten, aansluitend bij de ontwikkeling van het 



kind (aandacht voor de "gevoelige perioden"). 

- op 
Inleider Hans Schouwenaar wees erop dat deze informatieavond niet een of 

andere school uit Deurne ter discussie mocht staan. "We hoeven in Deurne 

niet te klagen over het onderwijs," zei hij. De gedachten waarop de drie 

bovengenoemde schooltypen zijn opgebouwd treft m n elikklg ook wel aan op 

een "gewow. school". Wel moeten we vaststellen dat door de verandering in 

gedachtenpatronen en doordat mensen uit andere streken in Deurne komen 

wonen er meer behoeft is onstaan aan onderwijs dat niet R.K. is. 

In de Pauze registreerden we devolgende vragen, op— of aanmerkingen 

— er is behoefte aan een niet—katholieke school. 

— de tweede school in de Koolhof komt er dus; WIE bepaalt nu wat er gaat 

gebeuren? 

— hoever is de gemeente al met afspraken ? Is het niet te laat voor inspraak? 

— de keuze voor een.nieuw type school is niet alleen voorbehouden aan de 

ouders iut de Koolhof; ook ouders uit andere woonwijken zullen ge-

interesserd zijn. Maar in de Koolhof is dd vraag nu wel heel erg actueel. 

— vrijheid van onderwijs in grondwettelijk vastgelegd, ouders Lebben eigen 

vrije keuze. Het doet er zelfs niet toe of naburige scholen leeglopen. Maar;;-

vergeet die vrijheid maar als er geen keuze is! 

— volgens nog goed te keuren richtlijnen kunnen ouders vragen om een open-

bare school op een ontwerpplan te plaatsen. Een gemeenteraad moet 

toezien dat er voldoende openbaar onderwijs is. 

— een neutraal bijzondere school kan worden opgericht wanneerg 

a, het aannemelijk is dat 75 kinder tussen 4 én 6 jaar gaan deelnemen. 
4J" moren niet langer dan een half jaar op een andere school zijn 

ingeschrevan. 

b. in de. aangrenzende gemeenten geen bijzonder onderwijs is van dezelfde 

richting. 

— Het initiatief voor een nieuwe school moet bijna per definit5 ,  van de ouders 

uitgaan en o.i, niet van een politieke partij, ic. de P.P.D. 

— een enquête door de ouders ingesteld zou misschien steun krijgen of hebben. 

Aanvullingen op de vragen op onderwijskundig gebiedg 

— naast de drie genoemde schoolypen binnen het neutraal bijzonder onderwijs 

bestaan er nog andere bv de vrije school (school met de drukpers). 



- er bestaat een overkoepelnde organisatie voor neutraal bijzonder onder- 

wijs. De organisatie kan ouders helpen eventuele juridische stappen te 

ondernemen. (Bezuidenhoutseweg Den Haag). 

- dezé scholen zijn niet bestemd voor kinderen die niet mee zouden kunnen in 

het gewone onderwijs. 

vergelijing van bijzonder ingericht onderwijs met het traditianeel klassikaal 

onderwijs levert over het algemeen - geen verschillend niveau op. 

- niet te meten valt hoe kinderen in de verschillende scholtypen zich 

de leerstof hebben eigen gemaakt en verwerkt. 

- aansluiting bij het voortgezet onderwijs zal moeilijker zijn voor de leerlingen 

van deze typen scholen wat betreft hun werkwijze; zeker voor Montessori,- 

kinderen. 

- leerkrachten van deze typen onderwijs kunnen aparte kursussen volgen. 

De wet stelt slechts één norm g onderwijsbevoegdheid. %n stichting die 

zich dergelijk onderwijs ten doel stelt zal zelf eisen aan de kwalifikatie 

van de leerkracht stellen. 

Aan het einde van de informatieavond ging Jan Duffhaus, P.P.D. raadslid, 

nog in op praktische vragen en zei hot volgenden 

"De uitbreiding van de Pyrami.eschool is in de gemeenteraad ter sprake geweest; 

raadslid Snellen heeft toen gepleit voor voor een onderzoek naar de kwan-

titatieve en kwalitatieve behoeften. Ik heb hem van harte ondersteund. 

Volgens wethouder Rijnders zou de uitbreiding van de Pyramideschool op de 

agenda van de volgey.de raadsvergadering staan; dit gebeurde niet omdat de 

ideeën intussen gewijzigd waren. De gedachten gingen meer uit naar een 

tweede school in de Koolhof. Het voorstel tot het verlenen van een voorbe-

reidingskrediet werd in de raadsvergadering van augustus niet afgewerkt; dat 

komt nu automatisch in september, Ik weet niet of de plaats nu bekend is, 

Uit het Helmonds Dagblad heb ik begrepen dat het schoolbestuur van de 

Pyramide heeft laten weten slechts het beheer van een nieuwe school op 

zich te willen nemen indien die school op de door hen gewenste plaats komt. 

Volgens mij ontstaat daar misschien een opening naar een ander schooltype of 

naar openbaar onderwijs. Als u dat wilt, moet u als ouders in staat zijn wat 

te doen. Als gemeenteraadslid kan ik bijna niets. Op formele gronden kan ik 

niets tegenhouden als een schoolbestuur aan de raad een verzoek richt om een 

school te financieren. Ik kan slechts ±egenstemmen als ik iets op de kwali-

teit van het onderwijs kan aanmerken en daar is geen sprake van." 



DE VERKIEZINGSUITSLAG IN DEURNE 

Nog even een kleine nabeschouwing over de verkiezingen in Deurne. 

Ook in Deurne werd duidelijk de landelijke trend gevolgd met maar 46n af- 

wijking: het CDA wist zich praktisch te handhaven. Als ik PvdA, de PPR en 

de PSP bij elkaar optel kom ik tot 24% (+01). Als dat bij de gemeenteraads- 

verkiezingen ook eens gehaald kon worden. 

Opmerkelijk was ook in Deurne hot verlies van PPR en CPN. Het is ook bij 

deze verkiezingen weer duidelijk geworden dat er hard en samen gewerkt moet 

worden voor de verkiezingen van 1978 van de gemeenteraad. Het bestuur is al 

druk bezig met de voorbereidingen waarover meer verteld zal worden in de komen- 

de ledenraadsvergadering van de PPD. De verkiezingscampagne zal zo mogelijk 

nog groter moeten zijn dan bij de tweede kamerverkiezingen. En dan valt 

vooral te denken aan persoonlijke inzet. Bovendien, het gironummer van de 

penningmeester staat op blz. 1. 

.11111••■ 

VOLGEND JAAR DRIE KEER NAAR DE STEMBUS??? 

Volgend jaar mogen we in ieder . eval twee keer stemmen, namelijk voor de 

gemeenteraad en de provinciale staten. Misschien komen er in 1978 ook 

nog verkiezingen voor het Europees parlement. 

De PPD bereidt zich van nu af voor op de gemeenteraadsverkiezingen. 

Er moet een program komen en een kandidatenlijst. In de.statuten staat 

beschreven hoe dat allemaal moet de leden moeten er echter hard aan werken. 

Ook de samenwerking tussen de landelijke progressieve partijen in Deurne moet 

voor de volgende vier jaar geregeld worden. De samenwerking in de afgelopen 

drie jaar wordt door de PPD als erg positief ervaren, zodat voortzetting 

daarvan voor de hand ligt. Leden die ideeën hebben voor het programma worden 

verzocht die zo snel mogelijk bekend te maken. 



OVER RUIMTLIJKE ORDENING • INSPRAAK EN MIDDENSTAND. 

De laatste vergadering van de -emeenteraad voor de vakantie (de juni-vergadering) 

leverde een belangrijke verrassing op. Aan de orde was de aankoop van garage 

van Goch in het centrum. De P.P.D. heeft over de plannen van de gemeente 

in het centrum als standpunt: 

1. Geen verdere afbraak van bestaande woonruimte in het centrum. 

2. De aanleg van winkelcentrum de Martinet maakt het noodzakelijk dit 

winkelcentrum te verbinden met de winkels in de stationsstraat. 

De plannen volgens het geldede bestemmingsplan zijn veel rigoreuser. Die 

dateren nog uit de tijd dat de economische groei geen renzen bleek te hebben. 

De plannen voorzien in afbraak van woningen in de Martinetstraat en uit-

breiding van het winkelbestand in h:t centrum met ongeveer 3000 m
2 verkoop-

oppervlakte°  

Geruime tijd geleden stelde. het CIMK (Centraal Instituut voor Midden- en 

Kleinbedrijf) voor gezamenlijke ;3kening van middenstand en gemeente een 

rapport op over behoefte aan winkels in het centrumgebied. De P.P.D. heeft 

er'steeds op aan gedrongen dit rapport in een openbare raadsvergadering ter 

discussie te stellen. Dat is er nooit van gekomen. Dit sterkte de P.P.D. in 

haar overtuiging dat de conclusies van dit rapport aanvechtbaar zijn. 

De P.P.D. heeft de indruk dat uitbreiding van het winkelbestand in het 

centrum met 3000m2 
ten koste gaat van winkels in kleinere winkelconcentraties 

zoals die er nog zijn in Walsberg, Zeilberg, St. Jozefparochie en in het 

deel van de stationsstraat wat buiten het centrumgebied valt. 

De P.P.D. acht het omdiverse redc:-en niet de taak van het gemeentebestuur 

om te bevorderen dat deze winkelconcentratie in andere wijken achteruit gaan. 

Bovendien wordt het karakter van het centrum van Deurne ernstig bedreigd 

indien daar woonhuizen moeten wijken voor winkels. In dit korte bestek is 

het niet mogelijk nog verder in te gaan op onderdelen van het centrumplan 

waarop de P.P.D. een andere visie heeft. 

De aankoop van garage van Gogh vond de P.P.D. nodig om de verbinding tussen 

Martinetstraat en stationsstraat tot stand te brengen. Dat voor de ver-

binding ook woonhuizen moeten sneuvelen (tegenover het postkantoor)dat zien 



wij helemaal niet zitten. Het zijn relatief goedkope woningen die voor veel 

Deurnese mensen aantrekkelijk zijn om goedkoop in te wonen. Ons raadslid 

vroeg daarom in de raadsvergadering de garantie dat die woningen zouden 

blijven staan, voordat hij wilde instemmen met de aankoop van garage van Gogh. 

Die garantie kreeg hij niet en daarom stemde hij tegen. 

In de discussie deed zich iets heel wonderlijks voor. Raadslid Lichteveld 

(CM middenstander) wist als troost voor ons raadslid te melden dat er een 

soort commissie bezig is met het bekijken van het centrumplanen dat die 

commissie waarschijnlijk wel zal adviseren wat meer woonruimte ipv. winkels 

in het centrum te plannen. Ons raadslid was geheel onthutst en vroeg of 

de heer Lichteveld soms een privé bureau ruimtelijke ordening erop na houdt. 

ldat blijkt het geval: Afgevaardigden van de middenstand bek ijken samen met 

ambtenaren van de afdeling ruimtelijke ordening het centrumplan en dat gebeurt 

volgend de heer Lichteveld "oEdat de middenstand ook recht op inspraak heefton 

Als er iets is wat NIETS met inspraak te maken heeft dan is dat hier het geval. 

Wat hier gebeurt, is dat met enkele belanghebbende (niet DE middenstand) 

buiten medeweten van de gemeenteraad om, in besloten vergaderingen de kans 

krijgen gemeentelij e plannen te beïnvloeden. Inspraak zou zijn dat alle belang,- 

hebbenden (ook inwoners, omwonenden, kanten van de middenstand (:) en ook 

de middenstand in andere delen van Deurne) kans zouden krijgen om in het 

openbaar, volgens door de gemeenteraad vastgestelde procedures, in een vroeg 

stadium plannen van het gemeentebestuur van op- en aanmerkingen te voorzien 

om zodoende bij te dragen aan de besluitvorming. 

Maar zover zijn we in Deurne nog lang niet: 

Er kwam weer eens een flinke aap uit de mouw, tijdens de juni-vergadering 

van onze gemeenteraad: 



BERICHTEN UIT DE PPR. 

PPR in Deurne 

Sinds kort is het secretariaat overgenomen door Annemarie Hendrickx, 

Strausslaan 2 in Deurne. 

PPR in het gewest Helmond 

Op woensdag 31 augustus vond in Helmond een bijeenkomst plaats voor leden 

van de PPR in het gewest Helmond. Hier werd het volgende besloten: 

1. De ledenlijst in het gewest Helmond wordt bekeken op onjuisheden. 

Annemarie Hendrickx, Strausslaan 2 in Deurne zal de administratie van 

het ledenbestand in het gewest gaan bijhouden. 

2. Per gewestgemeente zal een contactpersoon worden aangezocht voor zover 

ter plaatse geen PPR-aktiecentrum bestaat. 

3, Vanuit het gewest Helmond zullen aangemeld worden voor een (onverkies- 

bare) plaats op de kandidatenlijst voor de verkiezingen van de Provinciale 

Staten in 1978: Win Raaymakers (Helmond), Frans van Hoek (Gemert) en 

Jan Duffhauss (Deurne). Gezocht wordt nog naar een geschikte kandidaat 

in Someren. 

Provinciale ledenvergadering PPR Noord-Brabant. 

Op zaterdag 3 september werd op de opvallend druk bezochte ledenvergadering 

het nieuwe bestuur gekozen. Eeltje Talstra is nu voorzitter, Ben Windsant 

vice-voorzitter/pennLigmeester, Gerard de Jong politiek secretaris en Fred 

Hermans partijsecretaris. Jan Duffhauss blijft lid van dit bestuur en is be 

last met oa. partijopbouw in het gewest Helmond. 

De ledenvergadering keurde het beleidsplan van het bestuur goed, dat oa. 

nauwe samenwerking wt de PvdA vooropstelt. (=voortzetting huidige samen-

werking) Bij deze samenwerking moeten-ook nu weer- D'66 en PSP betrokken worden. 

In het beleidsplan staat ook dat de PPR de bereidheid heeft om deel te nemen 

aan het werk van het college van gedeputeerde staten. Als belangrijkste vraag-

stukken waarop de PPR zich op provinciaal nivo wil concentreren worden in het 

plan genoemd: Miljeu, ruimtelijke ordening, werkgelegenheidspolitiek en wel-

zijnspolitiek. 

In de Tweede Kamer is Leo Jansen belast met de kontakten met onze provincie. 

Dit betekent oa. dat hij regelmatig beschikbaar is voor werkbezoeken aan 

Brabant, bij voorkeur op vrijdag. 



WAT 	WAAR 	WANNEER 

september 'Den Draai" onderwijsinformatie-avond (zie verslag) 

12 september Raadsagenda-voorbereiding 

19 september Raadsagenda-voorbereiding 

21 september Algemene ledenvergadering Partij van de Arbeid 

24 septmber Anti-Kalkardemonstratie 

25 september .:.1,:gemene ledenvergadering Progressieve Partij Deurne 

3 oktober Thema-avond 

10 oktober Raads-agenda voorbereiding 

17 oktober Raadsagenda-voorbereiding 

24 oktober Thema-avond 

31 oktober Thema-avond 

7 november Raadsagenda-voorbereiding 

14 november Raadsagenda-voorbereiding 

21 november Thema-avond 

28 november Algemene ledenvergadering Progressieve Partij Deurne 

5 december Sinterklaas 

12 december Raadsagenda-voorbereiding 

19 december Raadsagendavoorbereiding. 

De thema-avonden moeten nog ingevuld worden, doch hierover zullen wij 

u informeren via de dagbladen. 

Raadsvergaderingen: 20 september, 18 oktober, 15 november en 20 december. 

Ondergetekende: 0 0 0 0 0 0 0 0 0 • 0 0 0 0 0 0 0 • 0 • 0 • 0 

adres:0 0 00000000000000000 00 00 0 0 

plaats:.•..................0•0•0 

O wil het PPD-bericht toegezonden krijgen 

O wil lid worden van de PPD 

O wil lid worden van de PvdA 

O wil lid worden van de PPR 

Aankruisen wat gewenst is. 

.500000000000000000000•• 

(handtekening) 

Opzenden aan: PPD, Postbus 114, Deurne. 
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Een uitgave van de Progressieve Partij  Deurne, 

Redaktie: Progressieve Partij Deurme 
Postbus 114 
DEURNE 

Ni 11 	30 november 1977 

JAMMER 

Voorwaarts en gauw vergeten..... 

De in de Progressieve Partij Deurne samenwerkende partijeg zijn het 
niet eens kunnen worden over de voortzetting van die samenwepkj.mg 
in de komende vier jaren. 
Hoe dat is verlopen hebben we kunnen volgen in de ledenvergade-
ringen van de P.v.d.A, PPR, PSP en PPD van de afgelopen maanden, 
Het staat nu vrijwel vast dat er minstens twee preogressieves 
lijsten zullen zijn bij de gemeenteraadsverkiezingen van volgend 
jaar. 	Een P.v.d.A lijst en een PPD lijst. 
PPR en PSP blijven in de PPD samenwerken met ook die progressie-
ven die geen lid zijn van een landelijke politieke partij. 

Zij vonden nog programmatisch nog in de samenwerking van de afge-
lopen jaren, aanleiding de contructie te veranderen. De P.v,d.A 
koos voor het tonen van eigen gezicht "identiteit" zoals dat dan 
officigel heet en hopen op alle stemmen van die mensen die op 
25 mei j.l. Joop den Uyl stemden. 

De anderen in de PPD denken daar anders over.Niet alleen veronder-
stellen zij, dat dorpspolitiek nu eenmaal—helaas— dikwijls nog een 
kwestie is van stemmen op personen inplaats van op programmaas en 
levensovertuiging; bovendien vinden zij dat de plaatselijke prógre-
sieve politiek nog pas in de kinderschoenen staat en versnippering 
van krachten daarom niet te verantwoorden is. 

De nu ontstane situatie betekent twee campagnes voeren,twee pro-
grammaas schrijven,twee kandidatenlijsten opstellen. Inplaats 
van alle energie te kunnen steken in progressieve politiek in 
Deurne moeten de progressieven nu op twee plaatsen hetzelfde 
werk doen ( en dat in een tijd dat we allemaal moeten proberen 
zuinig te zijn met energie). 

Geen eenheid weer bij de Deurnese Progressieven? 
Onze politieke tegenstanders kunnen tevreden zijn! 
Reden temeer om aan samenwerking tussen beide lijsten de grootst 
mogelijke aandacht te schenken. 
Na de verkiezingen, of misschien al afspraken vooraf? 
Gemakkelijk zaij het niet zijn; we zitten immers van nu af ook met 
twee"achterbannen". Er is geen centraal punt meer waar de progres-
sieven van Deurne hun plannen uitwerken en verantwoording afleg-
gen. Jammer! Maar ,hoe moeilijk ook, de samenwerking zal er moeten 
komen. 
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(ON)MOGEIYKHDEN VOOR JEUGD- 'EN JONGERENWERK 

Op 31 oktoberganiseerde de PPD een forumavónd over de positie 
van hot jeugd en jongerenwerk, in verbahd met het koáende de-, 
centralisatiebéleid van het ministerie van CRM. Vóor het forum waren 
mensen uitgenodigd die hun activiteiten in hoofdzaak in de 
"voorwaardenscheppendesfeer ontplooien; het waren: -  
Dilia van de Heein,'voormalig kamerlid PPR, 
Harrie Aarts, van aeprovincial jeugd- en jongerenraad en 
Herman van Melick, secretaris van de stichting jeugd- en jongeren- 
werk in Deurne, 
Ed van de Kerkhof completeerde dit drietal als gebruiker, genieter, 
of slachtoffer van voorgekookte regelingen: 
Rob Jongen forumvoorzitter, zette aan het begin van de avond 
eerst nog wat dingen or een rijtje. Hij vond dat het jeugd- en 
jongerenwerk er in het. verleden bekaaid was afgekomen. Toen de 
jeugdproblematiek zich duidelijker ging manifesteren kwamen 
ook alternatieve vormen van dienstverlening op gang, maar aparte 

subsidieregelingen voor kwamen. In 1979 gaan de nieuwe rijksbij-
drageregelingen jeugd- en jongeren en sociaal-cultureel werk van 
start, binnen de kaderwet welzijnswerk. 
In de eerste kennismakingsronde constateerde Dilia van der Heem 
dat jeugd- en jongerenwerk nog steeds in de sfeer van vrije- 

_ tIldsbesteding gedaan wordt. Ook de povere passage over dit werk 
in de beleidsnota 1978 van B en W van Deurne benadrukt slechts het 
recreatieve aspect. Zij vindt deze visie te eng en pleit voor een 
.apart beleid voor jongeren en vindt dat dit dan pas goed beleid 
is als de jongere daarin bekeken wordt als iemand die werkt, eigen 
huisvesting wil hebben, zich schoolt en ontwikkelt tot een vol- 
wassene.  Zij gaat nog verder en vindt dat een goed samenhangend 
jeugdbeleid niet bij voorzieningen stil moet blijven staan, .waarin 
zij ruimte krijgen om eigen verantwoordelijkheden te ontdekken, 
-nee- er moet samen met de jongeren getracht worden de probleem-
veroorzakende factoren o-.:? te sporen. 
Ed van de Kerkhof kan zich in deze ideeën helemaal terugvinden 

• en pleit voor jongerencentra die zelf beleid kunnen bepalen. 
De stichting jeugd- en jongerenwerk. Deurne wil volgens 'Herman 
van Melick een platform zijn voor jongerencentra, een spreekbuis 
naar gemeente en ministerie, en is het subsidiekanaal•jammer 
genoeg maar voor twee centra. 
Wij, zo zegt Harric. Aarts, benaderen het jeugdwerk als een jeugd-
welzijnsvraagstuk en adviseren dus over alle vraagstukken waarin 
jeugdwelzijn aan de orde komt, op gebied van gezondheidszorg, 
wonen, werk otc.. Wij vinden dat er een integraal.  jeugdbeleid moet 
komen, waarin duidelijke dwarsverbindingen worden aangelegd. 
In de tweede fórumronde worden er pittige uitspraken gedaan en 
wordt hot spanningsveld tussen "dolt overheid en doelstelling van 
van jongeren heel duidelijk emin of meer in volgorde van radikaliteit 
registreerden wij de vA_gende opmerkingen: 

-Jeugdwerk zal meer aandacht moeten vragen bij de gemeente.. 
- De meetbaarheid van het werk ligt niet in de voorwaardenscheppende 
sfeer, maar valt af te lezen in de mate waarin jeugd zelfstandig 
wordt. 
- De stichting jeugd- en jongerenwerk Deurne functioneert in het 
gehele welzijnsbeleid; het is traditioneel jeugdwerk en kent geen 
randvoorzieningen. 
- Rol stichting Deurne is te beperkt en wil geen katogorale benade-
ring. Wij zijn bezig om een afgerond pakket voorzieningen aa }te 
bieden samen met SOD en St. Jozef. 
- Politiek gezien vind ik het een juiste stap dat de subsidiëring 
van het jeugd- en jongerenbeleid van de CRM-toren naar de gemeente 
verlegd wordt. 
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-"De zorg" regeling gaat nog verder ; begeleiding bij wonen, werken 
en studèren, ook hulp bij sociale actie. 
- Beslissingen moeten dichter bij de mensen gebracht worden. 
•-• Goed welzijnswerk heeft een continue lijn nodig en geen verkokering 
in subsidieregeling. 
- Ik ben kapot van CRM, en hou mijn hart vast. Het verhaal van 
Ed kom ik iks maal tegen. 
- Het beleid moet om! Je kunt wel alles proberen te regelen, struc-
tuurtjes uitdenken, maar de mentaliteit van de overheid is er een 
die uitblinkt door gebrek aan begrip voor jongeren die het moeilijk 
hebben. 
-. Nu de beslissingsbevoegdheid bij de gemeenteraad komt te liggen 
wordt de strijd om de belangenbehartiging een politieke en een ver-
antwoordelijkheid van de kiezer! 
- Hamvraag was; Hoe is het mogelijk een zodanige situatie te ver-
krijgen dat het systeem, de overheid, de jongeren zoveel mogelijk ruim-
to biedt binnen hun centra? Hoe is de controle en het duwen in hokjes 
zodanig te beperken dat de spontaniteit, do zelfstandigheid van 
de jongerenbewegingen gewaarborgd blijft? 

Zo kwam aan een leerzame avond waarop beleidsplanners, uitvoerders, 
voor de aanwezige jongeren, misschien wat te deskundig en technisch 
hun zegjes deden, weer een einde.Voor liefhebbers van vakjargon 
hieronder nog wat leuks uit de nota over provinciaal jeugdbeleid. 

Gemeentelijke verantwoordel2Deid (misvatting) 
Hoewel voor de gemeentelijke verantwoordelijkheid ten aanzien van 
de realisering van en de toegankelijkheid tot welzijnsvoorzieningen 
in beginsel niet relevant is of de gemeente bijdraagt in de finan-
ciering van deze voorzieningen, mag de waarde van hot gemeente-
lijk subsidie op het concrete welzijnsbeleid in de lokale samenleving 
niet worden onderschat. Ten onrechte leefde bij een aantal parti-
culiere instellingen de opvatting, dat de beleidsfunctie van de 
overheid tav deaard en de omvang van voorzieningen vooral bepaald 
wordt vanuit de gemeentelijke verantwoordelijkheid voor de besteding 
van overheidsgelden. 
Deze opvatting gaat voorbij aan het uitgangspunt, dat do overheid de 
primaire verantwoordelijkheid heeft voor de toegankelijkheid van 
voorzieningen van alle burgers. 
Met deze foutieve gedachtengang houdt nauw verband de idee, dat een 
subsidieregeling of subsidieverordening een inmenging van over-
heidswege is, die tot doel heeft de subsidie-ontvangende instelling 
aan banden te leggen door ecn reeks van verplichtingen. 

Overiee_tupsen overheid en particulier initiatief 
Een goed overleg tussen overheid en particulier initiatuef op het 
gebied van het welzijnsbeleid kan er toe bijdragen de behoeften in de 
samenleving te onderkennen, prioriteiten te bepalen en voorzieningen 
en behoeften beter op elkaar af te stemmen. 

Planning is het expliciet formuleren van doelstellingen waarop wel-

zijnsactiviteiten on de langere termijn moeten worden gericht. 
Programma's zijn nodig voor het aangeven van die activiteiten die 
verricht dienen te wordcn om de doelstellingen, in de plannings-
fase geformuleerd, te realiseren. 



WAT ED VERTELDE OP DE THEMA-AVOND OVER JEUGD EY JONGERENWERK 

Natuurlijk is het erg moeilijk om in hut tijdsbestek van zo'n tien. 
minuten aan te Leven .'at precies de hele problematiek istussen de 
jongerencentra aan de ene kant en de diverse overheden aan de andere 
kant, Maar goed, ik zal het proberen. 

Om een beetje van de problematiek te begrijpen wil ik eerst even 
ingaan op de geschièdenis van de jongerencentra. Waar komen die 
eigenlijk vandaan, hoe zijn die ontstaan? 
De dingen, die tegenwoordig open jongerencentra heten, dat waren 
in de zestiger jaren groepen jongeren, jongeren van vijftien, zestien, 
zeventienjarige leeftijd. En elke stad, elke gemeente kende grotere 
of kleinere groepen van die jongeren die 6611 ding gemeen hadden: 
de onvrede met de maatschappij. 	die jongeren, die die onvrede met 

die maatschappij hadden die wilden zich aan die hele maatschappij ont-
trekken, die wilden er niet meer aan meedoen, Ze wilden niet meer 
aan geweld meedoen, dus weigerden ze dienst of verzonnen allerlei' 
trucs om onder de dienstplicht uit te komen. Deurne kent zo eigen-
lijk een hele generatie jongeren die die nooit of maar een paar dagen 
in dienst zijn geweest 	 
In een instant nieuwbouwpakketwoninkje gaan zitten: dat nooit 	 
ze kraakten liever een oud pandje... 
Ze gingen van school af, ze wilden niet werken, ze wilden zich ont- 
trekken aan de duffe televisie-mentaliteit die heerste in de huizen 
van hun ouders, politici waren oplichters, kortom: de jongeren wilden 
aan de hele corrupte, saaie, stinkende maatschappij niet meer meedoen, 
op geen enkele manier. 

Daar waar die groepen erin slaagden, meestal via kraakacties, 
een of ander gebouw te krijgen ontstonden de zg. ",pen jongerencentra". 
iet woord "open" sloeg eigenlijk niet zozeer op het feit dat het 
gebouw door alle mogelijke jongeren bezocht zou kunnen worden, want dat 
was beslist niet het geval. Het waren wel degelijk gebouwen bestemd 
voor een bepaalde grote  jongeren, de ontevredenen, de subcultuur-
jongeren. Het woord uopen" sloeg meer op het feit dat die jongeren 
die de jongerencentra bezochten alle vrijheden hadden om initiatieven 

te ontplooien en te verwerkelijken. Wat ze ook deden... Door de vrijheid 
die de jongeren elkaar schonken, door de vrijheid die ook de overheid 
de jongerencentra gaf (want ze wisten eigenlijk niet hoe ze erop 
moesten reageren) is er een heleboel creativiteit en initiatief op al-
lerlei gebied door de jongeren ontwikkeld zodanig dat er op dit momat 
eigenlijk geen enkel jongerencentrum is dat precies hetzelfde is als 
een ander jongerencentrum.. . .... 

Voor de burgerij betekeden de jongerencentra eigenlijk een soort 
duivelse broedplaatsen, plekken waar komplete chaos en ontucht 
heerste, werkschuw tuig rondhing onz. Zo gold voor de boerderij een 
tijd lang het feit dat er stevig aan naaktloperij werd gedaan en 
ander ontucht werd bedreven... diverse brave burgers hadden het 
met eigen ogen gezien.... in werkelijkheid zaten de jongeren met 
drieduLbele jassen rondom een knetterend haardvuurtje, want er was 
nog geen centrale verwarming.-- in werkelijkheid bouwden ze in die 
tijd een van de mooiste jongerencentra van Nederland 	 

Na verloop van tijd bleek dat het eigenlijk onmogelijk was een nieuwe 
wereld binnen vier muren te scheppen, de jongeren konden zich niet 
onttrekken aan de maatschappij om hen heen, 
Jongeren die wilden trouwen moesten gcnogen nemen met een instant-
woninkje, graag of niet. 
Om te kunnen eten heb je geld nodig en dus moet je gaan werken in 
die maatschappij en als je geen werk kunt krijgen moet je je hand ophou-
den bij de sociale dienst en ben je verplicht uren lang op een bankje 
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te gaan zitten in het arbeidsbureau 	 
Wanneer je jezelf onttrekt aan het leger verandert dat niks aan 
het geweld in die maatschappij, integendeel, overal om je heen neemt 
het toe..., 

De jongeren die eertijds hun vlucht uit de wereld te kunnen volbrenger 
door het opbouwen van ee sub-cultuurtje binnen de veilige muren van 
hun jongerencentra kwamen tot de ontdekking dat er.  helen al niks te 
vluchten viel.... 
Hun verzet, wat eertijds een vluchten was, zij het con uiterst 
initiatiefrijke en creatieve vlucht, dat verzet nar-. andere vormen aan... 

De hippies en de provo's in Amsterdam werdwi kabouters die uiteindelijk 
een•wethouder•leverden voor de Amsterdamse gemeenteraad... 
De jongeren weigerden geen dienst Meer maar. gingen juist wel in dienst 
en richtten de *VVDM op om van binnen uit het leger te veranderen. 
Een jongerencentrum uit Gemert dook de politiek in en zit nu als 
Werkgroep Gemeentepolitiek alseen van de grootste partijen in de 
Gemertse gemeenteraad..... . 
Het gaan stemmen bij verkiezingen werd belangrijk, aan demonstraties mee-
doen ook. 
Kortom: de onvrede van de• jongeren met 'de maatschappij, hun verzet 
ertegen,-.nam politieke vormen aan: de ene jongere werd vanuit de 

••.subeultuur burgemeester van Rotterdam, de andere koos de weg van het 
gewelddadig verzet , waarvan in ons land de Rode Jeugd iet voorbeeld 
is.,.. en tussen die twee uitersten schommelde zo'n beetje de hele 
jongerenbeweging... 

Intussen bleek ook duidelijk dat je jezelf als jongerencentrum ook 
niet aan de maatschappij, aan het systeem, met name aan de overheid 
kunt onttrekken. Zelfs alsje als jongerencentrum al dacht een tame-
lijke vrijheid te hebben ontwikkeld waarin alle spontaniteit van de'  
jongeren gebotvierd kon worden dan was daar toch vrager of later het 
systeem, in de vorm van de overheid die je als jongerencentrum in 
je nekvel greep. 

Want alsje alsjongerencertrum, als groepering van jongeren, al ge-
accepteerd wordt, wat overigens een hele moeite is, dán wil de over-
heid je ook volledig controleren en in de bestaande hokjes duwen, en 
dat gebeurt dan op zo'n manierdat er van de opzet van het oorsprn-
kelijke jongereneentrum weinig meer over blijft... 

Om h-t maar een te schetsen: als' jongeren centrum moot je over een 
gebouw beschikken, natuurlijk. Wel, in de beginperiode van de jongeren-
centra Werden er talloze gebouwen gekraakt. 
Her en der was de overheid best beried om jongeren gebruik te laten 
maken van zo'n pand, maar... dan moesten zo wel officieel zijn 	 
en al functioneerde de groep'nog net zo gesmeerd, je zou en moest 
ofwel een vereniging ofwel con stichting worden ofwel je aansluiten 
bij de al bestaande stichting samenlevingsopbouw of de stichting 
jeugd en jongerenwerk zoals hier in Deurne. En deed jo dat niet dan 
werd je simpelweg uit je mooie gebouwtje gegooid cn bestond je 
eenvoudigweg niet..... 
Trouwens wanneer je als jongerencentrum besloot om maar zoveel mogelijk 
de touwtjes in eigen hand te houden en met z'n allen een stichting of 
vereniging te worden dan is het nog niet zo gemakkelijk om erkend te 
worden door de overheid. Dat bewijst de geschiedenis van .Ereeland wel.. 
Je wordt pas echt voor "vol,' aangezien als je als jongerencentrum vá3t 
onder een of andere stichting waar de overheid danig greep op heeft. 

En daar komen we bij de kern van de problemen waar we het vanavond 
over hebben. 

-14 	"1 
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Arlránt -Vrat geteurt -ér aig de ovcrneid vr ij spel krijgt-11T de jongeren-: , 	r 	 I 	 • 
centra.... Kijk: de overheid ci:á'Cidddlk--hict in sta-át' offl -tre&les - te 
begrijpen wat een jongerencentrum is, is ook niet in staat om er 
adekwaat op te reageren. 
Dat komt omdat de overheid verbrokkeld is, opgedeeld in allerlei hokjes 
netjes van elkaar gescheiden. 
Wil je iemand hulp bieden dan moet je bij het hokje maatschappelijk 
werk zijn of hot hokje justitie. 
Wil je een danscursusje opzetten dan heeft de overheid daarvoor hot 
hokje cultureek werk. 
Wil je informatieavonden organiseren, vormingsactiviteiten ont -,Dlooien 
dan moe t je zijn bij het hokje onderwijs. 
Wil je een winkeltje met tweedehands spulletjes beginnen, dan hoor 
je aan te kloppen bij het hokje economische zaken... 
en.. zo denkt de overheid.. waar het enen hokje is, daar kan het 
andere niet zijn....kijk, je 'munt geen tweedehands spulletjes verkopen 
in een bebouw waar 's av nds ook muziekgroepen optreden. En waar 
informatieavonden gehouden worden over de Derde Wereldwinkel daar 
kun je geen weggelopen meisje een paar nachten onderdak verlenen.. 1. 

Dus wat doet de overheid??? Eenmaal greep op de zaak probeert ze een 
jongerencentrum in 66n hokje te duwen en dat is dan hot hokje 
vrije-tijdsbesteding meestal. En aan die vrijetadsbesteding mogen dan 
eigenlijk alleen maar jongeren meedoen die niet ouder zijn dan eenentwin-
tig jaar...... 
En als de overheid dát eenmaal gelukt is, dat duwen in een hokje, 
dan wordt de rest verboden 	 dan mag je geen tweedehands spulletjes 

emeer-verkopen i -geon mci,sen mot problemen meer opvangen, •niet .dag en 
nacht de deur open hebben nee, dan ben je voortaan'een horecabedrijf 
en dan met je je aan de regeltjes.van de drank- en horecawet houden... 
En die overheid doet dat allemaal onder het mom van "zorg". 
Welzijnszorg noemen ze dat, zorgen voor je welzijn. 
Dat zorgen voor het welzijn van een jongerencentrum betekent dan bijvoor-
beeld aan de ene kant het geven van 200.000 gulden voor een spik-
slinternieuw stenen gebouw (waar overigens nooit om gevraagd is), van 
de andere kant het invoeren van een heleboel controle- cn beperkende 
maatregeltjes: begeleiding waar je nietom gevraagd hebt, sluitings- 
tijden die je niet'• wilt, tien uur de muziek stop enzovoorts 	 

En met die zorg, die welzijnszorg, ontneemt de overheid veel creatieve 
initiatieven aan jongeren, ontneemt ze de spontaniteit aan de hele 
'openjunL,ercncentraboweging. Die hele inperking, dat ingepakt worden 
door de overheid heeft op plaatsen waar het al gelukt is geleid tot 
een apatische jeugd of een Leweldadig verzet tegen het systeem. 

Het is daarom dat ik dit verhaal eigenlijk afronden wil met 56n vraag: 
Hoc is het mogelijk een zodanige situatie te verkrijgendat het systeem, 
de overheid, de jongeren zoveel mcgoAjk ruimte biedt binnen hun centra? 
Hoe is de controle en het duwen-in-hokjes zodanig te beperken dat de 
spontaniteit en de zelfstandigheid van de -jongerenbewegingen gewaar-
borgd blijft? 
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STOP  DE NEUTPONEBOM 

We zullen in het kort ingaan . op de geschiedenis, de politieke gevolgen 
de uitwerking en de ontwikkeling van standpunten tav. de neutronenbom. 

In 1958 zijn de Amerikanen al begonnen met de ontwikkeling van de N-bom. 
In 1963 wordt Met succes een prototype beproefd. Dit kon toen pas 
orldat er eind jaren vijftig, begin 60 een ver .rag bestond. tussen Rusánd 
en Amerika om geen atoomproeven te doen. Na de geslaatde proef werd 
de neutronenbom wel verder ontwikkeld maar uiteindelijk toch niet 
ingevoerd. De neutronenbom belandde in de ijskast. Daar had hij moeten 
blijven maar helaas. Op dit moment gaat er voor do generaals die 
Europa verdedigen een droom in vervulling, Zij zullen, alswij hier niet 
krachtig tegen protesteren, een gruwelijke Perfectie van de- waterstof-
bom in handen krijgen. Een bom die bij uitstek geschikt is voor Europa 
want de neutronenbom spaart gebouwen en materialen, in tegenstelling 
tot de atoombom, maar zaait door' en verderf onder alles wat leeft. 
De eerste gegadigden voor dit super-wapen, waarop Russen en Chinezen 
de eerstkomende jaren totaal geen antwoord hebben zijn de vieftien 
Nato-landen, waaronder Nederland. 

Puur militair gezien is het wapen perfect. Zeer handelbaar, uitermate 
precies, dodelijk zonder verwoestende uitwerking van de atoombom. 
In bepaalde kringen wordt de N-bom altijd aangeprezen als een schoon 
humaan (menselijk) wapen. Een voorbeeld over de werkelijkheid leert ons 
echter wat de gevolgen zouden zijn als de bori op een dicht bevolkt 
gebied zou vallen: 
- Tot 200 meter van waar de N-bom tot ontploffing wordt gebracht zul-
len alle mensen, huizen en gebouwen volledig vernietigd worden. 
- Tot 800 meter zijn de bewoners binnen 5 minuten tot niets meer in 
staat en sterven binnen twee dagen. Verder zullen er tot 800 meter 
no aaanzienlijke vel'woestingen aan huizen en gebouwen te zien zijn. 
- Tot 100 meter volledige machteloosheid van de mensen. Na kortstondig 
herstel sterft iedereen na 4 tot 6 dagen. 
- Tot 1200 meter: twee uur na explosie afneen van menselijke acti-
viteit. Zeer geringe overlevingskans, ondanks gebruil_ van medikameneten. 
Na enelo weken treedt meestal de dood in. 
- Tot 1400 meter .zal de ex olie van de N-bom nog voor de helft van de 
bewoners fataal zijn. Deze machteloosheid (beschadiging centrale 
zenuwstelsel) waarover gepraat wordt gaat gepaard met verschijnslen 
zoals overgeven, diarree, dar-::syndroom (te vergelijken met de ergste 
vorm van cholera) en beenmergsydroom (verlies van beenmerg). 
Hieruit kan de conclusie getrokken worden dat de mensen ontzettend 
te lijden hebben als ze getroffen worden door neutronen. De mensen 
die nu nog van een schoon en humaan wapen durven spreken moeten wel 
een zeer vervrongen geest bezitten. 

Bovendien betekent invoering van de neutronenbom verlaging van do 
drempel om ook gebruik te maken van dat wapentuig. Niemand maakt ons 
namelijk wijs dat die nuctroncnbom n iet eerder ingezet zal werden; 
en ntemand hoeft ons dan te vertellen dat de stap van een N-bom 
naar een atoombom nog maar klein is. 

Wat is er tot nu toe in Nederland 2,:ebeurd? 
Op maandag 2J oktober is de nota overdjneutronenbom van de hand van 
Stemerdink en van de r Stoel verschenen. Zij doen in deze nota geen 
duidelijke uitspraak. Ze kondigen echter wel aan dat begin volgend jaar 
beslissingen in Nato-verband zullen va len, 
De nota is wel doorspekt van termen die erop wijzen dat Stemerdink en 
van der Stoel vinden dat de N-bom een noodzaak is voor de Navo. 
Hieruit blijkt weer eens dat het zeer hard nodig is dat het 
nederlandse volk zich hier tegen verzet. De door hot initiatief 
"Stop Du Neutronenbom" begonnen volkspetitie om te komen tot een 
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massale uitspraak van het nederlandse volk tego- dit wapen, stelt 
zich dan ook duido' k ten doel de ingeslagen weg van do Nato te ver-
sperren en de N-bom te torpederen. 
De twee ministers, van der Stoel en Stemerdink, constateren ook al 
in hun nota dat de publieke opinie een ernstige hinderpaal is voor 
de Nato- plannen. Zij schrijven ook dat de publieke opinie zakerlijker 
over het vraagstuk zou worden voorgelicht. Dit betekent dat de 
publieke opinie omgebogen moet worden in de lijn van de Navo-plannen. 
De noodzaak daartoe is blijkbaar groter geworden nu ook duidlijker is 
geworden dat de lan,raketten waarvoor al een beslissing in Amerika 
is gevallen met een neutronenlading zullen worden uitgerust als 
militairen en Nato-kringen hun zin krijgen. 
Dat zou dan ook helemaal in tegenspraak met alle tot dusver gedane 
uitspraken dat de lanceraket uitsluitend in een conventionele uit-
voering- dus niet alsatoomwapen- bij het Nederlandse leger zou worden 
inLevoerd. 

Terwijl de top-figuren van de PvdA (van der Stoel en Stemerdink) geen 
nee zeggen tegen de N-boly heeft het bestuur dit inmiddels wel gedaan. 
Het bestuur van de PvdA behoort ook, evenals de CPN, PSP, PPR,JKV, 
en Pax Christi tot de initiatiefnemers van de demonstratieve bijeen-
komst die op 5 november gehouden werd tegen de noutronenebom. 
Ook het CDA heeft blijk gegeven tegen de N-bom te zijn en ziet het 
gevaar wel in een nucleaire oorlog als de N-bom doorgaat. Zij deed 
echter neit mee aan de demonstratieve bijeenkomst in Utrecht. 

Uit bovenstaande blijkt ook al duidelijk dat de beweging togen de 
invoering van de N-bom een zeer grote invloed heeft gehad en hoeft 
binnen de politieke partijen; maatschappelijke en geestelijke stromingen 
etc. Deze beweging dwingt iedereen Positie te kiezen voor of tegen 
een nieuwe ronde in de kernbewapening, voor of togen ontspanning 
tussen oosten west waarop invoering van de N-bom een grote invloed 
zal hebben; voer of tegen de vrede en veiligheid van ons land* 

Sinds kort is er in Deurne ook een com.it6 "STOP DE NEUTRONENBOM" 
welke zich zal beijveren om op diverse manierenbekendhoid te geven aan 
het landelijk initiatief. 
Bovendien zal er binnenkort een huis aan huis hantekeningenaktie 
gevoerd worden in Deurne. 
Het contactadres is St. Jozefstraat 40 Deurne* 
Hier zijn ook affiches, stickers, bulletins en handtekeningenlijsten 
verkrijgbaar. 



IEDEREEN HEEFT RECHT OP GOEDE HUISVESTING  

Nadat in aai 1975 de nota huisvesting voor alleenstaanden en twee-
iprsoonshuishoudens aangenomen werd, hebben we ::en tijdje gehoopt 
dat er binnen afzienbare tijd iets gedaan zou worden aan het inmense 
huisvestingsprobleem waar deze groepen mee, to kampen hebben. 

Nu twee en een half jaar later is er nog steeds verdomt weinig gedaan 
aan deze onhoudbare toestanden. In de nota staat het zo mooi omschreven: 
"Iedereen van achtion jaar en ouder heeft recht op zelfstandige woon-
ruimte van goede kwaliteit voor een redelijke prijs". 
Om dit doel te bereiken zou elke gemeente van 25000 inwoners of meer 
een stuurgroep moeten instellen die dit hele beleid zou moeten begeleiden, 
Welnu mijnheer van Dam, heren wethouders en inwoners van Deurne;wat is 
er van al dat moois terecht gekomen? We zullen dc zenuwslopende gang 
van zake eens op een rijtje zetten: 
-7december-:1976- De aktie-groep huisvesting voor allen startoen inschrijv-
ings aktie te Deurne. Binnen enkele maanden kan de aktie-grocp170 namen 
overleggen van mensen die huisvesting zoeken. 
-6jan. 1977- Na maandenlang (vanaf 	mei 76) aandringen komt de stuur- 
groep eindelijk bij elkaar. 
-18april 77- De stuur groep huisvesting te deurne start een eigen 
onderzoek om op korte termijn de woonbehoefte te peilen. 
-27april 77- In een mooi artikel in het Helmonds Dagblad staat te 
lezen dat: Waneer blijkt, dat gemeente en woningbouwvereniging no-
voldoende aandacht aan de huisvesting van gediscrimineerde groepen 
(alleenstaanden, ongehuwd samenwonende, homofielen, buitenlandse 
werknemers, raciale minderheden en vluchtelingen)schenken, kan de 
minister vanaf 1 mei aanwijzingen geven betreffende de verhuur van 
woningen; 
-midden augustus 77- Het bureau Etin start met een officieel onderzoek 
naar de woningbehoefte voor allonstaando- en twee- persoons huis-
houdens. Dit alles volgens de richtlijnen die de heer van Dam in zijn nota 
geeft. Bij dit onderzoek doen zich cun aanteal onregelmatigheden voor 
die leiden tot'het naar huis sturen van een aantal enqueteurs. In hoe-
verre dit invloed heeft op de uitslag van het onderzoek blijft on-
duidelijk* 
-nov. 77- de uitslag van het onderzoek is nog steeds niet binnen. 
De stuurgroep heeft besloten om tot die tijd haar werkzaa mheden op te 
schorten. 

Uit dit korte verslag van wat er zoal op dit gebied gebeurd is; 
Zijn duidelijk een aantal conclusies -te trekken: 
-1- Er zijn nauwelijks stappen ondernomen om op korte termijn geen ge-
deelte van deze problematiek op te lossen. Mogelijkheden daarvoor 
zijn: - Het aankopen van gebouwen die geschikt te maken zijn voor dit doel. 
Een voorbeeld in Deurne; In de Zeilberg Blasiusstraat'LE staat een huis 
wat enkele jaren geleden gekocht werd door een partikulier en geschikt 
gemaakt werd voor kamerbewoning. Sinsdión is hot huis(met onderhuur-
ders en al, het lijkt wel koehandel)reeds tweemaal overgegaan van eigenaar 
zonder ingrijpen van de gemeente. Ondertussen worden de kamerbewoners 
overgeleverd aan de grillen van diverse eigenaren. 
Verder zou de Gemeente/ of-  de overheid stappen kunnen nemen om de 
woningbouwvereneging; waar de gemeente een stevige vinger' in de pap 
heeft; te verplichten voortaan ook alleenstaanden en twee-persoons-
huishoudens in het toewijingsbeleid op te nemen. 
-2- Ook op langere termijn is er nog weinig te verwachten»  Buiten 40 
alleenstaanden flatjes wordt het woningbouwbeleid in deze sector 
uit handen gegeven aan partikuliere ondernemingen die niet de huis-
vestingsproblemen c.q. woonbehoefte maar het maken van winst voor-
op stellen. 
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tT gevolg zal zijn dat de laagstbetaalden die juist de grootste huis-
vcstingsproblemen hebben, dat die wederom tussen de wal en het schip 
vallen. 
Want waar deze onderneminEen toe in staat zijn wordt wel duidelijk 
uit het volgende voorbeeld. 
Enige jaren terug werd er in de koolhof tebDeurne op grote schaal 
gebouwd. Er ontstond toen zo'n aanbod aan woningen, dat het aanbod 
de vraag ver overtrof. Om die huizen toch maar vol te krijgen werden 
advertenties geplaatst in diverse landelijke dagbladen. Deurne stroomde 
vol met mensen uit Rotterdam, D - en Haag, A'dam, etc.etc.ctc. 
Ondertussen zitten de Deurnese alleenstaanden en twee-persoonshuishoudens 
zonder goed betaalbare woningen. 
-3- De Mooie nota van Van Dam had een doárbraak kunnen zijn naar een op-
lossing voor de huisvestingsprobleem van bijzondere groepen. De nota 
verplicht echter tot .niets. De woningzoekenden blijven afhankelijk van 
van de welwillendheid van de betrokken gemeentebesturen en woning-
bouwverenigingen. Hoe welwillend die zijn blijkt wel uit een gevalletje 
zoals hier in Deurne, waarbij een oudere alleenstaande via een kort 
geding uit huis gezet dreigt te wordaen zonder dat hem onmiddellijk 
vervangende woonruimte wordt aangeboden. 

Mocht je dan het geluk hebben dat gemeente en/of woningbouwvereniging 
iets aan deze problemen willen gaan doen, dan zitten we met de moeililz-
heid dat' bijna geen enkel (- emeentebestuur en geen enkele woningbouw-
vereniging het aandurft binnen de begroting van Van Daim. te gaan bouwen. 
Landelijke cijfers tonen dit overduidelijk aan. De huisvesting voor alleen-
staanden komt nauwelijks cp gang. 

Het waarom van deze actie 
Op deze manier willen we nog eens wijzen op de noodzaak om hier in 
Deurne op korte termk.n het een en ander ter hand te nemen, maar het 
gemeentebestuur van Deurne moet naast prestigekwesties (om er enkele 
te noemen: de Wieeer, al dan niet met theetuin; hippisch centrum; 
experimentele woonvormen voor woonwa,enbewoners; de sporthal; de vier-
span etc.) ook maar eens oog krijgen voor de huisvestingsproblemen van 
alleenstaanden. 

We zijn het gesol met onze problemen meer dan beu. 
- Er moeten nu stappen ondernomen worden om de ergste problemen op te 
• lossen. 

Er moet een toewijzingsbeleid komen dat afgestemd is op de woonbehoeften. 
- Het bouwprogramma voor alleenstaanden en tweepersoonshuishoudens moet 

omhoog, en dat tegen betaalbare prijzen. 

Deze brief werd uitgereikt tijdens het bezoek van ex staatssecretaris 
Vang Dam aan de aangepaste woningen voor woonwagenbewoners op de Hapel-
weg. De actiegroep huisvesting was hier met borden en pamfletten aan-
wezig om nog eens op de enorme probléMen op rit gebied te wijzen. 



BER1C1-22E1 Xlien LL PPR. 

Het congres  van 5 nove-lberilt pePPR is weer gevaarlijk!.  
Hier is iets aan de hand. Dat gevoel rdoz.- t veel .E,PR-ers gehad hebben 
en ze kwamen dancok in ongekende aantallen naar het cengres. Naar 
schatting 1200 tot 1500. Velen voor het eerst of opnieuw na jaren. 
De partij heeft haar taak schoon schip te maken en haar plaats in de 
Nederlandse politiek terug te nemen, verstaan. De partij heeft dat de 
moeite waard gevonden en dat is een heel belangrijk en hoopvol gegeven 
voor de toekomst. 
De PPR is opnieuw een gewone politieke partij die met andere partijen 
wil samen.-erken als dat gezien haar doelstellingen mccelijk en wense-
lijk is. Men kan zoggen dat dat altijd zo geweest is, en dat is misschien 
rationeel ook wel te rechtvaardigen, zoals Ria Beckers in haar congres-
rede uitvoerig probeerde, maar waar we pee te maken hebben is de 
overheersende indruk . 

die we naar buiten toe, en ook naar onze eigen 
mensen toe hebben gewekt. Werke1:1, heid is niet wat wij altijd hebben 
bedoeld, maar zoals we begrepen worden. 
Zowel door de besluiten van het congres als door de nieuwe politieke 
situatie krijgt de PPR weer meer kansen. De nieuw gekozen voorzitter 
Herman Verbeek, heeft er aan het slot van het congres al op gewezen, 
dat het voor de kiezers geen oplossing biedt volledig op grote 
partijen te vertrouwen. Kleine partijen die bereid zijn aan de macht 
deel te nemen en die door hun visie veel hebben bij te dragen aan 
aan de vormgeving van de samenleving zijn broodnódig. Het congres heeft 
duidelijk gemaakt, dat het in samenwerking met de PvdA in de Neder-
landse politiek wil optreden, maar dat die bandniet al te strak moet 
zijn. De PPR kan haar onafhankelijkheid niet opgeven, maar moet natuur-
lijk wel samenwerken. l'en politiek optreden waarbij men niemand hij voor-
baat uitsluit, maar aan elke vorrl van samenwerking voorwaarden stelt, 
is een moeizame naar onontkoombare opgave. Politieke gemakzucht en • 
luiheid zijn van die opgave de natuurlijke vijanden. Om met Bas deGaay-
Fortman te spreken: de PPR staat binnen spel, we zijn weer gevaarlijk. 

Verkiezinsfondsprovinciale statenverkiezingen 1978 
De penningmeester van PPR Brabant is begonnen met het werven van fondsen 
voor de provinciale statenverkiezingen volgend jaar. Hij hoopt op gemid-
deld f10,- per lid / sympatisant. Het zal duidelijk zijn dat deze ver-
kiezinen, de eerste na 25 mei, maatgevend zullen zijn voor de toekomst 
van de PPR en van grote invloed (); het resultaat van de PPR in de 
gemeenteraadsverkeizingen die twee maanden later pl atsvinden. Hot is 
dus 'gepaald niet kortzichtig pm ook dit verkiezingsfonds goed te be- 

Penninmeester PPR Brabant, Wilhelminapark 4, Valkenswaard. 
Postgironummer: 1806729 onder vermelding van "verkiezingen". 

Provinciale ledenvergadering 
Op 10 (,.ecember en 15 januari zijn er provinciale ledenvergaderingen 
over respectivelijk het programma en de kandidaatstelling voor •de 
Statenverkiezingen. 

PPR in Deurne 
Annemarie Hendrickx, Strausslaan 2 Deurne tel. 4680. 
E dit ddres vermelden we maar weer eens, omdat e vinden dat het 
voor het uitdragen van onze ideeën van het grootste belang is dat 
steeds meer mensen lid werden van onze partij. Het aantal leden van de 
PPR in Nederland is sinds 25 mei flink toegenemen, ook in Deurne vochteg 
we enkele nieuwe leden noteren. Onze werkzaamheden binnen de PPD moe-
ten ook gevoed worden door contacten met landelijke en provinciale PPR. 
Sympatisanten die nog geen lid willen worden, maar wel op de hoogte 
willen blijven van onze activiteiten in Deurne en 'net gewest Helmond, 
kunnen dat ook opgeven aan bovenstaand adres. 
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WerkLeleenheid 
De PPR heeft in Eindhoven een groep opgericht die van plan is enkele 
besprekingen te houden over werkgolegenheid. Omdat werkgelegen-
heidsroblemer ook interewestelijk wordeD. aangepakt (bv. het groot-
schalig industrieterrein dat het intergewestelijk overleg Zuidoost 
Brabant momenteel laat onddrzoeken) willen de PPr-ers in Eindhoven 
ook mede uit het gewest Helmond en hot gewest Kempenland bij de dis-
cussie betrekken. 
Het gaat er voornamelijk om, dat met elkaar naar 7e en gezocht wordt 
die de PPR idee'jn over werkgelegenheid toepasbaar maken in de praktijk 
van Zuidoost Brabant. 
Zij die interesse hebben om deze riesprekkon mee te maken worden ver-
zocht om contact op te nemen met Jan Duffhauss, Romeinstraat 16 
Deurne. tel. 2541. 

BERICHTEN VAND.EPPD 

Sinterklaassurprise: 
Op 5 december as. jeen PPD--v rgadering. 
Geef de.  winkeliers ook een kans......... 

Wie wordt het 100ste lid van de PPD?????? 
Voor lid en aanbrenger een surprise! 

Waarin een klein partij rf,root kan zijn: 
Bij deze willen wij de gemeente bedanken voor haar -in navolging 
van de PPd- voortreffelijke voorlichting over het onderwijs, dank! 

Voor uw agenda 
19 december thema-avond: Christenen en politiek. 

ATTENTIE 

Enkele PPD leden hebben hun kontributie oder het jaar 1977 nog 
steeds niet betaald e  De penningmeester vraagt hun het bedrag 
ad f 7,50 ( meer mag ook) zo spoedig mogelijk over te maken op 

Giro 33 92 243 	of Bankrekening no 52 33 11 834 bij 
de algemene Bank Nederland. 

Beide rekeningen staan op naam van "Penningmeester PPD" 

Voor de'verkiezingspropaganda welke wij volgend jaar mosten voe-
ren in verband met de Gemeenteraadsverkiezingen is veel geld no-
dig. Iedereen die hiervoor iets kan missen en die de PPD een 
goed hart toedraagt, kan zijn bijdrage overmaken op een van boven-
genoemde rekeningen. 
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THEMA-AVOND  

MAANDAG 12 DECEMBER OM 8 UUR' ORGANISEERT DE PPD IN-DE VIERSPAN 

EEN THEMA-AVOND OVER: 

"CHRISTENEN EN POLITIEK" 

DE FORUMLEDEN 7IJN: BEN WELLING 

(vroeer als priester-arbeider in Chili 

gewerkt.) 

GERRIT HUIZER 

(lector aan de kath. universiteit Nijmegen 

:)/1 directeur van het Derde Wereld Centrum 

aldaar) 

NELLIE JACOB'S - AARTS 

(CDA-gemeenteraadslid) 

JAN DUFFHAUSS 

(rPD-meenteraadelid) 

muzikaal omlijst! 	 Toegang gratis! 

■ 11P41.10 

Ondergetekende- 	 ******** 

adres:. ***** ** .,•„ ************ • • • •• • • 

plaats: 	 4 

O wil het PPD--bericht toegezonden krijgen 

O wil lid worden van de 2PD 

O wil lid worden van de PPR 

0 wil lid worden v_pp de ,PSP 

aankruisen wat gewebst wordt 

**** ****** *.*** ******** ***** *der 

(handtekening) 

Opzen(ler 1,9.11; 	 Deurnes 
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De nieuwe Brugemeester 

Na lang wachten is voor Deurne de nieuwe burgemeester benoemd. 
We wensen het gezin Van Genabeek toe, dat het snel vetrouwd mag 
raken met onze samenleving. Van harte welkom in Deurne 

CHRISTEN ZIJN IN DE POLITIEK 

Onze forum-avond over dit onderwerp vond plaats op 12 december jl. Omdat 
we mevrouw Jacobs-Aarts als voor-zitter van de plaatselijke CDA-raadsfráktie 
bereid hadden gevonden met ons eigen raadslid in het forum te gaan zitten, 
bevonden zich onder de belangsellenden een verheugend aantal CDA-aanhangers  
(we schatten ze op ongeveer de helft van de ongeveer 60 belangstellenden). 
De andere twee leden van het forum waren Ben Welling, een arbeider die 
tijdens Allende in Chili missionaris was en Gerrit Huizer, lector aan de 
universiteit van Nijmegen, die 15 jaar in verschillende Derde Wereldlanden 
had gewerkt. Omdat Gerrit Huizer - terecht - maar misschien meer nadrukke-
lijk dan we verwacht hadden, zijn Derde Wereld-ervaring als basis voor zijn 
inleiding gebruikte, kon de zaal misschien de indruk krijgen, dat het forum 
war"eenzijdie•zou zijn samengesteld, met te veel nadruk op de Derde Wereld. 
Aan de andere kant kan echter zonder veel moeite beweerd worden, dat het 
probleem van de Derde Wereld ongeveer het grootste probleem is waarvoor zo-
wel christendom als politiek zich gesteld ziet. 

De diskussie was zonder meer levendig te noemen en soms zelfs meer dan dat! 
Over één ding bestond geen verschil van mening: voorzitter Henk van Ooij 
leidde de diskussie uitstekend. 
We denken echter, dat de problemen waarover gediskussi3erd moest worden 
de zaal wat overweldigd hebben en dat we daarom door moeten gaan met de op 
gang gekomen diskussie. We denken ook dat de diskussie voor veel meer Deur-
nese mensen interessant is. We willen daarom proberen de diskussie uit te 
breiden, er meer mensen bij te betrekken en er dieper op in te gaan. 
Daarom gaat dit PPD-bericht helemaal over deze diskussie. We hebben - helaas 
beknopt - de inleidingen van de forumleden overgenomen (na overleg met 
elk forumlid, om te voorkomen dat misverstanden over de juiste samenvatting 
van hun betoog zou kunnen ontstaan). We hebben de oplage vergroot, zodat wat 
ruimere verspreiding mogelijk is. Gelnteresserden knnnen, zolang de voor-
raad strekt, ectra exemplaren aanvragen bij een van de PPD-adressen. 
En vooral: we wachten op reakties; schriftelijk, mondeling, rechtstreeks bij 
ons of via uw eigen politieke partij, kerk of Vereniging. Alle reakties die 
bij ons binnenkomen, zullen we zorgvuldig verzamelen en aan de hand daarvan 
bezien"in welke vorm we de diskussie over "Christen zijn in de politiek" 
zullen voortzetten. Ook houdt de Kl zich graag gereed om deel te nemen aan 
initiatieven die anderen nemen, We wachten maar af! Misschien hebben we er 
-op deze manier toe Tijgerdagen, dat u in deze tijd van l'erstmis en Nieuwjaar 
wat stof tot nadenken heeft gekregen voor de momenten van bezinning die 
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rond deze feestdagen wel opgeroepen worden. De rèdaktie wenst u na de feest-
dagen eerpolitiek beust 1978 toe, waarin we samen weer hard gaan werken 
aan detoekeMst W'aarvan we mogen hopen dat hij beter wordt. 

Gerrit Huizer en Ben Welling zijn beide in de derde wereld geweest, in 
Mexico en Chili; beiden hebben gelijksoortige ervaringen gehad. Zij be-
kijken de wereld met dezelfde ogen, met de ogen nl. van de misddelden en 
onderdrukten in de derde wereld, die men volgens hen rustig een derderangs 
wereld kan noemen. Geen van beiden stak onder steoelen of banken, dat zij 
zich voor het christendom, waarin zij zijn opgegroeid, zijn gaan schamen. 
Ben Welling vertelde van zijn ervaringen als missionaris in Chili. Hij kwam 
erin de tijd van president Frei, toen de christen-democraten voor het eerst 
in de geschiedenis een gekozen meerderheid hadden'in het parlement. Hij gaat 
werken in een krottenwijk in Santiago. Je begint te sleutelen, zegt hij, aan 
de problemen van ondervoeding, gebrek aan hilisvesting, werkeloosheid. 
Maar al gauw ontdek je,.dat je als eenling niets bereikt, als je de oorzaken 
van de ellende niet opzoekt en bestrijdt en dan kom je vanzelfsprekend in 
de politiek terecht. 
Na zes jaar was er van de "revolutie in vrijheid", de leuze van het bewind 
nog niets te merken. Integendeel de machthebbers zaten steviger in het 
zadeldan'ooit. 
Toen.  kwam Allende, met het progrg,mma van de Unidad Popular en beloofde een 
einde,te maken aan grootgrondbezit, de banken onder kotrole en de.bodem-
schatten in de handen van de Chilenen te brengen. Ook wij priesters, mis-
sionarissen kozen voor het socialisme: de produktiemiddelen in handen van 
de.werkers, en. de vruchten voor het volk, door allemaal gedeeld. Onze 
beweging 'Christenen voor het socialisme" had twee vijanden: de bestaande 
orde en de kerk..Onze keuze is vaak bevochten door de bischoppen. Maar wij 
moesten wel kiezen het volk koos ons, in bijv. de voedseldistributiè-kommit-
tees. Helaas is het voorlopig mislukt: het internationale kapitaal'sloeg 
terug. De kostukken van dit internationale monster zitten ook hier in Neder-
land - dat maakt ons medeplichtig - ook als je je mond houdt doe je aan 
politiek; 
Gerrit Huizer onderbouwde het betoog van Ben Welling met cijfermateriaal: 
ik vertel u van Mexico dat 25 miljoen inwoners had in het jaar 1500. Na het 
""christelijke" beechavingSwerk van de Spanjaarden waren er nog 4 miljoen 
Mexicanen over. Zo ging het in veel landen van Zuid Amerika. Om het tekort 
aan arbeidskrachten aan te vullen werden ere slaven uit Afrika gehaald. Ook 
door Hollanders: Het'werd de. basis voor wat 	zo trots de gouden eeuw 
noemen. Ik heb gestudeerd bij de Verenigde Naties en heb.daar rapporten 
gelezen: het blijkt dat van elke gulden die wij naar de Derde Wereld sturen 
er drie terugkomen. In het werken onder de armen merk je steeds weer dat 
alles. tóch weer in handen . van de rijken valt. Je krijgt konflikten met jezelf 
Dagelijks zie je de luxe tegenover de armoede. Hoe kan dat vraag je je af. 
Nok een Voerbeeld: 'een "gedeelte van onze textielindustrie moest naar Indonesië 
dat leverde 80.000 iarbeidsplaatsen op, maar er gingen wel 400.000 arbeids-
plaatsen verleren in de kunstnijverheid. Ontwikkelingshtlp noemen we .dat, 
terwijl er hier een stuk werkgelegenheid naar de knoppen ging. Ik citeer 
uit een herderlijk schrijven van 18 gematigde Braziliaanse bisschoppen. 
Deze' bisschoppen konstateren dat in Brazilië de situatie' onmenselijk en 
onchristelijk is. Zij wijzen op de enorme armoede waarin de bevolking leeft 
en Onderdrukt wordt door kapitalisten. Dat het historiese proces van de. 
klassenmaatschappij zal leiden tot een klassenstrijd wordt doerhen'beVestigd 
Ge-±Ukkig krijgt het volkin Brazilië al eánbevrijdings-zelfbewilstzidn. 
Wat moet je met al deze gegevens nu doen hier in Nederland? - 
'Kijk naar de Unilever in Brazilië en San Salvador, die doen hetzelfde als de 
Amerikaanse ondernemingen in Chili, waar Ailende'vernoord werd. 
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Daar moeten we in Nederland onze konsekwenties uit trekken. De mensen die 
deze ondernemingen leiden moeten we erop aanspreken. Als dat vaak belang-
_rijke CDA-ers blijken te zijn (Biesheuvel en Steenkamp in de Unilever, 
Schmelzer bij de Akzo, Udink en Hannie van Leeuwen bij de OGEM, Roolvink 
bij Gulf) dan hebben we als mede-christenen de plicht daar vragen over te 
stellen. De Shell investeerde dit jaar 7 miljard in de hele wereld, dat .is 
driemaal zoveel als de hele ontwikkelingshulpv Mede-christen de Jong moeten 
we daar vragen over stellen! Er is geen kontrole op! Dan is samen verant-
woordelijk zijn toch onzin of niet? 

Nelly Jacobs-Aarts zegt dat het christen zijn voor het CDA meer betekent dal 
het in de naam hebben staan van de party; het evangelie is richtsnoer en uit-
gangspunt voor het politiek handelen. Zij is het voor een stuk wel met Ben 
Welling eens, maar als je het christen zijn in Nederland, in Deurne, bekijkt, 
dan uit zich dat in je manier van leven, in je funktioneren als mens, in gezin, 
werk, vrije tijd en ook in de politiek. 
Als lid van het CDA betekent dat ook voor mij, zegt ze, kiezen voor de mis-
deelden; je moet goed kijken wie dat zijn, dat kunnen vrouwen zijn, de laagst-
betaalden. Wezenlijk voor het CDA, is het samen verantwoordelijkheid dragen 
en mensen uitnodigen om dat de doen. Dit betekent niet dat alles van de ene 
dag op de andere anders moet. Wij willen als CDA ook verandering, dat is geen 
monopolie voor de progressieven, maar dan wel stap voor stap naar een nieuwe 
maatschappij. Het gaat ons niet om de meerderheid in de raad, maar om het 
samen verantwoordelijkheid dragen; daarom zijn we voor een,afspiegelingskollege. 
Het CDA heeft bewust voor regeringsverantwoordelijkheid gekozen en 
in 80 jaar regeren met de christendemocraten is er wel vooruitgang geboekt, veel 
werk verzet, zijn de zwakken niet in de knel gekomen; Aantjes zei het nog eens 
duidelijk op het laatste CDA-congres. 
Als christen kun je het beste terecht in een partij die van christelijke be-
ginselen uitgaat; maar je ziet christenen ook voor andere partijen kiezen. 
Als christelijke partij kunnen wij best samen met anderen, op basis van ons 
program, steeds meer gestalte g.ven aan de gerechtigheid. Dat uit zich bijv. 
in het herwaarderen van de kleinschaligheid, welzijnsplanning, ruimte geven 
aan partikuliere organisaties. 
Ook politieke tegenstanders verdienen respekt, ieder mens is gelijkwaardig 
aan de ander; wat niet wil zeggen gelijkheid in alle opzichten; mensen-moeten 
niet opgedeeld worden in klassen of standen. Iedereen moet de kans krijgen 
ok gehoord te worden, om achterstand in te lopen, inbreng te leveren. In een 
eerlijke afweging van belangen moet je telkens beoordelen of een besluit je 
dichter bij je einddoel brengt, stap voor stap. Zo zal de totstandkoming van 
één christen-demokratiese partij in 1980 een grote stap vooruit zijn in de 
Nederlandse politiek. 

Ons raadslid Jan Duffhauss probeerde uit te leggen waarom hij als christen 
politiek bedrijft binnen de PPR. Hij zei. zich bewust te zijn geworden dat je 
"christen zijn"-of "Christus volgen" niet zo maar wat vrijblijvend kunt dóen. 
Je kunt dat niet scheiden van je dagelijks leven. Eigenlijk zou men zich geen 
.Christen mogen durven noemen, want als je op zoek gaat naar de oosrponkelijke 
eerlijkheid en onvoorwaardelijkheid van het gellof in de liefde, dan wwet je 
zeker dat je dat niet halen zulte Zeker niet hier in het westen, waar zoveel 
macht en bezit geconcentreerd ligt. Er is hier geen enkele reden je eigen 
systeem van denken en handelen christelijk te noemen. 
Solidariteit 
Centraal punt in zijn beleven van christen zijn vond Jan Duffhauss de viering 
van de eucharistie. Teken van verbondenheid.in liefde van allen die proberen 
Christus te volgen. Eh als dat centraal staat heeft dat natuurlijk enorme 
gevolgen. Want je kunt er dan niet meer onderuit, of je zult ook het dagelijks 
brood moeten breken en delen als teken van verbondenheid in liefde. Eh je zult 
dat willen verkondigen. Je zult het brood van het dagelijks leven moeten breken 
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en delen met elkaar. De tijd die je hebt, zul je moeten breken en delen met 
elkaar, je zorgen, he ervaring, kennis, liefde, geld, gebrogenheid, werk, 
trouw, enz, En als hij probeert zo de Eucharistie te beleven, dan wordt hij 
geinspireerd en dus gemotiveerd door christenen om hem heen. Je 'proeft als 

.het ware: daar en daar wordt geprobeerd de gevolgen die christen zijn heeft 
in de praktijk te brengen. In hij voelt zich dan sterk verbonden met de..manier 
waarop andere christenen dat uitdragen. Als voorbeeld noemde hijg Dom Helder 
Camara, Paus Johannes, Kardinaal Alfrink, Mevrouw Klompj, de mensen in 
Pax Christi, Dorothé Seine, de missionarissen in Chili tijdens Allende, de 
broeders van Taizg, Moeder Theresa, Huub Oosterhuis, het Interkerkelijk Vredes-
beraad.. Bij allen vind je die verbondenheid in liefde, die solidariteit, met 
vooral ook de zwaksten in do samenleveng, waarvoor Christus ook zo duidelijk 
gekozen heeft. 
De rest van zijn verhaal geven Wij bijna letterlijk weer. 
Jezus en de  
Het is voor mij ondenkbaar iemand als Jezus buiten de politiek te houden. Zijn 
tijd kende niet de scheiding tussen kerk en staat en alle kunstmatige splitsin-
gen die daarmee samenhangen. Je :Jordt zomaar niet gekruisigd. Dan ben je niet 
zomaar goed, dan ben je politiek gevaarlijk goed. De rabbi Jezus wist hoe de 
maatschappij in elkaar zat en hij bracht dat ,aan het licht. Hij liet ook zien 
hóe het vgl kan. Maar hij trok geen macht naar zich toe, geen kiezers, 'geen 
partij, geen parlementaire invloed. Ons wettelijke politieke bouwwerk is niet 
op zo'n optreden te baseren. Een konfessionele partij is voor mij daarom alleen 
al ongeloofwaardig. Bij de Joden was Gods woord oorspronkelijk hetzelfde als 
een rechtvaardig maatschappelijk program. In het christendom raakten geloven 
en handelen gescheiden. Deze gespletenheid maakt de kerken ongeloofwaardig. 
Een verboden beweging onder de armsten van Israël werd een wereldmacht die 
zetelt in de rijkste gebieden van de ,::ereld, Het christendom zit in het westen. 
Het beeld van het - westen ziet er in het geheel niet christelijk uit. De 
kerktorens garanderen niets. Macht en christendom zijn niet -te verenigen. Of 
je kiest voor 'een leven van Jezus van Nazareth, Of je kiest voor de wereld van 
de machthebbers. Op een kleine, alles g vende, onthullende beweging als die 
van Jezut, kun je geen machtige kerkelijke organisatie bouwen en ook geen 
politieke partij. 
Kiezen 
Wat moet je dan stemmen als j2 dat wilt helpen bestrijden en althans weer in 
het voetspoor van Jezus wilt proberen te komen? Ik denk dat, je het handelen 
van' iedere partij moet wegen. De partij die égn gram beter is, is een betere 
partij. En als christen ga je dan op zoek naar een partij dies 

-'het steeds opneemt voor de minsten, zowel in Deurne„ in Nederland als in de 
wereld 

- een partij die geen boodschap heeft aan personen of groepen die hun bezittin-
gen willen vermeerderen of minstens behouden en die zich daarmee tegen het 
levensbelang Van de minsten keren. 

- een partij die voortdurend uitje op die verandering van de maatschappij. 
En zo koos ik voor die kleine PPR. De Politieke Partij Radicalen. "Twee of 
,drie in mijn naam" zegt Jezus, zijn voldoende om een begin van een nieuw begin 
te maken. De PPR is een partij die bestáat bij de gratie van de hoop, dat het 
anders kan. Een kleine partij met grote id3en-.. Een radicale partij (radioaal 
komt van, radix en dat betekent wortel) een'radicale partij die naar de wortel 
de oorzaak van onrechtvaardigheden durft teruP, te gaan en daar, aan die wortel, 
oplossingen durft aan te dragen. Geen noodverbanden dus, die alleen maar 
camouflerend werken maar niets fundamenteels oplos-sen. Persoonlijk denk ik, 
dat wellicht 20 eeuwen geleden, daar in het Middnn-Oosten, het meest radicale 
politieke programma tot stand is gekomen. En ik denk ook, dat de grootste 
eer en dank die wij aan God kunnen brengan'is, dat: de mensen in de geest van 
Christus pet elkaar omgaan. . 



-5 
Bidden 
IMMIMM.M.VM 

Ik wil besluiten met voor te lezen wat R. Schtitz heeft geschreven over bidden 
ivm. politiek, want ook het gebed heeft een christen hard nodig bij zijn 
politieke werk 

Contemplatie brengt ons ert toe dag na dag afstand te nemen. 
Het politiek engagement -ordt er door bevrijd van eigenbelang. 
Domtemplatie is derhalve van wezenlijk belang, als men een gedurfde 
politieke keuze wil doen. 
Wij kunnen ons daardoor behoeden onbewust ons eigenbelang na te 
streven en zo komen wij ertoe de allerminsten te dienen. 

Verslagvan de diskussie 

Nel inventarisatie van vragen uit de zaal en een muzikaal intermezzo, ontspon 
zich op sommige momenten bepaald een felle diskussie; hieronder een poging 
tot een zo objektief mogelijke samenvatting. 
Aan 'errit H. en Ben W. wordt gevraagd wat zij na hun terugkeer in Nederland 
zijn gaan doen en waaroM. 
Ben W. antwoordt hierop dat hij fabrieksarbeider geworden is, dat betekent 
voor hem het sluitstuk van een lange persoonlijke geschiedenis. Hij heeft in 
Chili al als arbeider gewerkt. Nu wil ik, zo zegt hij, in de huid van een 
arbeider kruipen; "ik wil 	niet meer vanuit een beschermde positie tegen ar- 
beiders aanpraten. Ik wil kunnen zeggen ik ben ook een van jullie. Mijn 
familie heeft het me niet kwalijk genomendat ik getrouwd ben 'nu, wèl dat ik 
arbeider werd. 
Gerrit H. zegt dat hij teruggekomen is naar Nederland om hier beter te kunnen 
werken voor de mensen ginds, om te werken aan verandering voor hen. Ik doe 
onderzoek aan de universiteit van Nijmegen, mijn onderzoeken bevestigen wat 
ik u hier in mijn inleiding al vertel hebt de multinationale ondernemingen 
&Sen hier en ginds precies hetzelfde, nl. mensen onderdrukken. In Nederland 
lijkt het'ogenschijnlijk nog niet zo erg. Hier krijg je bij ontslag nog 
altijd 80% W.W. Ik voorspel u dat ook boeren (kontraktteelt) en kleine 
zelfstandigen gebukt zullen gaan onder diezelfde multinationals. Het kan 
gewoon niet andersc Een minimumgroei van 15g per jaar en iedere 5 jaar worden 
ze dubbel zo groot. Wat we kunnen doen? Wel krachtig er :tegen ingaan' 
De VVD, dat is tamelijk duidelijk, is altijd de vertegenwoordiger geweest 
van die grote ondernemingen, En het CDA, kun je daar vertrouwen in stellen? 
Ik heb namen genoemd van CDA-mensen die ook in de toppen van de Indernemingen 
zitten. Tegen Mevrouw Jacobs zeg ik dan: ik heb ginds geleerd, dat ik niet 
al teveel moet vertrouwen, 
Nelly J.-A. reageert met te zeggen dat zij al bezwaren had tegen het rijtje 
namen van Huizers inleiding. Bovendien noemt hij geen PvdA-namen. Het gaat 
haar veel te ver om te stellen, dat het CDA niet te vertrouwen is, omdat een 
aantal leden in de top van de ondernemingen zit. Even onjuist is 'het om te 
stellen dat de VVD de partij van de grote ondernemingen is. Ik ben niet be-
voegd tot een eindoordeel, maar ik heb geen aanleiding om beweegredenen 
van mensen te wantrow:en, zegt zij. Er is zoveel goeds gebeurd. Als de PPR 
binnen de KVP gebleven was, zou er meer gerealiseerd zijn van haar eigen 
idealen. Als radikaal ben je een roepende in de woestijn. Wij denken niet 
in termen van schuld; als er vroeger armoede was in de Peel heeft dat niet 
aan het CDA gelegen. Je moet naar de historie kijken. Na de oorlog moesten 
er veel huizen gebowld worden, de woningnood was groot; nu kiezen ,JE) voor 
kleinschaligheid. 
Vanuit de za“ komt de vraag of het gezegde "godsdienst is opium van het volk'' 
betekent dat het vol niet zelf zijn verdrukking zou moeten bestrijden. 
Ben W. zegt hierop dat in ieders geschiedenis iets van dat "opium" te het-
kennen valt. De kerk heeft altijd berusting en aanpassen gepredikt en is 
daardoor een karikatuur geworden van wat Christus voorstelde: ChristUs noemde 
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multinationale ondernemingen. We kunnen niet wantrouwig genoeg zijn. Een 
voorbeeld? Nederland beroept zich op een hoge ontwikkelingshulp. Statistieken 
bij;•de.VN hebben. mij geleerd dat.-Nederland tov. het nationaal inkomen de 
grootste:investeerder is in de Derde Wereld (weet u nog, van iedere gulden 
erheen, halen wij er arie terug!) Ontwikkelingshulp wordt zo een doekje voor 
het bloeden. Een gewetenssUsser. 
Jan .Duffhauss vindt dat je als christen moet zoeken naar je politieke opstel-
ling,eje als christen af moet vragen bij welk -isme je uitkomt. Socialisme, 
marxisme, •anarchisme? Dit laatste systeem bekeken door bv. de ogen van Tolstoi 
te uwer.  .geruststelling, niet zoals.het in de -,ers op een hoop gegooid wordt 
met het terrorisme. Ik denk, zegt Jan, dat we ieder maar op weg moeten gaan; 
-ik ben er van overtuigd dat we elkaar ontmoeten, ergens-tegenkomen, ik denk 
dat we veel van elkaar kurrEn horen en veel van elkaar kunnen leren. Op de 
vraag wat de mensen in Deurne met zo'n avond als deze moeten doend zou ik 
willen zeggen dat de PPD het altijd als een funktie van zichzelf gevonden 
heeft om mensen bewust te maken. Bewuste mensen gaan vanzelf kiezen en worden 
dan vanzelf wel aktief aan de basis. Dat is ook de opzet van deze «avond; als 
één uit de rij over verkeer, onderwijs, jeugd en jongerenwerk, in de hóop 
.dat daarmee ook het gezicht van de PPD bepaald wordt, 
Pastoor Gerris .spreekt tenslotte zijn dankbaarheid uit 4 mensen te hebben horen 
getuigen.van hun opvattingen. Ik heb de organisatoren naar hun eerlijke be-
doeling gevraagd omdat ik de hele avond gevoeld heb dat er verwarring is over 
de plaatselijke situatie, de problemen in de derde wereld hebben een óveraccent 
gekregen, Ik begrijp dat de beweging in Zuid-Amerika revolutionair moet.  zijn, 
maar dat kan niet als gewicht ingebracht worden hier, plaatselijk. . • 
Jan Do g Dat vind ik .juist wel; dia lijnen en verbanden liggen er wel degelijk; 
.als dit vanavond niet voldoende isegebleken, dan zal er nog een theMa-avond 
nodig zijn 

2 LOOPGPAVEN? IMPRESSIES 'isU:\ EEN BETROKKENE. 

Maandagavond hebben we met een man of 60 een uur of 3 met elkaar van gedachten 
gewisseld over het christen zijn in de politiek. 
Van gedachten gewisseld, nou ja, we waren omzichtig, voorzichtig, keihard, 
cynisch, schamper, recht-tce-recht-an, we zeiden het met angst in de stem, we 
schreeuwden, we wilden gelijk hebben, we wilden de ander sparen en de keel 
dichtknijpen, we scholden nog net niet en wilden netjes blijven. 
De term "van gedachten wisselen- verloor zijn gebruikelijke inhoud van normale 
diskussie en kreeg die avond een eigen gezicht die het best getypeerd kon 
worden met"oetrokkenheid" of voor deze avond "getuigenis". 
De hele zaal, verdeeld in twee kampen, ademde een sfeer uit van solidariteit 
voor "hun" kant, De achterste helft het dDI, met aanhang, de voorste de PPD 
met aanhang, achteraan de rechtsen dus, vooraan de linksen. 
Na deze sfeertekening is het duidelijker wanneer ik nu - na een paar dagen - 
zeg dat er iets is blijven hangen en dat ik er nog eens op terug wil komen. 
Niet dat ik die avond nog eens dunnetjes .wil overdoen, dat gaat niet, dat 
zou ook een verschraling van de avond zijn. Ook niet om nog vlug wat te zeggen 
dat ik toen niet kon of durfde 	waar ik nu .wel een' antwoord op heb. 
Nee, ik wil - samen met u misschien - van de ene kant mijn gevoelens van 
machteloosheid, onzekerheid, bevestiging, agressie, van me afschrijven zonder 
ze uit handen te geven. Van de andere kant wil ik - heel koekreet - wat 
vragen op een rijtje zetten als een soort verplichting tegenover de mensen 
waarover we de hele avond gepraat hebbeng de (kans)armen, onderdrukten, 
arbeiders en vul zelf maar in. We zoeken steun bij mekaar en praten ieder 
vanuit onze eigen hoek over rechtvaardige verdeling, (kans-)armen, 
arbeiders, etc. Maar in de diskussie verwijten we wel dat anderen steun 
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zo&Jen bij elkaar. zelrs als het gae,t om leven en dood. 
Ik denk niet dat we kunnen eisen dat we op zo'n avond maar een grote familie 
moeten Vormen die vanuit tollerantie (harmoniemodel) iets voor de zaak wil 
doen. Maar alá dit .model hier al niet. lukt (in Deurne met een paar mensen) 
hoe kunnen we dat dan wel voorschrijven aan de grote strukturen in de maat-
schappij? 
Let wel, ik 	voorzichtig zijn met revolutie (konfliktmodel) - waar zou 
ik het lef vandaan halen? - maar ik vraag me wel af of Cie stap voor stap 
theorie waar het CDA het over had wel echt getuigt van risiko's durven nemen 
voor de goede zaak. Risiko's die - wanneer ze konsekwent worden aangegaan en 
nagekomen.- nogal wat moed vereisen en altijd iets opleveren, als is het maar 
vast duidelijkheid. 
De andere kant - de linksen bdoel ik dan - moeten er trouwens voor oppassen 
pm - onder het mom van duidelijkheid - zelf niet te verzanden in een (te) 
enge ideologie of erger nog machtstrekjes te vertonen. 
Een ander maatgevand verschijnsel voor de avond, dat zeker invloed heeft 
gehad, is het verschil in beleving van het christen-zijn. 
Dat liep als een rode draad door de hele avond heen. Het CDA - overwegend 
de ouderen (een teken aan de wand?) - getuigde van een traditioneel chris-
telijke houding. Men verdedigde de kerk zoals die er tot op de dag van van-
daag nog uitziet en zich manifesteert met al haar offers, met al haar 
tolerantie, met heel haar samen op weg zijn. Even tussendoor ik vond dat 
die mensen echt getuigden. 
Het PPD-blok (meest jongeren) leken niet zo te getuigen. Hen gaf af op het 
instituut 'kerk, men vond niet veel meer terug van de oorsprohkelijke 
christelijke leer, men verweet de christelijke politici een niet konsekwent 
christelijk gedrag. Men getuigde wél voor de bijbel. 
Op gegeven moment werd het een welles-nietes spelletje. Zo van "mijn Christus 
is anders dan de jouwe". 
Als ik dat om me heen zie gebeuren, krijg ik het wel even benauwd. Aan de 
ene kant zie ik ouderen angstig in mekaar krimpen en zich afvragen "wat hebben 
we dan verkeerd gedaan? we hebben het toch altijd zo voorgehouden gekregen? 
Zouden onze kinderen misschien ook zo denken als zij daar?" 
Het enige wat ze dan nog kunnen doen is - begrijpelijk - die anderssoortigen 
christen met woorden besChieten die kant noch wal raken. 
Aan de andere kant zie ik mensen over andere mensen heen walsen met een gemak 
waar je koud van wordt. Zij kunnen nog nauwelijks begrip opbrengen voor 
gedragspatronen die re al 50 jaar met de paplepel zijn ingegoten en die voor 
hen heilig zijn. 
Op zo'n moment komt het er neet op aan wie er gelijk heeft. We moeten eerst 
maar eens zien dat er in dat zaaltje al een machtsstrijd (over het geloof 
notabene) aan de gang is. We vergeten echter weer dat die machtsstrijd ook 
aan de gang is in grotere verbanden en da mag niet; daar moeten de mensen 
wel tolerant zijn. 
De vraag blijft staan - en dat is die avond ook teveel blijven liggen - hoe 
we die christelijke visie vertalen naar het bestuurlijke vlak? 
Als d?rde punt viel mij op dat er een duidelijk verschil was van kennis over 
en inzicht van de problematiek van de machstverhoudingen. Feitelijke gegevens 
cijfers, vergelijkingen, namen werden voor het grootste deel aangedragen 
door de twee Derde Wereld - specialisten. De PPD ondersteunde te veel 
emotioneel en met te weinig parate kennis de twee deskundigen. Het CDA 
viel ofwel de gegevens aan, zonder er voldoende andere tegenover te zetten 
ofwel porbeerde het aangedragen materiaal om te buigen als een verdienste 
van haar kant. 

Voorbeeldt Schmelzer, ooit-KVP-minister nu hoge pief bij de AKZO hij heeft 
toch ook niet kunnen tegenhouden dat er 3000 man ontslagen zijn. Nee zegt 
het CDA, anders waren er misschien wel 6000 man op straat gegooid. 
Wat ik wil zeggen is dat we -- naast onze goede bedoelingen en ons christelijk 
vertrouwen in de goede afloop - en ook naast ons idealisme en (vaak onge-
nuanceerde) kritische houding, natuurlijk wel moeten blijven studeren op 
feiten, visies en bliven analyseren. Kennis betekent namelijk macht; ook 
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dat kwam die avond naar 	Ook 	zoun we vanu-:_t het Deumese moeten 
doortrekken naar een wereldverband, want 2/3 van de wereld is tot nu toe 
afhankelijk van de kennis en dus ook van de macht van de rest. 
Dat dit nodig is, zitten wij hier voor hen uit te maken. Het zal de mensen 
in de Derde 'gereld een 2otzorg zijn wie de kennis heeft, zolang hun enige 
zorg die elke dag terugkomt de vraag isg wat ze zullen eten. 
Aan het einde van de avond zei de voorzitter dat hij het een vruchtbare 
diskussie had gevonden, Daar ben ik het - nog steeds - mee eens. 
Hij zei ook dat vooral de inbreng en betrokkenheid van de zaal het mogelijk 
hadden gemaakt dat het zo'n goede avond geworden was. Dar ben ik het nog meer 
mee eens 

Lambert van Lieshout. 

Ondergetekendeg..4.60.,.......,...00000000,000 

adres...00..,.000C00000004003,0000000 
PlaatSg 3/C000000000030000 003000.000000 

O wil het PPD-bericht toegezonden krijgen 

wil lid vorden van de PPD 

O wil lid worden van de PPR 

O wil lid worden van de PSP 

aankruisen wat gewenst word 

0000 0000000.000u0,00000 

Criandtekening) 

ODzenden aan: PPI), Postbus 114, Deurne. 

PPD, Postbus 114, Deurne 

Voorzitterz Oda de graaf, Mr. de Jonghlaan 4, Deurne tel. 2589 

Sekretaris Sjak Raeven, Weerijs 43, Deurne 	tel 6069 

Penningmog Jan Hellemons, vlierdenseweg 104, Deurne 

Rekening! OGD 33 92 243 ) tnv penningmeester PPD 
ABN 52 33 11 834 

lidg 	Jan .erkers, Zwin 23, Deurne 	tol. 6057 

Gemeenteraadslid Jan Duffhauss, ._omeinstraat 16, Deurne tol 2541 

Denk aan uw kontributie 197712 

Aan het verkiezingspotje mag u ook denken!! 
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